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Začala sa výstavba: 
kanalizácie a vodo-
vodu na Adamovke, 
detského ihriska pri 
materskej škôlke, no-
vej požiarnej zbroj-
nice, nového domu 
smútku; začne stav-
ba námestia v Gaceli, 
presúva sa celá pre-
vádzka a v centre bu-
de bezpečnostný ka-
merový systém.

Za ročné obdobie 
obecný úrad riešil 
12 prípadov pitia al-
koholu mladistvými. 
Z toho až 9 dievčat.

Alkoholikom sa 
môže stať každý, 
kto užíva akýkoľvek 
alkohol. Stačí, ak 
v pití prekročí ne-
zvratnú hranicu ur-
čenú mozgom. 

dievČatÁ 
Ľúbia 
aLKoHoL

Volič, ktorý nejde 
voliť, nemá právo 
rozčuľovať sa nad 
politikou, pretože 
nevyužil právo ísť 
voliť. Tým, že nejde  
voliť, umožní, aby 
rozhodli aj za neho.

Buďme vďační 
za to, že môžme ísť 
slobodne voliť.

Túžba za majetkom, 
za MAŤ, 
spôsobila, že sused 
suseda nepozná, 
že staviame čoraz 
väčšie ploty, že si 
nedôverujeme, že 
kričíme na každého, 
kto má iný názor 
ako je ten VÁŠ 
SPRÁVNY.

12. júNA 
tReBA ÍSŤ 
VolIŤ Poškrabaný obecný 

autobus na Grúni, 
vybité nové dvere 
na škôlke a krádež, ši
kana v škole – plačúci 
chlapec, ktorého zbil  
a dokopal deviatak; 
iný nadáva v triede  
a šikanuje ostatných. 
Čo na to rodičia? 
„Ešte ich zastávajú.” 
– uviedol riaditeľ zá
kladnej školy.

NičeNie. 
Násilie!

v. briš v. briš

projekty 
oBCe 2010

– ozv. briš

Ing. Vladimír Briš, 
šéfredaktor RCH 
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málo SI 
dôVeRu-
jeme

trvaLo Udr žateĽnÝ život 
v rabČi

Táto priorita vyplý-
va z vízie obce Rabča: 
„OBEC RABČA JE 
MIESTO, KDE SA 
DOBRE ŽIJE, KAM SA 
ĽUDIA RADI VRÁTIA”.

Ako to dosiahnuť? 
Ľahká otázka a ťažká 
odpoveď. Život v Rabči 
sa udrží, ak v nej zostanú 
žiť mladí ľudia s deťmi, 
ak tu budú rodiny. Mladí 
budú, ak sa im tu bude 
dobre žiť, ak budú mať 
zamestnanie, dostatočne 
platenú prácu. Samo-
správa obce nenahradí 
výrobu a služby, ale 
môže tak spravovať obec, 
aby sa v obci dobre žilo.  

mUsí byť stÁLe 
HLavnoU  
prioritoU samo-
sprÁvy obce
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vať sa o možnom predaji. Je 
na poslancov, či ponechajú 
cenu 5 € alebo uvedenú su-
mu zvýšia.”

J. Galis – treba schváliť 
cenu 6,60 €/m2 (200 Sk/
m2).

Poslanci schválili cenu 
6,60 €/m2.

Vytvorenie nových staveb
ných pozemkov v lokali
te Adamovka, časť RDA1 
– RDA7

Starosta  uviedol,  že  jed
nanie  s  vlastníkmi  cca  20 
ha  pozemkov  na  Adamov
ke,  kde  sa  plánuje  nová  vý
stavba  rodinných  domov  sa 
konalo  2.  2.  2010.  Záujem 
vlastníkov  o  stavebné  po
zemky bol veľký. Spoluvlast
níkom geodetka – p. M. Far
ská vykazovala výmery, kto
ré  v  tejto  lokalite  vlastníci 
majú s tým, že ešte môžu ná
vrh pripomienkovať. Geode
ti  na  spoločnom  geometric
kom návrhu nových staveb
ných pozemkov a miestnych 
komunikácií k ním neustále 
pracujú. Jednania sa zúčast
nilo cca 100 vlastníkov. 

Schválenie nového 
Programu  
odpadového hospodárstva 
obce Rabča

Tento  bod  sa  vypustil 
z  dôvodu,  že  okres  Námes
tovo  ešte  nemá  schválený 
nový  Program  odpadové
ho  hospodárstva  z  ktorého 
záväzne  vychádza  Program 
odpadového  hospodárstva 
obce Rabča.

Takto má vyzerať po dokončení prístavba a nadstavba požiarnej zbrojnice Autor projektu Ing. Rastislav Kudják

samospráva

Dňa 26. 2. 2010 od 16.00 
hod. bolo 3. riadne zasad
nutie Obecného zastupi
teľstva obce Rabča. Celý 
text zápisnice s uznesením 
je zverejnený na www.rab
ca.sk v časti dokumenty, 
uznesenia. Z 11 poslancov 
chýbali 4 poslanci. Zasad
nutie viedol starosta obce.

Plnenie uznesení 
Plnenie uznesenia OZ 

predložil hlavný kontro
lór obce Rabča, JUDr. Du
šan Kriško. Obec požiada
la políciu o častejšie kon
troly na podávanie alkoho
lu mladistvým. 

Zvýšenie kúpnej ceny obce 
za pozemky  
pod družstvom

Starosta informoval po
slancov o jednaní, ktoré 
sa uskutočnilo dňa 12. 2. 
2010 v tanečnej sále kul
túrneho domu. „Jedna-
nia sa zúčastnilo približne 
55 vlastníkov. Prítomní boli 
oboznámení so zámerom ob-
ce. Navrhol im cenu za 5 €/
m2 – taká bola schválená 
v OZ. Výsledkom jednania 
bolo, že väčšina vlastníkov 
požaduje vyššiu cenu navrh-
li 7 €/m2. Od nás je snaha 
vykúpiť, čo najviac pozem-
kov, aby sme tam mohli mať 
dostatočný priestor na rea-
lizáciu. Na infraštruktúre, 
ktorá sa tam bude robiť, sa 
musí podieľať každý vlast-
ník podľa výšky svojho podie-
lu. Väčšina občanov súhla-
sila s predajom. Ľudia tu už 
začínajú chodiť a informo-

Rôzne – informácie sta
rostu obce

Podali  sme žiadosť 
na nadstavbu 8 b. j. na Štát
ny  fond  rozvoja  bývania 
a  na  Krajský  stavebný  úrad 
Žilina.  Uviedol,  že  bol  pre
kvapený informáciami a po
žiadavkami  vlastníkov  oko
litých  rodinných  domov  pri 
24 b. j.:  že  majú  problémy 
s  nájomníkmi  sociálnej  by
tovky,  nemajú  žiadne  súk
romie, kradnú im úrodu, ve
šajú si koberce na ich ploty, 
rozbili  im  skleníky,  parkujú 
im osobné motorové vozidlá 
pred bránkou a pod. . S vlast
níkmi susedných domov do
hodol, že v rámci nadstavby 
24 b. j.  obec  zabezpečí  pre 
nich pevný 2metrový plot.

Zástupcovia obce boli 
na jednaní s gminou Świn
na vo veci spoločného pro
jektu miestnych komuni
kácii

Ide  o  2 km  právne  vy
sporiadaných  ulíc:  Farskú, 
Úbočnú, Goborovú, Kožuš
níkovu,  Rozvoja.  Świnna 
predbežne  súhlasila  ale  len 
v minimálnej možnej miere, 
nakoľko sa podieľajú až 35% 
–  40%  vlastnými  finančný
mi prostriedkami kým naša 
obec len 5%. Predpokladané 
výdavky  sú  332 €  na  meter 
miestnej komunikácie.

J.  Domin  –  sa  opýtal,  či 
nie je možné uzavrieť s vlast
níkmi  ulíc  dlhodobý  prená
jom na 99 rokov a začať robiť 
ulice. Pretože niektorí vlast
níci  nechcú  podpísať  svoje 
vlastníctvo.

Starosta  –  ale  tí  ľudia, 
čo  tam  žijú  potrebujú  ulicu 
a nie obec. Oni by mali prísť 
k nám.
 
Nadstavba hasičskej sta
nice  –  nastal  nám  problém 
a  musíme  robiť  nové  výbe
rové  konanie,  nakoľko  našli 
nedostatky.

Pripravujeme tender 
na detské ihriská pri ZŠ 
s MŠ v Gaceli aj pri kostole 

Mgr.  M.  Kvasničáková  – 
v  projekte  so  Swinnou  nás 
vybrali na monitorovanie.

Námestie
J. Maťuga – čo s námestím? 

Mgr.  Kvasničáková  –  ve
rejné  obstarávanie  má  už 
byť  uverejnené  vo  vestníku 
a  čakáme  aké  firmy  sa  ho 
zúčastnia.

J. Maťuga – či sa v námes
tí uvažuje aj s kanalizáciou.

Mgr. Kvasničákovú – sa
mozrejme,  rieši  aj  dažďovú 
vodu.

Sociálny podnik
J.  Domin  –  čo  so  sociál

nym  podnikom?  Mgr.  M. 
Kvasničáková – príspevková 
organizácia obce RABČAN, 
obecné služby je len zaregis
trovaná,  ale  nefunguje  ako 
sociálny  podnik.  Od  apríla 
sa  začínajú  znova  verejno
prospešné  práce  (VPP), 
takže sa budú riešiť cez VPP; 
do 15. 4. 2010 sme registro
vaní  –  ak  nezačneme,  tak 
nám pozastavia činnosť na 3 
roky.

Komunálny odpad
Ing. J. Kovaliček – sa opý

tal  ako  sa  bude  ďalej  riešiť 
komunálny  odpad  (TKO). 
Navrhuje  zhustiť  umiestne
nie väčších kontajnerov, aby 
k nim ľudia mali bližšie.

J.  Maťuga  –  mali  by  sa 

zvýhodniť  tí  občania,  ktorí 
separujú odpad. 

Starosta – nádoby sa pri
deľujú podľa toho ako sepa
rujú.

Maťuga  –  je  veľmi  mala 
propagácia  separácie  odpa
du. 

Havlíček – a čo kov.
Štefan Ratica – na zberný 

dvor.
Maťuga  –  ale  to  musia 

ľudia  vedieť,  treba  to  stále 
hlásiť, informovať ľudí. 

Mgr.  Kvasničáková  –  ak 
obec  nezačne  pokutovať, 
tak  poriadok  v  obci  nikdy 
nebude. V Rakúsku si nikto 
nedovolí ísť ani po ceste s od
padom  na  vlečke.  Všetci  sa 
musia  preukazovať,  kde  ten 
odpad  vezú.  Tam  sú  ihneď 
pokutovaní.

Prejednanie úloh z pošty

Petícia „Za zachovanie ba
ru Šašina“

Starosta  predniesol  po
slancom OZ Petíciu „Za za
chovanie  baru  Šašina“, 
ktorú  predložila  poverená 
osoba za petičný výbor – To
máš Spuchliak, bytom Rab
ča, Hlavná 629.

Poslanci  uvedené  vzali 
na vedomie.

Tri okrsky do volieb 
NR SR

Starosta  –  uviedol,  že 
do volieb do NR SR, ktoré sa 
budú konať 12. 6. 2010 navr
hol 3 okrsky: 2 okrsky budú 
v  ZŠ  s  MŠ  Rabča  (Gaceľ) 
a jeden okrsok bude v ZŠ pri 
kostole.  Tretí  okrsok  navr
hol  aj  z  dôvodu,  že  občania 
z  Grúňa  mali  často  takúto 
požiadavku  a  do  Gaceľa  to 
majú  ďaleko.  Tri  okrsky  už 
budú aj v komunálnych voľ
bách. 

Poslanci  uvedené  vzali 
na vedomie.

Tento rok sa realizujú 
najväčšie investície 
v histórii obce
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samospráva

Ing. Jaroslav Jagnešák 
– oznámenie o ukončení 
činnosti

Starosta – prečítal posla
nom  oznámenie  Ing.  Jaro
slava  Jagnešáka,  ktorý    ku 
dňu 31. 1. 2010 ukončil svoju 
činnosť ako odborne spôso
bilá osoba pre prevádzkova
nie verejného vodovodu.

Poslanci  uvedené  vzali 
na vedomie.

Výstavba rodinných  
domov

Milan Piták – výstavba 
rodinného domu na CKN 
parc. č. 11856/10 

Poslanci  uvedenú  žia
dosť schválili za podmienky 
zachovania  miestnej  komu
nikácie  na  parc.  CKN    č. 
11855/4 a 11857/5 a že si žia
dateľ uvedený pozemok ma
jetkovoprávne vysporiada.

Jozef Piták a manž. Eva – 
výstavba rodinného domu 
na KNC parc. č. 11856/1 

Poslanci  uvedenú  žia
dosť schválili za podmienky 
zachovania  miestnej  komu
nikácie  na  parc.  CKN  č. 
11855/4 a 11857/5 a že si žia
dateľ uvedený pozemok ma
jetkovoprávne vysporiada.

Anton Belkoťák a manž.
Žiadajú  o  odkúpenie 

CKN  parc.  č.  3731  –  zast. 
pl. a nádvorie o vým. 54 m2 
zapísanej na LV č. 1283 obce 
Rabča.

Starosta  –  uviedol,  že 
uvedenú  žiadosť  riešila  Ko
misia  ŽP  dňa  19.  1.  2010 
a  lustrovaním  dokladov 
zistila,  že  p.  Belkoťák  má 
ešte vo dvore pri svojom ro

dinnom  dome  parc.  CKN  
č.  3657/5  o  vým.  140  m2, 
ktorú  ale  obec  nežiada 
odkúpiť  ani  zameniť.  Ná
sledne  komisia  odporučila, 
aby  OZ  najskôr  schválilo 
zámenu  za  uvedenú  parc. 
KN  č.  3657/5  za  podiel 
v  parcele  EKN  č.  1603/1 
z LV 4303 p. Belkoťáka a ná
sledne  schválilo  odpredaj 
parc.  CKN  č.  3731,  ktorá 
zodpovedá  novovytvore
nej  CKN  parc.  č.  3731/2 
– zast. pl.a nádvorie o vým. 
54 m2, za cenu 0,03 € podľa 
geom.  plánu  (ďalej  len  GP) 
č.  17883369176/2008;  aby 
následne  p.  Belkoťák  od
predal  obci  pod  ulicu  Ter
chovnica  dohodnutú  časť 
zo  svojho  pozemku  o  vým. 
82 m2 za 0,03 €/m2.

Poslanci  uvedené  schvá
lili. 

Stanislav Kutlák a manž. 
Mária

Žiadajú  o  predaj  obec  nej 
parc.  CKN  č.  3731/3  –  za
st. pl. o vým. 14 m2, CKN č. 
3975/17 – orná pôda o vým. 
60  m2,  CKN  č.  3975/44 
–  orná  pôda  o  vým.  23  m2 
z LV č. 1283 a CKN parc. č. 
3657/46 – orná pôda o vým. 
65 m2 k. ú. obce Rabča a to 
z  LV  č.  2829  podľa  GP  č. 
17883369176/2008.  Sta
rosta  –  uviedol,  že  Komi
sia  ŽP  zistila,  že  manželia 
Kutlákovci  žiadajú  odkúpiť 
od obce celkovo 162 m2, ale 
obci  neuvoľňujú  žiadnu  vý
meru. Komisia ŽP preto na
vrhla,  aby  za  túto  výmeru 
zamenil  svokor  p.  Kutláka 
p.  Belkoťák,  bytom  Rabča, 
Adamovka 522, rovnakú vý
meru z parc. EKN č. 1603/1 
z LV č. 4303.

Poslanci  uvedené  schvá
lili podľa odporučenia komi
sie ŽP.

Zberný dvor obce Rabča
Starosta  –  predniesol 

poslancom  návrh  na  schvá
lenie  výstavby  Zberného 
dvora  obce  Rabča  v  Gaceli 
pri  poľnohospodárskom 
družstve  na  CKN  parc.  č. 
4787/32 a 4787/38 k. ú. obce 
Rabča.

Starosta  –  uviedol,  že 
dnes má už obec predložené 
ponuky  na  stroje,  ktoré  sú 
potrebné pre zber komunál
neho  odpadu.  Problém  má
me s prístupovou cestou, ale 
už to riešime cez iné pozem
ky,  kde  je  obec  vlastníkom. 
Obec musí ešte prenajať časť 
prístupovej  cesty  od  Lesov 
SR. 

Poslanci uvedenú výstav
bu schválili.

OVS, a.s. Dolný Kubín  
– schválenie zmluvy a VZN 

č. 2/2010 o zabezpečení 
odvádzania odpadovej vo
dy verejnou kanalizáciou 
v k. ú. obce Rabča v mieste, 
kde je verejná kanalizá
cia vybudovaná OVS,  a.s. 
žiada  obec  Rabča  o  podpí
sanie  Zmluvy  o  spolupráci 
a prijatí VZN o zabezpečení 
odvádzania  odpadovej  vody 
verejnou  kanalizáciou  k.  ú. 
obce Rabča v mieste, kde je 
verejná kanalizácia vybudo
vaná. 
  Ak  obec  k  schváleniu 
týchto  dokumentov  nepri
stúpi  OVS,  a.s.  Dolný  Ku
bín  neodpredá  obci  Rabča 
pozemok,  ktorý  obec  po
žaduje  pod  novú  miestnu 
komunikáciu,  a  to  CKN  
č. 3213/2.

J.  Maťuga  –  treba  riadne 
preštudovať  Zmluvu  o  spo
lupráci, aby nás nedobehli aj 
s vodou.

Ing. J. Kovaliček – aj on je 
toho názoru.

Starosta  –  to  sa  bude 
týkať  len  kanalizácie.  Ná
sledne  prečítal  návrh  VZN. 
Návrh  je  tiež,  aby  sa  ľudia 
napojili  na  kanalizáciu 
do 12 mesiacov od kolaudá
cie  ČOV  v  obci  Rabča.  Po
slanci uvedené schválili.

Úprava rozpočtu ZŠ s MŠ 
Rabča 

Starosta – uviedol, že ZŠ 
s  MŠ  predložili  na  schvále
nie  novú  úpravu  rozpočtu 
ZŠ s MŠ Rabča na rok 2010. 

JUDr.  D.  Kriško  –  majú 
navýšenie  na  prevádzkové 
náklady.

Uvedenú  úpravu  poslan
ci jednohlasne schválili.

Protipovodňové aktivity – 
výzva

Starosta  oboznámil  po

slancov  s  výzvou  na  proti
povodňové  aktivity.  Štátne 
lesy  spravujúce  Bystrú  by 
nám  dalo  do  bezplatného 
prenájmu  pozemky  a  obec 
by požiadala o dotácie z EÚ. 
Dnešný  tok  rieky  Bystrá 
ide  aj  po  pozemkoch  mno
hých  vlastníkov.  Budeme 
musieť  s  nimi  uzavrieť 
zmluvu  o  vecnom  breme
ne.  So  správcom  malého 
vodného  toku  Bystrá  štát
ne  lesy  by  nemal  byť  prob
lém.  Tak  isto  sa  bude  riešiť 
Martinkov  potok.  Obec 
už  o  opravu  brehov  snaží 
6  rokov  a  stále  sa  nám  ne
podarilo  dosiahnuť  spevnie 
brehy  –  obec  ich  nemôže 
spevňovať, lebo nie je správ
com týchto vodných tokov.

Ing. J. Kovaliček – sa opý
tal, či sa neuvažuje aj o Soľ
nom  potoku,  aby  nedošlo 
k  tomu  ako  vlani,  pretože 
zatápa našich občanov a celé 
centrum.

Diskusia – interpelácia
J.  Chromek  –  požiadal, 

aby  svetlá  verejného  osvet
lenia  pri  Gazdíkovi  svietili 
aspoň do 00.00.

RABČAN, obecné služby 
– vedúci Š. Ratica  informo
val, že presťahovali kancelá
rie do Domu služieb.

JUDr. Kriško – robil kon
trolu dotácií, ktoré sa dávajú 
športovcom.  Príspevky  nie 
sú zúčtované, sú tam nedo
statky  –  boli  prijaté  opatre
nia na nápravu.

Poslanci  uvedené  vzali 
na vedomie.

Mgr.  M.  Kvasničáková 
–    do  projektu  rozšírenia 

25. 5. 2010 Prístavba a nadstavba požiarnej stanice e-foto v. briš

Pokračovanie – s. 4
Príprava podkladov k projektu rekonštrukcie vysporiadaných miestnych 
komunikácií e-foto v. briš
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a rekonštrukcie domu kultú
ry obec nejde.

Štefan  Ratica  –  uviedol, 
že  stále  praskajú  radiáto
ry  v  kultúrnom  dome  aj 
v  ObZS,  ktoré  bude  treba 
vymeniť aj s rozvodmi.

Schválil Dušan Ratica, 
starosta obce Rabča

Dňa 26. 3. 2010 od 16.00 
hod. bolo mimoriadne za
sadnutie Obecného zastu
piteľstva obce Rabča (ďa
lej len OZ). Celý text zá
pisnice s uznesením je zve
rejnený na www.rabca.sk 
v časti dokumenty, uznese
nia. Z 11 poslancov chýbali 
dvaja poslanci. Zasadnutie 
viedol starosta obce.

Predaj pozemku
Nasledovala po schválení 

len jedného bodu – opätovná 
žiadosť p. Marty Kovalíkovej 
o  schválenie  ceny  za  predaj 
obecného  pozemku  parc. 
CKN č. 6912/13 – tr. tr. pl. 
o vým. 3 m2. Nakoľko tu ide 
o  prípad  hodný  osobitného 
zreteľa – pozemok sa nachá
dza v záhrade a tvorí súčasť 
záhrady  jej  rodinného  prí
slušníka  –  starosta  navrhol 
cenu 0,03 eura a poslanci ho 
jednohlasne schválili.

Schválil Dušan Ratica, 
starosta obce Rabča

Úvodná konferencia
Po  zasadnutí  nasledovala 

v tanečnej sále domu kultú
ry úvodná konferencia k pr
vému veľkému investičnému 
projektu  „Výstavba  kanali
zácie  a  vodovodu  v  obciach 
Świnna  a  Rabča  s  cieľom 
zlepšenia  prostredia  v  ob
lasti  PoľskoSlovenského 
pohraničia“  za  prí tomnosti 
poľského  vedúceho  partne
ra  gminy  Świnna,  zástup
cov  z  WTS  Krakova  a  re
alizátora  stavby.  Cieľom 
konferencie  bolo  vzájom
né sa oboznámenie účastní
kov z projektom. Obec Rab
ča pre účastníkov pripravila 
aj  krátky  kultúrny  program 
a športové popoludnie. O ce
zhraničných  projektoch  sa 
čitatelia  môžu  viac  dozve
dieť na www.rabca.sk v časti 
projekty.  Dlhoročnej  spolu
práci  obce  Rabča  s  gminou 
Świnna  je  venovaná  aj  sa
mostatná fotogaléria v časti 
spolupráca – Świnna.

Dňa 30. 4. 2010 od 16.00 
hod. bolo 4. riadne zasad
nutie Obecného zastupi
teľstva obce Rabča. Celý 
text zápisnice s uznesením 
je zverejnený na www.rab
ca.sk v časti dokumenty, 
uznesenia. Z 11 poslancov 
chýbal 1 poslanec. Zasad
nutie viedol starosta obce.

Schválenie VZN č. 3/2010  
o nakladaní s komunál
nymi odpadmi a drobný
mi stavebnými odpadmi 

na území obce Rabča
Prednosta  –  uviedol,  že 

doterajšie VZN je zastarané 
a  nerieši  viacero  vecí  vyplý
vajúcich z platného zákona č. 
223/2001  Z.z.  o  odpadoch.  
K žiadosti podania projektu 
na Zberný dvor obce Rabča 
je  nutné  mať  dopracované 
viaceré  veci,  aby  sme  ne
boli  vylúčení  z  projektu. 
Navrhol,  aby  kompostáreň 
na bioodpad poslanci schvá
lili  dopracovať  do  zberného 
dvora.  V  navrhovanom  na
riadení  doplnil  ďalšiu  smet
nú  nádobu  typu  KUKA  ale 
len  70litrovú.  Zlacnil  by  sa 
vývoz  tým  domácnostiam, 
ktorým  po  vyseparovaní 
zložiek  zostáva  v  110litro
vej  nádobe  málo  zmesové
ho  komunálneho  odpadu. 
Systém  zvozu  by  ostal  ten 
istý. Starosta – je proti tomu, 
aby  mohli  mať  občania  rôz
ne  nádoby  na  TKO.  Všetci 
občania musia mať rovnaké 
nádoby. Všetci si potom za
kúpia  menšie  nádoby,  aby 
menej platili a zvyšok vyho
dia a v obci sa rozšíria znovu 
nelegálne skládky.

J. Galis – on je za to, aby 
sa platilo za toľko, koľko ob
čan  skutočne  vyprodukuje 
a  nech  tí  poctiví,  čo  sepa
rujú,  nedoplácajú  na  tých, 
ktorí  do  koša  hádžu  všetko 
a neseparujú.

Ing. K. Sahuľ – on je za že
tónový systém.

Prednosta – k zbernému 

vozidlu  musí  byť  zakúpená 
špeciálna váha so snímačom 
čiarového  kódu  a  počítačo
vým  programom  prepoje
ným na databázu – len vtedy 
by  sa  platilo  za  skutočné 
množstvo;  žetónový systém 
zavádzali niektoré obce, keď 
ešte  nebola  povinná  sepa
rácia  a  takmer  všetko  išlo 
do  zmesového  komunálne
ho odpadu; niektoré žetóno
vý  systém  zberu  zrušili  pre 
vznik  ďalších  nelegálnych 
skládok. 

Keď bude mať obec zber
ný dvor, tak celkové výdavky 
za komunálny odpad sa zvý
šia.  Najlepšie  by  bolo,  keby 
bolo čo najviac 1100 l KUKA 
nádob  na  separáciu  jednot
livých zložiek komunálneho 
odpadu  rozmiestnených 
po celej obci, aby ľudia mali 
čo  najbližšie  k  separácii.  Je 
nutné, aby vedúci obecných 
služieb  predložil  harmono
gram  zberu  elektroodpadu 
a  ostatných  separovaných 
zložiek, ktoré sa musia mini
málne 2x do roka od pôvod
cov  vyzbierať.  Organizácie 
si  odpad  z  vlastných  pre
vádzok  riešia  v  svojej  réžii. 
Obec  rieši  len  komunálny 
odpad vyprodukovaný z do
mácnosti a z bežnej obsluž
nej  činnosti  v  prevádzkar
ňach. 

Poslanci sa dohodli, že sa 
zostáva len pri 110 l a 1100 l 
KUKA nádob. 

Ing.  J.  Kovaliček  –  čo 
s  takými  prevádzkovateľmi, 
ktorí  vyprodukujú  odpad 
a  vyvezú  ho  do  obecných 
veľkoobjemových  kontajne
rov.

Ing.  J.  Ratica  –  navrhol 
urobiť nálepky, aby si ich ľu
dia mohli prilepiť na kôš, aby 
vedeli,  čo  môžu  doň  dávať. 
Navrhol na každých 100 do
mov by mali byť 3 zberné ná
doby na sklo, papier a plasty.

J. Maťuga – farby vývozu 
treba zrušiť – schválili.

Poslanci  schválili,  že  sa 
zostáva  pri  doterajšom  sys
téme  vývozu  komunálneho 
odpadu cez leto: máj – októ
ber/1x za 2 týždne a v zime: 
november – ap ríl/1x za týž
deň.

Štefan Ratica – navrhuje, 
aby z bočných ulíc nosili ob
čania vrecia k hlavnej ceste.

Ing.  A.  Kornhauserová  – 
podľa nej by mali pracovníci 
chodiť  po  vrecia  aj  do  boč
ných  ulíc,  aby  ich  občania 
nemuseli nosiť k hlavnej ces
te – návrh poslanci schválili.

J.  Maťuga  –  navrhol, 

aby  občania  pri  zaplatení 
napr.  dane  z  nehnuteľnos
ti  a  za  odpad  ihneď  dostali 
na  Obecnom  úrade  v  Rabči 
plastové vrecia na celý rok – 
návrh poslanci neschválili.

ZA prijatie VZN hlasova
lo  všetkých  10  prítomných 
poslancov.  Poslanci  ďalej 
uložili vedúcemu RABČAN, 
obecné  služby  urobiť  zmlu
vu na odpad s prevádzkami 
v obci Rabča.

Rôzne – informácie sta
rostu obce
•  Starosta informoval o jed
naní a podmienkach do
hody o spoločnom užívaní 
dvora Šírava, Ul. Družstev
ná  Rabča  z  7.  4.  2010  so 
zástupcami  PD  Magura 
Rabča,  RABČAN,  s.r.o., 
RABČAN,  obecné  služby 
a s vlastníkmi.
•  Dňa  28. 4. 2010 boli 
v Poľsku na začatí výko
pových prác na vodovode 
a kanalizácii vo Świnnej.
•  Začali sa práce na zber
nom dvore, prístavbe 
a nadstavbe obecnej zbroj
nice.
•  Obec  začne s výstavbou 
detských ihrísk pri mater
skej škole.  Do  konca  má
ja  by  táto  stavba  mala  byť 
ukončená.
•  Vyváža sa hlina zo zber
ného dvora na rozšírenie 
nového cintorína.
•  Obec  už  má  dohodnutú 
zmluvu s cirkvou na dlho
dobý prenájom pod dom 
smútku a prístupovú ces
tu.
•  Obec  teraz  čaká na vý
sledok výberového kona
nia na revitalizáciu centra 
obce.
•  Informoval  o  príprave 
reálnej  deľby  pozemkov 
na  stavebné  pozemky  s  prí
stupovými cestami na Ada
movke RDA1 – RDA12. 
Obec už má rozdelené re
álne pozemky a prístupové 
cesty – ak sa toto schváli, 
tak sa začne so zameraním 
geometrického plánu.
• Neprešiel nám pro
jekt na nadstavbu 24 b. j. 
na Krajskom úrade v Žili
ne. „Od štátu by sme dostali 
cca  100  000  €  a  na  zvyšok 
by  sa  bol  vzal  úver.  Strechu 
na 24 b. j. je aj tak nutné vyme-
niť. Zatiaľ by sme s nadstav-
bou v terajšej situácii počkali” 
– doplnil starosta.

Mgr.  M.  Kvasničáková 
–  uviedla,  že  už  je  problém 
obsadiť novú 12 b. j., kde má
me t. č. 2 voľné byty. O byty je 

Dokončenie – s. 3

26. 3. 2010 Tretie zasadnutie Obecného zastupiteľstva obce Rabča 
foto v. briš

Tento rok sa realizujú 
najväčšie investície 
v histórii obce
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záujem, ale len o byty v 24 b. 
j., kde sú nižšie nájmy.

Ing.  K.  Sahuľ  –  320 €  je 
skutočne veľa.

Mgr.  M.  Kvasničáková  – 
mohlo by sa max. znížiť ná
jom o 40 €.

Starosta – treba pripraviť 
do budúceho zastupiteľstva, 
koľko môžeme ísť dole s ce
nou, tak aby sme mohli splá
cať úver na bytovku.

Poslanci  uvedené  uložili 
prepočítať  správcovi  bytov 
t.j.  RABČAN,  obecné  služ
by.

Prejednanie úloh z pošty
Pozastavenie činnosti 
Sociálneho podniku

Mgr.  Kvasničáková  – 
uviedla, že nakoľko sociálny 
podnik  nesplnil  očakávania 
a obec využíva iné možnosti, 
ktoré  ponúka  trh  práce,  je 
nutné  pozastaviť  jeho  čin
nosť  s  účinnosťou  od  1.  5. 
2010. Ak by   ho obec nepo
zastavila, tak nám ho minis
terstvo zruší samo na 3 roky.

RABČAN, obecné služby 
teraz  prijmú  cez  aktivačné 
práce  6  pracovníkov.  Pr
vé  3  mesiace  musia  hradiť 
na  mzdy  10%,  ďalšie  3  me
siace 20% a ďalšie 3 mesiace 
30%.

J.  Domin  –  sa  opýtal,  či 
im budeme mať čo dať robiť, 
lebo tu budú zamestnaní až 
do januára 2011.

Mgr.  M.  Kvasničáková  
–  aktivačná  činnosť  končí 
v októbri 2010.

Poslanci  uvedený  návrh 
schválili.

Zberný dvor obce Rabča – 
spoluúčasť
Mgr.  Margita  Kvasničáko
vá  –  uviedla,  že  z  dôvodu 

plánovanej  výstavby  v  prí
pade  schválenia  projektu 
„Zberný  dvor  obce  Rabča“ 
je  potrebné  schváliť  spolu
financovanie  vo  výške  5 % 
z  rozpočtu  obce  Rabča, 
t. j.    61 918,94 €  z  celkových 
oprávnených  nákladov, 
ktorého  výška  predstavuje 
1 238 378,80 €.  Spôsob  fi
nancovania  bude  zabezpe
čený z NFP a rozpočtu obce 
Rabča.  Poslanci  uvedené 
jednohlasne schválili.

Zásady odmeňovania sta
rostu obce Rabča, po
slancov Obecného za
stupiteľstva obce Rabča 
a Obecných komisií obce 
Rabča

Prednosta  –  predniesol 
poslancom  návrh  Zásad 
odmeňovania  starostu  ob
ce  Rabča,  poslancov  OZ 
a  Obecných  komisií  obce 
Rabča,  ktoré  je  potrebné 
schváliť  z  dôvodu  novely 
zákona  o  obecnom  zriadení 
–  výška  doterajších  odmien 
zostala  rovnaká.  Poslanci 
uvedené zásady jednohlasne 
schválili.

Hlavný  kontrolór  –  uvie
dol,  že  po  veľkej  novele    zá
kona  o  obecnom  zriadení 
môže starosta zvolať zasad
nutie OZ 1krát za tri mesia
ce,  doteraz  bolo  1krát  za  2 
mesiace.

TJ ORAVAN Rabča  
– žiadosť o dotáciu

TJ Oravan Rabča žiadajú 
o  schválenie  dotácie  na  rok 
2010  na  športové  aktivity 
a  aktivity  detí  a  mládeže  vo 
výške 25 000 €.

Poslanci uvedenú žiadosť 
schválili s tým, že TJ Oravan 
Rabča musí predložiť ročné 

zúčtovanie  dotácie  účtov
níčke obce Rabča.

VýSTAVBA
Anna Mišincová

Žiada  o  vydanie  súhlasu 
na  dodatočné  stavebné  po
volenie  na  stavbu  „Drevený 
prístrešok a plechový sklad“ 
postavený  na  parcele  EKN 
č. 909/1 k. ú. obce Rabča.

Starosta – stavba je zrea
lizovaná na pozemku, ktorý 
nie  je  vo  vlastníctve  žiada
teľky  v  1/1ine.  Žiadateľka 
nepredložila  list  vlastníctva 
ani geometrický plán so za
meraním jestvujúcej stavby.

Poslanci  uvedenú žiadosť 
neschválili.

Pavol Kovaliček
Žiada  o  návoz  cca  7  fúr 

štrku  na  Ul.  Poľná,  ktorá 
je  95 %  vo  vlastníctve  obce 
Rabča.  Poslanci  uvedenú 
žiadosť schválili s podmien
kou,  že  počet  fúr  návozu 

štrku určí vedúci RABČAN, 
obecné  služby  po  osobnej 
obhliadke.

Anna Balcerčíková
Žiada  o  dodatočné  sta

vebné  povolenie  na  dvoj
garáž  postavenú  na  parc. 
CKN č. 7696/3. Žiadateľka 
nepredložila  do  dnešné
ho  dňa  geometrický  plán 
so  skutočným  zameraním 
jestvujúcej stavby.

Poslanci uvedenú žiadosť 
neschvaľujú do doby, pokiaľ 
žiadateľka  nepredloží  geo
metrický plán.

Anton Žitňák 
Žiada o predaj obecného 

pozemku  CKN  č.  4464/27 
–  zast.  pl.o  vým.  268 m2. 
Žiadateľ zároveň uvádza, že 
obci  odpredá  pozemok  pod 
tréningové  ihrisko,  ktorý 
je  zapísaný  na  LV  č.  4826 
k.  ú.  obce  Rabča  CKN  č. 
6350/12  orná  pôda  o  vým. 
38,50 m2 a zvyšok by odkú
pil od obce.

Poslanci  zatiaľ  vzali  na 
vedomie  žiadosť  s  tým,  že 
po  uzavretí  výmer  vlastní
kov tréningového ihriska sa 
uvedený  pozemok  v  pred
mete žiadosti zamení.

Ferdinand Majerčík 
a manž.

Žiadajú  o  vydanie  súhla
su  na  výstavbu  rodinného 
domu  a  súhlasu  na  vyňa
tie  z  PPF  na  parc.  CKN  č. 
1820/8  –  orná  pôda  o  vým. 
555 m2 k. ú. obce Rabča.

Komisia  životného 
prostredia  (ŽP)  odporučila 
OZ uvedenú žiadosť schváliť  
za  podmienky,  že  žiadatelia 
si  musia  odčleniť  zo  svojho 
geometrického plánu v šírke 

0,75 m  v  celej  dĺžke  pozem
ku  pod  miestnu  komuni
káciu (Ul. Páleničná) a   od
predajú obci Rabča za cenu 
0,03 € odčlenenú časť. Ďalej 
žiadatelia  nesmú  oriento
vať  rodinný  dom  strechou 
do  Ul.  Páleničná  z  dôvodu 
padania  snehu  na  ulicu 
v zimnom období.

Poslanci uvedenú žiadosť 
schválili  za  podmienok  od
poručených Komisiou ŽP.

Milan Kozák
Žiada  o  vydanie  sú

hlasu  na  výstavbu  ro
dinného  domu  a  súhlas 
na  vyňatie  z  PPF  na  parc.  
CKN  č.  626/15,    626/14, 
1756/53 a 1756/52 k. ú. ob
ce Rabča.

Poslanci uvedenú žiadosť 
schválili  za  podmienky,  že 
žiadatelia  uvoľnia  časť  zo 
svojich pozemkov na druhej 
strane  pri  tzv.  škarpe  pod 
miestnu komunikáciu a obci 
uvedené  pozemky  predajú 
za 0,03 €.

Anton Skurcoňák a manž. 
Katarína

Žiadajú  o  vydanie  sú
hlasu  na  výstavbu  ro
dinného  domu  a  súhlas 
na  vyňatie  z  PPF  na  parc. 
CKN č. 5777/1 a 5780/15 
k.  ú.  obce  Rabča  (GP  č. 
1788336911/2010).

Poslanci uvedenú žiadosť 
schválili s tým, že žiadatelia 
si  uvedený  pozemok  majet
kovoprávne vysporiadajú.

Ľubomír Adamčík a manž. 
Eva

Žiadajú o vydanie súhlasu 
na  výstavbu  rodinného  do
mu na parc. CKN č. 5074/2.

Pokračovanie – s. 6

17. 5. 2010 Dravá Bystrá už odmyla kus brehu a cesty. Starosta obce Du-
šan Ratica zabezpečil spevnenie brehu lomovým kameňom foto j. adamčík

26. 3. 2010 Pracovníci obecných služieb návozom hliny zväčšili nový cin-
torín smerom k rieke foto j. adamčík
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samospráva

Poslanci uvedenú žiadosť 
schválili  len  za  podmienky, 
že žiadatelia časť svojho po
zemku  –  prístupová  miest
na  komunikácia  odčlenia 
na  náklady  obce  a  následne 
prevedú do obce za 0,03 €.

Dušan Skurčák a manž. 
Jana

Žiadajú  o  vydanie  súhla
su  na  výstavbu  rodinného 
domu  a  súhlasu  na  vyňa
tie  z  PPF  na  parc.  CKN 
č.  5360/68  –  TTP  o  vým. 
764 m2.

Poslanci uvedenú žiadosť 
schválili.

Ján Maťuga
Žiada o odkúpenie obec

ného  pozemku  parc.  CKN 
č.  3045/28  –  TTP  o  vým. 
493 m2,  CKN  č.  3045/29 
–  TTP  o  vým.  447 m2  k.  ú. 
obce  Rabča  a  to  len  tú  časť 
na základe GP č. 41962249
76/2007,  ktorá  zodpovedá 
dielu č. 1 a 2 zapísané na LV 
č.  3065  pod  B28  zapísané 
na  Obec  Rabča  v  podiele 
15/216tin  úč.,  čo  predsta
vuje  65 m2  na  predmetné 
parcely pre obec Rabča.

Hlavný  kontrolór  uvie
dol, že obec nemôže predať 
priamo  poslancom  obecný 
majetok.  Môže  odpre dať 
len verejnou dražbou a musí 
dať urobiť znalecký posudok 
na predmetný pozemok.

J.  Maťuga  –  uviedol,  že 
oni  podpisovali  rodine  Slo
víkovej  s  tým,  že  im  to  po
tom vrátia, ale oni teraz svoj 
majetok  predali  a  oni  si  ho 
teraz  od  obce  musia  odku
povať.

Starosta – obec predmet
né pozemky odkúpila na zá
klade uznesenia OZ od rodi
ny Slovíkovej za 90 Sk/m2.

Poslanci uvedenú žiadosť 
neschválili.

Ján Domin
Žiada o odkúpenie obec

ného  pozemku  parc.  CKN 
č.  3045/34  –  TTP  o  vým. 
357 m2,  CKN  č.  1878/32 
–  orná  pôda  o  vým.  490 m2 
a to len tú časť na základe GP  
č.  4196224976/2007,  kto
rá  zodpovedá  dielu  č.  7  a  8 
za  písané  na  LV  č.  3065 
pod  B 28  zapísané  na  Obec 
Rabča  v  podiele  15/216tin 
úč., čo predstavuje 58,80 m2 
na  predmetné  parcely  pre 
obec Rabča.

Poslanci uvedenú žiadosť 
neschválili  z  rovnakého  dô
vodu ako J. Maťugovi.

Ing. Jozef Barut a manž. 
Anna

Žiadajú  o  odkúpenie 
obecného  pozemku  parc. 
CKN  č.  3045/30  –  TTP 
o  vým.  6 m2,  CKN  č. 
3045/31  –  TTP  o  vým. 
83 m2  k.  ú.  obce  Rabča 
a  to  len  tú  časť  na  základe 
GP  č.  4196224976/2007, 
ktorá  zodpovedá  dielu  č.  3 
a 4 za písané na LV č. 3065 
pod  B28  zapísané  na  Obec 
Rabča  v  podiele  15/216tin 
úč.,  čo  predstavuje  65 m2 

na  predmetné  parcely  pre 
obec Rabča.

Poslanci uvedenú žiadosť 
neschválili.

Anton Belkoťák a manž. 
Janka

Žiadajú o odpredaj obec
nej  parcely  CKN  č.  3657/5 
–  orná  pôda  o  vým.  140 m2 
za cenu 0,03 € za podmien
ky,  že  žiadatelia  odpredajú 
obci  Rabča  za  cenu  0,03 € 
parc. CKN č. 3657/45 orná 
pôda o vým. 82 m2 (Terchov
nica) a podiel v parc. CKN 
č.  3657/34  –  orná  pôda 
o  vým.  100 m2  (Terchov
nica),  z  ktorej  predstavuje 
8 m2,  ďalej  parc.  EKN  č. 
1503/1 – TTP o vým. 713 m2 

(pri MŠ), z ktorej predstavu
je podiel 73 m2, parc. EKN 
1603/1  –  orná  pôda  o  vým. 
8375 m2  (za  Ul.  Radová), 
z  ktorej  predstavuje  podiel 
153 m2 celkovo o vým. spolu 
316 m2 k. ú. obce Rabča.

Poslanci uvedenú žiadosť 
schválili. 

Stanislav Kutlák a manž.
Žiadajú  o  odkúpenie  CKN 
parc.  č.  3731/3  –  zast.  pl. 
o  vým.  14 m2,  CKN  č. 
3975/17 – orná pôda o vým. 
60 m2,  CKN  č.  3975/44 
–  orná  pôda  o  vým.  23 m2 
z LV č. 1283 a CKN parc. č. 
3657/46 – orná pôda o vým. 
65 m2  a  to  z  LV  č.  2829  te
da  celkom  162 m2  za  cenu 
0,03 €,  GPč.  17883369
176/2008  vyhotovený 
Bc.  Jankou  Pisar číkovou  7. 
10. 2009.

Poslanci uvedenú žiadosť 
schválili  z  dôvodu,  že  svok
rovci žiadateľa Anton Belko
ťák a manž. Janka odpredajú 
obci Rabča za 0,03 € rovna
kú  výmeru,  o  ktorú  žiadajú 
žiadatelia.

Vladimír Gigler a manž. 
Mária

Žiadajú  o  vydanie  súhla
su  na  výstavbu  rodinného 
domu  a  súhlasu  na  vyňa

Dokončenie – s. 5 tie  z  PPF  na  parc.  CKN  č. 
14401/12  –  orná  pôda  (GP 
č. 4196224941/2010.

Poslanci  uvedenú  žia
dosť  schválili  za  podmien
ky,  že  žiadatelia  odpredajú 
obci  za  0,03 €  parc.  CKN 
č.  14401/11  a  14401/9  pod 
miestnu komunikáciu a žia
datelia  si  uvedené  pozemky 
majetkovoprávne  vyspo
riadajú.

Margita Pindjaková
•  Mali  miestnosť,  kde  na
cvičoval  ženský  spevácky 
zbor a teraz sa prevádzka ide 
búrať  –  či  by  nebola  niekde 
nová miestnosť?

Starosta  –  uviedol,  že 
v  nadstavbe  hasičskej  sta
nice  by  mohla  byť  pre  nich 
vhodná  miestnosť  a  tam  by 
mohli  nacvičovať  speváčky 
aj divadelníci.
•  Či  nie  je  možnosť  inej 
separácie?  Ľudia  sú  za  se
parovanie,  ale  110 l  koše  sú 
cez leto zbytočné, lebo stačí 
vysypávať len 1  x za mesiac. 
Niekto separuje a niekto nie. 

Ing. J. Ratica – motivovať 
nejakou formou tých, čo se
parujú. 
•  M.  Pindjaková  –  opýtala 
sa, kedy bude v obci kana
lizácia?

Starosta – najskôr sa za
čne buď v jeseni alebo na jar 
2011.
•  M.  Pindjaková  –  žiadala, 
aby  im  obec  zabezpečila 
odvedenie  povrchovej  vody, 
ktorá ich topí z Mihaliakov
ky. Táto voda často sa preleje 
aj cez hlavnú cestu a topí aj 
ľudí  pod  cestou.  Tiež  chce 
požiadať,  aby  sa  zamedzilo 
tomu,  aby  aj  ich  nezatápalo 
hlavne na jar a chcú pomôcť 
nájsť  riešenie,  možnosť  vy
kopania rigolu…

Starosta  –  obec  môže 
pomôcť  strojmi,  ale  nie 
materiálom  za  spoluprá
ce  s  vlastníkmi  pozemkov, 
ktorí musia odsúhlasiť trasu 
kanála.

Galis:  navrhol,  aby  sa 
urobil a prehĺbil odvodňova
cí  kanál  ponad  družstevnú 
cestu.

Poslanci  odporučili,  aby 
Komisia  ŽP  v  teréne  zistila 
možnosti  zamedzenia  pre
tekania  vody  pri  p.  Pindja
kovej.

Štefan  Ratica  –  nacvičo
vať môžu v miestnosti zdra
votného strediska, kde mala 
doteraz nájom Oriflame.

Kamerový systém
Obci  schválili  žiadosť 

o dotáciu na  kamerový sys
tém  na  4  kamery.  Žiadali 
sme  6,  ale  obec  má  naviac 
spoluúčasť  20 %.  Išlo  by 
hlavne  o  osadenie  kamier 
do centra obce a okolia školy.

ZŠ s MŠ
Riaditeľ ZŠ s MŠ – je ne

vyhnutné  oplotiť  celý  areál 
školy  –  3 m  od  budovy  by 
sa  oplotil  areál.  Musí  sa  za
medziť  vandalizmu.  Popri 
škôlke  chodia  na  autách, 
traktoroch,  štvorkolkách. 
Pieskoviská  musia  mať 
ohradené,  lebo  im to hygie
na neschváli. Navrhuje pre
chod  zo  Soľnej  ulice  vyustiť 
na  ulicu,  ktorá  vedie  z  Ada
movky. 

Každé ráno majú v strie
dačke  na  hádzanárskom 
ihrisku  rozbité  fľaše,  preto 
ju  zrušili.  Oplotenie  musia 
urobiť z  jokloviny. Chce po
žiadať obec, či by škole nepo
skytli  finančné  prostriedky 
na toto oplotenie, lebo sa im 
to teraz predraží. Oplotenie 
budú  robiť  svojpomocne. 
Finančné  prostriedky  chcú 
použiť z financií na originál
ne  kompetencie  na  škôlku. 
Starosta  sľúbil  poskytnúť 
UNC.

Hlavný kontrolór
Uviedol,  že  prevádzal 

vyúčtovanie  na  Nadstavbu 
MŠ  a  boli  nám  krátené  fi
nančné prostriedky vo výške 
cca 17 tis. €. V podielových 
daniach  za  1  štvrťrok  sme 
v mínuse o 1,5 mil. Sk. Treba 
začať  šetriť  a  obmedzovať 
výdavky obce.

Vykonával  kontrolu 
na  výber  nájmov  v  RAB
ČAN,  obecné  služby.  Zistil, 
že 4 faktúry neboli uhradené 
za  rok  2009,  ale  počas  kon
troly ich uhradili.

J. Galis – čo spôsobilo to, 
že obci boli krátené finančné 
prostriedky  na  nadstavbe 
MŠ? 

Ing.  J.  Ratica  –  bolo  to 
preto, lebo sa robilo viacero 
vecí nad rámec rozpočtu.

J.  Galis  –  nie  je  možné, 
aby si to vedúci neuprizeral.

Starosta  –  niektoré  po
ložky  zobrali  ako  neopod
statnené, keďže boli inak na
projektované a inak urobené 
a to vo viacerých prípadoch 
lacnejšie.

Diskusia – interpelácia
Mgr.  E.  Raticová  –  uvie

dla,  že  kultúrny  dom  sa 
prenajíma za veľké finančné 
prostriedky na svadby preto 

by  ho  bolo  vhodné  vyma
ľovať.

J.  Galis  –  dať  značku  zá
kaz  státia  na  ulicu  Gaceľov
skú.

Mgr.  E.  Raticová  –  či  sa 
už nezačne vykupovať ihris
ko na dolnom konci. Hovori
la s vlastníkmi a niektorí by 
ho  obci  dali  za  symbolické 
1 €.

Starosta – treba s tým za
čať robiť.

Prednosta – jednoznačne 
si  treba  určiť  priority  čo  pr
vé, druhé. Začalo sa viacero 
veľkých  investícií,  výkupy 
pozemkov s veľkým počtom 
majiteľov a neustále sa prijí
majú nové a nové investície, 
jedny  sa  začnú  nedokončia, 
následne sa preskočí na ďal
šie;  je  už  začatých  niekoľko 
desiatok  vecí;  ešte  nedávno 
boli  prioritné  bezpečnostné 
chodníky ale už sú dôležitej
šie  pozemky  na  PD,  zberný 
dvor,  20hektárová  Ada
movka… a sú to veľké časovo 
náročné  projekty,  ktoré  bu
dú vyžadovať veľké ľudské aj 
finančné  prostriedky,  ktoré 
ani obec nemôže podľa neho 
pri    toľkých akciách ani po
kryť a stále schvaľujú ďalšie.

Štefan Ratica – opýtal sa, 
či už obec začala s výkupom 
pozemkov pri družstve.

Prednosta  –  predbežná 
neoverená  zmluva  bez  ove
rených  listov  vlastníctva  je. 
Teraz sa dokončuje výpočet 
výmer a výkupných cien jed
notlivých  vlastníkov  –  sú  to 
zmluvy s doterajším najväč
ším počtom spoluvlastníkov 
cca – 158.

Dňa 19. 5. 2010 od 8.00 hod. 
bolo 2. mimoriadne 5. za
sadnutie Obecného zastu
piteľstva obce Rabča (ďalej 
len OZ). Celý text zápisni
ce s uznesením je zverejne
ný na www.rabca.sk v čas
ti dokumenty, uznesenia. 
Z 11 poslancov chýbali 2 
poslanci. Zasadnutie vie
dol starosta obce.

Schválenie krátkodobého 
prekleňovacieho úveru 
na zabezpečenie realizácie 
projektu „Výstavba 
kanalizácie a vodovodu 
v obciach Świnna a Rabča 
s cieľom zlepšenia 
prostredia v oblasti poľsko
slovenského pohraničia“ 

Starosta  –  uviedol,  že 
z  dôvodu  realizácie  projek
tu  „Výstavba  kanalizácie 
a vodovodu v obciach Świn
na a Rabča s cieľom zlepše
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obecné zastupiteľstvo

nia  prostredia  v  oblasti  poľ
skoslovenského  pohra
ničia“  je  potrebné  schvá
liť  krátkodobý  preklenova
cí  úver.  Je  rozdiel  vo  finan
covaní tohto projektu oproti 
doterajším projektom. Obec 
musí  uhradiť  faktúry  a  až 
potom nám budú zaslané fi
nančné  prostriedky  na  účet 
obce. Postup je opačný, ako 
to bolo doteraz. Obec oslovi
la 5 bánk o vypracovanie ce
novej  ponuky  na  úver.  Aby 
sme  tento  úver  mohli  zo
brať, banka potrebuje schvá
lený súhlas na úver od obec
ného  zastupiteľstva.  Všetko 
bude záležať od ponúk bánk 
a  výšky  úroku.  Obec  nemá 
toľko  finančných  prostried
kov  v  hotovosti,  aby  moh
la plynule uhrádzať faktúry, 
nakoľko realizuje aj iné pro
jekty.  Faktúry  sa  hradia  1 x 
za štvrťrok. 

Ing.  J.  Ratica  –  úver  sa 
nemusí  dočerpať,  ak  bu
deme  mať  na  to  finanč
né  prostriedky  –  potom  by 
sme  neplatili  úroky.  Teraz 
ide  o  to,  aby  obec  mala  čím 
skôr  poskytnuté  finančné 
prostriedky z fondov. 

J. Domin – opýtal sa, aký 
je  systém  kontroly,  aby  ne
došlo k tomu, že nám niekto
ré  faktúry  nebudú  uznané, 
teda  že  budú  neoprávnené, 
ako  tomu  bolo  na  nadstav
be škôlky. 

Starosta  –  všetko,  čo  je 
navyše, tak nepreplatia. Pre
platia len to, čo je v projekte. 
Kontroly  budú  robiť  zhora. 
Práce bude vykonávať RAB
ČAN,  s.r.o.,  ktorý  to  bude 
vykonávať  priamym  zada
ním. 

P. Kobyliak –  je tu určitá 
možnosť, že niečo neprepla
tia. Bude to v rámci jednaní. 

Musíme sa držať projektu. 
ZA prijatie krátkodobého 

preklenovacieho  úveru  vo 
výške 663 878,38 € (20 mili
ónov Sk) hlasovali všetci prí
tomní deviati poslanci.

Opätovné prejednanie 
žiadosti firmy UX 
Trading, s.r.o. Bratislava 
o umiestnenie výherných 
prístrojov

Starosta  –  uviedol,  že 
uznesenie, ktoré bolo prijaté 
č. uzn. 4/2010 o neschválení 
udelenia licencie pre VP, ne
podpísal, lebo je v rozpore so 
zákonom. 

Poslanci  predchádzajú
ce uznesenie č. 4/2010 písm. 
C) ods. 3) z riadneho zasad
nutia  obecného  zastupiteľ
stva zrušili.

Informácie starostu obce  
Dňa 17. 5. 2010 bol vy

hlásený III. stupeň povod
ňovej aktivity,  vznikli  nám 
veľké škody na uliciach, do
šlo  k  zosuvu  pôdy  pri  mos
te  na  PD,  občania  majú  za
topené pivnice, dvory, spev
ňoval  sa  breh  Ul.  Pod  mos
tom na potoku Bystrá. Keby 
sme  neboli  rýchlo  zareago
vali, tak by ho podmylo úpl
ne,  tak  ako  vlani.  Kontrolo
vali a čistili mosty, priepusty.

P. Kobyliak – mali aj jed
nanie s Lesmi, š.p. SR. Dnes 
treba znova prečistiť 4 mos
ty – pri PD, pri bare MIMO, 
most  smerom  na  Sihelné 
a lávky.

Starosta – uviedol, že pri 
jednaní s Lesmi, š. p. SR ma
jú tieto  záujem nám dať Bys
trú  do správy, ale obec na to 
finančné  prostriedky  nemá. 
Dalo  by  sa  niečo  robiť,  ke
by vyšla výzva, ale zatiaľ ne
vyšla. Tento rok má povole

nie na ťažbu štrku len RAB
ČAN.

12.  5.  2010  starosta  ob
ce  podpísal  zmluvu  za  po
vodne, ktoré boli v júni 2009 
na ObÚ ŽP v D. Kubíne.

16. 5. 2010 – bol Deň 
matiek v kultúrnom dome, 
ktorého  sa  zúčastnili  ma
mičky z našej obce. Deti ma
li  pripravený  krásny  kultúr
ny program. 

Prejednanie úloh z pošty
Peter Vorčák a manž. Lu
cia 

Žiada  o  vydanie  súhla
su  na  prístavbu  k  rodinné
mu  domu  na  parc.  KNC 
č.  6053/1  LV  č.  1716,  GP  č. 
3704820124/2005.  Poslan
ci uvedenú žiadosť schválili.  

Juraj Porvich a manž. 
Martina  

Žiadajú  o  vydanie  sú
hlasu  na  výstavbu  ro
dinného  domu  a  súhlas 
na  vyňatie  z  PPF  na  parc. 

KNC  č.  9520/22,  9520/10 
a 9417/12, GP č. 41962249
39/2010. 

Poslanci uvedenú žiadosť 
schválili  za  podmienky,  že 
žiadatelia  si  uvedené  parce
ly majetkovoprávne vyspo
riadajú.

Zásady pri vybavovaní 
sťažnosti v podmienkach 
obce Rabča

Hlavný  kontrolór, 
JUDr.  Kriško  –  oboznámil 
poslancov,  že  je  nutné,  aby 
obec mala v zmysle § 11 ods. 
1 a § 26 ods.3 zák. č. 9/2010 
Z.  z.  o  sťažnostiach  schvá
lené  Zásady  pri  vybavova
ní  sťažností  v  podmienkach 
obce Rabča. 

Poslanci  tieto  zásady 
schválili.  

Ulice a výstavba
Starosta uviedol, že obec 

sa  stále  snaží  o  prevedenie 
ulíc  do  vlastníctva  obce.  Sú 
s  tým,  problémy.  Niekto
ré  ulice  máme  vykúpené 
na  95 %,  niektoré  na  30%. 
Niektorí  ľudia  nám  vôbec 
nechcú podpísať svoj podiel 
do  vlastníctva  obce.  Stále 
sa  pracuje  na  rozparcelova
ní  Adamovky  v  spolupráci 
s Geodet Námestovo. 

Poslanci  uvedené  vzali 
na vedomie. 

Realizácia projektov
P.  Kobyliak  –  nepodari

lo sa nám zabezpečiť prípra
vu plochy pod detské ihriská 
pri materskej škole, nakoľko 
je  zlé  počasie.  Tak  isto  je  to 
s  prístavbou  a  nadstavbou 
novej  obecnej  hasičskej  sta
nice, kde sa nedá zhodiť stre
cha kvôli počasiu, ale robí sa 
vo  vnútri  –  priečky,  pripra

vuje  sa  podkrovie,  omietky, 
umývadlá. 

Poslanci  uvedené  vzali 
na vedomie.

Ukazovateľ merania pre
kročenia rýchlosti

Starosta  uviedol,  že 
na základe predložených ce
nových ponúk objednal 1 ks 
merača rýchlosti.

Poslanci uviedli, že 1 ks je 
málo a treba kúpiť ďalší. 

Poslanci schválili zakúpiť 
2 ks meračov rýchlosti.

Diskusia – interpelácia
Ing.  J.  Ratica  –  požiadal 

o  návoz  Ul.  Kožušníkova 
hlavne  opraviť  diery,  nakoľ
ko boli za ním občania z tej
to ulice  a prosili ho o pomoc.  

Starosta  –  prišla  ano
nymná  žiadosť  z  Ul.  Rado
vej. Občania žiadajú o opra
vu tejto ulice. 

Žiadosť  bude  postúpená 
Rabčan, obecné služby. 

J. Galis – tam by bolo naj
lepšie dať celý koberec. 

P.  Kobyliak  –  vyfrézovať 
a opraviť. Začali aj s prečis
ťovaním potrubí v časti obce 
pri ObZS, Ul. Mlynská, kde 
boli nánosy. 

Starosta  –  obecná  bu
dova  v  areáli  poľnohospo
dárskeho  družstva  sa  stále 
opravuje. 

Verejné  obstaranie  –  ot
váranie  obálok  na  Revitali
záciu centra je až 12. 7. 2010. 
Dnes o 10.00 hod. sa ide po
svätiť  kameň  na  výstavbu 
nového domu smútku.

Schválil Dušan Ratica, 
starosta obce Rabča

Zo zápisníc OZ spracoval 
Ing. Vladimír BrišTakto má vyzerať interiér nového domu smútku e-foto v. briš

19. 5. 2010 Po požehnaní vdp. farárom Ľubošom Satinom starosta obce Dušan Rati-
ca a ostatní prítomní poklepali základný kameň nového domu smútku e-foto v. briš
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zo života obce

Takmer po každom silnejšom vetre zostane na starom cintoríne vyvrátený čer
vený smrek. Smreky sú prestarnuté s odhnitými koreňmi. Vysadili si ich sami ľudia 
na označenie hrobov. Mali im pomôcť a teraz ohrozujú ľudí na cintoríne a ničia po
mníky. Škody znáša obec. Preto pozor na starom cintoríne! Nezdržiavajte sa v ňom 
v silnom vetre.

Tento červený smrek neublížil nikomu. Pri páde ho zadržal kamenný kríž a doska 
pomníka, ktorý pád zázračne vydržal.

Výčiny počasia aj na cintoríne

Text: V. Briš, FOTO: Ján Adamčík 

DEŇ MATIEK  Ľúb im e Vá s
Napriek daždivému 

počasiu 16. mája prišli 
mnohé mamičky, 
niektoré aj s deťmi  
do domu kultúry 
pozrieť bohatý 
kultúrny program 
pripravený ku Dňu 
matiek. Vystúpili deti 
z MŠ, ZŠ a centra 
voľného času, aj 
domáci hudobníci. 
Na posedení v tanečnej 
sále mamičkám 
zablahoželal všetko 
najlepšie starosta obce 
Rabča, Dušan Ratica 
a k blahoprianiu sa 

21. apríl 2010  
– neúspešný pokus 
o vylúpenie bankoma-
tu VÚB, a. s. v dome 
služieb.

V  noci sa neznámy 
páchateľ pokúsil vylú-
piť bankomat inštalova-
ný na dome služieb. Naj-
skôr vo výške zastriekal 
pur penou sirénu, aby ju 
nebolo počuť, keď sa vlá-
me k  bankomatu a  ná-
sledne sa neúspešne po-
kúsil vniknúť do  do-
mu služieb vchodovými 
dverami. Na  druhý po-
kus vypáčil malé vetra-
cie okienko, ktorým vni-
kol do chodby domu slu-
žieb. Cez bezpečnostné 
dvere sa mu do miestnos-

ti k  bankomatu už nepo-
darilo dostať.

Neznámy páchateľ 
na  budove domu služieb 
poškodil: signalizačné 
zvukové zariadenie, vcho-
dové dvere, vetracie okno 
a v chodbe poškodil teleko-
munikačné káble, čím spô-
sobil škodu cca 950 eur. 

Vyšetrovateľ začal 
trestné stíhanie vo veci 
prečinu poškodzovania 
a  ohrozovania prevádz-
ky všeobecne prospeš-
ného zariadenia a  z  pre-
činu poškodzovania cu-
dzej veci. 

Páchateľovi hrozí trest 
odňatia slobody na mini-
málne 1 a viac rokov.

V. Briš

LUP NEVYŠIEL

Po požiari hospodárskych budov u Žitniakov, potom po požiari hospodárskych 
budov v zimnej fujavici u Pitákovcov, i teraz vznikol požiar v hospodárskej časti ne
obývaného domu Koňarčíkovcov. 

Priveľa náhod v pomerne krátkom čase.

Už tretí požiar na Adamovke

Text: V. Briš, FOTO: Ján Adamčík 

pripojila aj poslankyňa 
NR SR a VÚC,  
Ing.Viera Mazúrová.
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cezhraničná spolupráca

Dňa 17. 3. sa 
uskutočnila úvodná 
konferencia k mikro-
projektu „Partnerstvo 
nepozná hranice  
PL-SK/ZS/IPP/I/010 
v Rabči“. Ide o pro-
jekt z Programu ce-
zhraničnej spolupráce 
Poľsko – Slovenská 
republika 2007 – 
2013.

Cieľom projektu je vy-
tvoriť cezhraničné kon-
takty od  predškolákov 
cez základnú školu až 
po  dospelosť. Zároveň 
chceme vytvoriť novú 
spoluprácu medzi ško-
lami, učiteľmi a  deťmi. 
Týmto projektom chce-
me deti zblížiť, aby ne-
vznikala rečová bariéra, 
aby nedochádzalo k záni-
ku tradícií a o obohatenie 
vzdelávania o  vzdeláva-
nie v družobnej obci.

Mikroprojekt z Progra-
mu cezhraničnej spolu-
práce Poľsko – Slovenská 
republika 2007 – 2013, 

v  rámci ktorého vznik-
ne za  4 mesiace medzi 
budovou škôlky a  telo-
cvičňou nové detské ih-
risko. So základnou ško-
lou v  poľskej obci Pewel 
Mała, ktorá je súčasť 
gminy Świnna sa doho-
dlo, že sa bude pracovať 
komplementárne – zr-
kadlovo.

Predstavenie 
hodiny vyučovania 
v materskej škôlke 
učiteľom z družobnej 
gminy z Poľska sa 
uskutočnilo 6. mája. 

Deti a  učiteľky v  trič-
kách s  logom projektu 
najskôr predviedli roz-
cvičku a  po  nej nasledo-
valo vyučovanie s  tema-
tikou prípravy programu 
na  Deň matiek. Deti re-
citovali, spievali odpove-
dali, kreslili. Na záver vy-
učovacej hodiny venova-
li symbolický darček uči-
teľkám z Poľska.

– red

p a r t n e r s t v o 
nepoZnÁ Hranice

17. 3. 2010 Príhovor riaditeľa ZŠ a MŠ Jána Pienčáka k účastníkom úvodnej 
konferencie k mikroprojektu „Partnerstvo nepozná hranice”. FOTO: V. Briš

5. 5. 2010 Predstavenie hodiny vyučovania v materskej škôlke učiteľom z dru
žobnej gminy z Poľska – rozvička. FOTO: V. Briš

5. 5. 2010 Predstavenie hodiny vyučovania v materskej škôlke učiteľom z dru
žobnej gminy z Poľska – zameraná ku dňu matiek.

27. 5. 2010 Prestali celodenné dažde a tak práce 
na detskom ihrisku rýchlo pokračujúFOTO: V. Briš FOTO: V. Briš
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spaĽovaním UmeLÝcH Hmôt, gUmy 
v peci spôsobujete poškodzovanie zdravia 
všetkým, najmä tým, čo máte najradšej – ma-
lým deťom, ničíte našu Zem, spôsobujete šíre-
nie alergií. 

Splodiny pálenia sa trvalo ukladajú vo forme 
jemného prášku do pôdy a potom jeme zemiaky 
s jedmi.nespaĽUJme UmeLÉ Hmoty! 
SPOLOČNOSŤ PRIATEĽOV ZEME

nariadenie obce o nakladaní s komunálnym odpadom

Kam s KomUnÁLnym odpadom
Obecné  zastupiteľstvo  obce 
Rabča  na  základe  ust.  §  39 
ods.  4  zákona  č.  223/2001 
Z.z.  o  odpadoch  a  o  zmene 
a doplnení niektorých záko
nov v znení neskorších práv
nych  predpisov  v  nadväz
nosti na ust. § 4 ods. 3 písm. 
g)  a  ust.  §  6  ods.  1  zákona 
č. 369/1990 Zb. o obecnom 
zriadení  v  znení  neskorších 
právnych  predpisov  v  nad
väznosti vydá va toto 

VŠEOBECNE ZÁVÄZNÉ   
NARIADENIE č. 3/2010
o nakladaní s komunál
nymi odpadmi a drobný
mi stavebnými odpadmi 
na území obce Rabča

I. ČASť ÚVODNÉ USTA
NOVENIA

§ 1 Všeobecné 
ustanovenia

Účelom tohto všeobecne 
záväzného  nariadenia  (ďa
lej len „nariadenie“) je upra
viť  podrobnosti  o  naklada
ní  s  komunálnymi  odpad
mi  a  drobnými  stavebný
mi odpadmi s cieľom zabez
pečiť  ochranu  zdravých  ži
votných  podmienok  obyva
teľov  obce,  chrániť  životné 
prostredie a čistotu v obci.

Nariadenie  v  súvislos
ti  s  komunálnym  odpa
dom,  drobným  stavebným 
odpadom  a  elektroodpa
dom  z  domácností  upravu
je  spôsob  zberu  a  prepra
vy  komunálnych  odpadov, 
spôsob  separovaného  zbe
ru  jednotlivých  zložiek  ko
munálnych  odpadov,  spô
sob  nakladania  s  drobnými 
stavebnými odpadmi, mies
ta určené na ukladanie tých
to odpadov a na zneškodňo
vanie odpadov.

§ 2 Základné ustanovenia
Toto  nariadenie  sa  vzťa

huje  na  celé  územie  obce 
Rabča.

Odpadom  je  hnuteľ
ná  vec  uvedená  v  prílohe  č. 
1  zákona  č.  223/2001  Z.  z. 
o odpadoch a o zmene a do
plnení  niektorých  zákonov 
v  znení  neskorších  predpi
sov  alebo  osobitnými  pred
pismi,  ktorej  sa  jej  držiteľ 
zbavuje,  chce  sa  jej    zbaviť 
alebo je v súlade s zákonom 
223/2001  Z.  z.  o  odpadoch 
alebo osobitnými predpismi 
povinný sa jej zbaviť.

Komunálne  odpady  sú 
odpady  z  domácnosti  vzni
kajúce na území obce pri čin
nosti    fyzických  osôb  a  od
pady  podobných  vlastnos
tí a zloženia, ktorých pôvod
com je právnická osoba ale
bo  fyzická    osoba  –  podni
kateľ,  okrem  odpadov  vzni
kajúcich  pri  bezprostred
nom  výkone  činností  tvo
riacich  predmet  podnika
nia  alebo  činnosti  právnic
kej osoby alebo fyzickej oso
by – podnikateľa; za odpady 
z domácností sa považujú aj 
odpady z nehnuteľností slú
žiacich fyzickým osobám na  
ich  individuálnu  rekreáciu, 
napríklad  zo  záhrad,  chát, 
chalúp,  alebo  na  parkova
nie  alebo  uskladnenie  vozi
dla používaného pre potreby 
domácností,  najmä  z  gará
ží, garážových stojísk a par
kovacích  stojísk.  Komunál
nymi  odpadmi  sú  aj  všetky 
odpady vznikajúce v obci  pri 
čistení verejných komuniká
cií a priestranstiev, ktoré sú 
majetkom obce alebo v sprá
ve obce, a taktiež pri údržbe 
verejnej  zelene  vrátane  par
kov a cintorínov a ďalšej ze
lene na pozemkoch právnic
kých  osôb,  fyzických  osôb 
a občianskych združení.

Zložka  komunálnych 
odpadov  je  ich  časť,  ktorú 
možno  mechanicky  odde
liť a zaradiť ako samostatný 
druh odpadu.

Zmesový  komunálny 
odpad  je  ten,  ktorý  zosta
ne  po  vyseparovaní  zbiera
ných  zložiek  komunálnych 
odpadov

Objemné  odpady  sú  ko
munálne  odpady  a  drobné 
stavebné  odpady,  ktoré  nie 
je  možné  pre  ich  veľký  roz
mer  uložiť  do  zberných  ná
dob používaných v obci; ale
bo  ich  množstvo  presahuje 
objem,  ktorý  je  možné  zbe
rovými  nádobami  vyviezť 
v  rámci  stanoveného  pravi
delného harmonogramu vý
vozu.  Patria  tu  tiež  odpady, 
ktoré by mohli spôsobiť po
škodenie zberového vozidla.

Drobné  stavebné  odpa
dy sú odpady z bežných udr
žiavacích prác na stavbách, 
ktoré práce sú zabezpečova
né fyzickou osobou.

Pôvodca   odpadu je kaž
dý,  koho  činnosťou  odpad 
vzniká, alebo ten, kto vyko
náva  úpravu,  zmiešavanie 

alebo iné úkony s odpadmi, 
ak  ich  výsledkom  je  zmena 
povahy alebo zloženia tých
to odpadov.

Držiteľ  odpadu  je  pô
vodca odpadu alebo fyzická 
osoba, alebo právnická oso
ba, u ktorej sa odpad nachá
dza.

Nebezpečnými  odpa
dom    sú  také  odpady,  kto
ré  majú  jednu  nebezpečnú 
vlastnosť  alebo  viac  nebez
pečných  vlastností  uvede
ných  v  prílohe  č.  4  k  záko
nu  č.  223/2001  Z.  z.  o  od
padoch  a  o  zmene  a  dopl
není  niektorých  zákonov 
v  znení  neskorších  predpi
sov,  a  to  najmä:  infekčnosť, 
horľavosť, výbušnosť, žiera
vosť (leptavosť), jedovatosť, 
dráždivosť,  rakovinotvor
nosť, korozívnosť.

Elektroodpad  z  domác
ností  je  elektroodpad,  kto
rý  pochádza  z  domácností 
fyzických  osôb  a  z  obchod
ných,  priemyselných,  inšti
tucionálnych  a  iných  zdro
jov,  ktorý  je  svojím  zlože
ním a množstvom podobný 
tomu, ktorý pochádza z do
mácností fyzických osôb.

Elektroodpad  sú  elek
trozariadenia,  ktoré  sú  od
padom,  pretože  sa  jed
ná  o  hnuteľnú  vec  uvede
nú  v  prílohe  č.  1  zákona 
o  odpadoch,  ktorej  sa  drži

teľ  zbavuje,  chce  sa  jej  zba
viť alebo je v súlade so záko
nom č. 223/2001 Z. z. alebo 
osobitnými  predpismi  po
vinný  sa  jej  zbaviť  a  to  vrá
tane  všetkých  komponen
tov,  konštrukčných  dielcov 
a  spotrebných  dielcov,  kto
ré sú súčasťou elektrozaria
denia v čase, keď sa ho drži
teľ zbavuje.

Zneškodňovanie  od
padov  je  také  nakladanie 
s  nimi,  ktoré  nespôsobu
je  poškodzovanie  životné
ho  prostredia  či  ohrozova
nie  zdravia  ľudí  a  ktoré  je 
uvedené  v  prílohe  č.  3  zák. 
č.  223/2001  Z.  z.  o  odpa
doch  a  o  zmene  a  doplnení 
niektorých zákonov v znení 
neskorších predpisov.

Zhodnocovanie  odpa
dov sú činnosti vedúce k vy
užitiu  fyzikálnych,  chemic
kých  alebo  biologických 
vlastností  odpadov  uvede
né  v  prílohe  č.  2  zákona  č. 
223/2001  Z.  z.  z.  o  odpa
doch  a  o  zmene  a  doplnení 
niektorých zákonov v znení 
neskorších predpisov.

Triedenie odpadov je de
lenie  odpadov  podľa  dru
hov  alebo  oddeľovanie  zlo
žiek  odpadov,  ktoré  možno 
po  oddelení  zaradiť  ako  sa
mostatné druhy odpadov.

Zberné  miesto  –  je 
miesto  určené  obcou  tým

to nariadením, kde občania 
ukladajú  komunálny  odpad 
vznikajúci z ich činnosti.

Zhromažďovanie  odpa
dov je dočasné uloženie od
padov pred ďalším naklada
ním s ním.

Zariadenie  na  zber  od
padov  je  miesto,  v  ktorom 
sa  vykonáva  zber  odpadov, 
ohraničené  plotom,  alebo 
priestor,  v  ktorom  sa  vyko
náva  zber  odpadov  nachá
dzajúcich  sa  v  stavbe;  ta
kýmto  zariadením  nie  je 
miesto  na  ukladanie  od
padov  podľa  §  39  a  miesto 
spätného  odberu  elektro
zariadenia podľa § 54a ods. 
17 zákona č. 223/2001 Z. z. 
o odpadoch.

Harmonogram  zvozu  je 
rozpis,  v  ktorom  je  uvede
né, v ktorý deň sa vykonáva 
zber a preprava komunálne
ho  odpadu  a  drobného  sta
vebného  odpadu  do  zber
ných nádob a zber a prepra
va separovaných zložiek.

Množstvový  zber  je  zber 
komunálnych  odpadov 
a  drobných  stavebných  od
padov,  pri  ktorom  ich  pô
vodca  platí  poplatok  usta
novený  podľa  osobitného 
zákona  vo  výške,  ktorá  je 
priamo  úmerná  množstvu 
týchto  odpadov  vyprodu
kovaných  pôvodcom  za  da
ný  čas.  Za  jednotku  množ

NEPÁĽME » SEPARUJME !
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dávať v stavebnom kona
ní vyjadrenie o zamýšľanom 
spôsobe  nakladania  s  od
padmi  zo  stavebnej  činnos
ti s výnimkou drobného sta
vebného odpadu.

zabezpečovať  prostred
níctvom  médií  informo
vanosť  pôvodcov  odpadu 
o  zbere,  preprave  a  zneš
kodňovaní odpadu.

§ 5 Povinnosti držiteľa od
padu

Držiteľ  odpadu  je  po
vinný:

nakladať  s  komunál
nym  odpadom  a  drobným 
stavebným  odpadom,  ale
bo inak s nimi zaobchádzať 
v súlade s týmto VZN,

pri nakladaní s komunál
nym  odpadom  a  drobným 
stavebným  odpadom  alebo 
inom  zaobchádzaní  s  nimi, 
chrániť zdravie ľudí a život
né prostredie,

zapojiť  sa  do  zberu  ko
munálneho odpadu v obci,

užívať zberné nádoby zod
povedajúce  systému  zberu 
komunálneho odpadu v obci,

ukladať  komunálny  od
pad alebo jeho oddelené zlož
ky  a  drobný  stavebný  odpad 
na  účely  ich  zberu  na  mies
ta určené mestom a do zber
ných nádob zodpovedajúcich 
systému zberu komunálneho 
odpadu v obci.

Držiteľ  odpadu  je  po
vinný:

v  záujme  ochrany  zdra
via pred vznikom a šírením 
prenosných ochorení vyko
nať podľa potreby dezinfek
ciu  a  deratizáciu  zberných 
nádob,

na vyžiadanie mesta po
skytnúť pravdivé a úplné in
formácie súvisiace s nakla

daním  s  komunálnym  od
padom  a  drobným  staveb
ným odpadom.

Kto vykonáva zber odpa
dov, vrátane ich výkupu, je 
povinný:

zverejňovať druhy zbiera
ných odpadov a podmienky 
zberu odpadov,

vyžadovať  preukazova

Obecné služby oznamujú občanom, že vzhľadom na zvýšenie ceny 
za uskladnenie komunálneho odpadu v Zubrohlave bude pri zbere odpadu 
z kuka nádob (košov) vykonaná kontrola triedenia separovaného odpadu. 
Triedenie budú kontrolovať pracovníci obecných služieb pri každom 
zbere od 1. 3. 2010. Odpad v nádobe nesmie obsahovať: plasty, sklo, sta-
vebný materiál, železo, elektronický odpad, trávu, hlinu. AK SA ZISTí, 
žE NÁDOBA OBSAhUJE NETRIEDENý ODPAD, PRAcOVNícI 
hO OZNAčIA A NÁDOBU NEVYVEZú. Odvezie sa až po vytriedení 
vlastníkom odpadu pri ďalšom odvoze. Týka sa to aj občanov bytoviek.

Plasty – zber sa uskutočňuje pravidelne 1– krát do mesiaca, je vyznačený 
v kalendári a oznamuje sa obecným rozhlasom.

Sklo – kontajnery na sklo sa nachádzajú po celej dedine, aj pri obecných 
službách.

Stavebný materiál (tehly, štrk, betón, skaly) má sa odviezť na budúci 
zberný dvor – pred družstvo (smer Rabčice ).

Železo, elektronický odpad, akumulátory, pneumatiky, papier, po-
lystyrén môžu občania doviezť k zbernému dvoru.

Občania, ktorí majú záujem a chcú si sami vyviezť odpad na skládku do Zub-
rohlavy, môžu tak urobiť každý pracovný deň (1 tona odpadu – 56,5 eur).

Pri zistení odvozu komunálneho odpadu do voľnej prírody bude vin-
ník potrestaný finančnou pokutou, odstránením skládky na vlastné 
náklady, a dokonca sa to môže posúdiť ako trestný čin, kde hrozí odňa-
tie slobody až na 2 roky!

Každému z nás záleží na životnom prostredí, v ktorom žijeme. Preto je 
lepšie sa zapojiť do separovania odpadu, ktorým prispejeme k zlepšeniu 
kvality života v našej obci. Zároveň ušetríme finančné prostriedky za likvi-
dáciu domového odpadu.

Štefan Ratica, vedúci RABČAN, obecné služby

OZNAM OBEcNých SLUžIEB 

stva  komunálneho  odpadu 
sa  považuje  1 kg.  Držitelia 
komunálnych  odpadov  sú 
i v rámci množstvového zbe
ru povinní ho zbierať po vy
triedení  jeho  zložiek  podľa 
jednotlivých  druhov  odpa
dov v zmysle § 3 a § 5 tohto 
nariadenia.

§ 3 Povinnosti pôvodcu 
odpadu

Pôvodca  odpadu,  ktorý 
je  právnickou  alebo  fyzic
kou    osobou  –  podnikate
ľom a produkuje ročne viac 
než  500 kg  nebezpečných 
odpadov alebo 10 ton ostat
ných  odpadov,  vypracúva 
vlastný  program  odpado
vého hospodárstva. Pre ko
munálne  odpady  a  drobný 
stavebný odpad, vznikajúce 
na území obce vypracováva 
program  odpadového  hos
podárstva obec.

Každý  je  povinný  nakla
dať  s  odpadmi  alebo  inak 
s nimi zaobchádzať v súlade 
s týmto VZN. Pri nakladaní 
s odpadmi alebo inom zaob
chádzaní s nimi je každý po
vinný  chrániť  zdravie  ľudí 
a životné prostredie.

Zakazuje sa:
uložiť  alebo  ponechať 

odpad  na  inom  mieste  ako 
na  mieste  na  to  určenom 
v súlade s týmto VZN,

zneškodniť  odpad,  alebo 
zhodnotiť  odpad  inak  ako 
v súlade s týmto VZN,

zneškodniť  odpad  vy
púšťaním  a  vhadzovaním 
do vodného recipienta,

zmiešavať  s  komunál
nym  odpadom  kvapalné 
odpady,  odpady,  ktoré  sú 
v podmienkach skládky vý
bušné  a  horľavé,  infekčné 
odpady  zo  zdravotníckych 
a veterinárnych zariadení,

zneškodňovať odpad rie
dením  za  účelom  znižova
nia  koncentrácie  nebezpeč
ných látok.

Náklady  na  zneškodňo
vanie  odpadov  znáša  ten, 
pre  ktorého  sa  zneškodňo
vanie odpadu vrátane zberu 
a úpravy vykonáva.

Ak vlastník, správca ale
bo  nájomca  nehnuteľnos
ti zistí, že na jeho nehnuteľ
nosti bol umiestnený odpad 
v  rozpore  s  týmto  VZN,  je 
povinný  to  oznámiť  bezod
kladne  obvodnému  úradu 
životného prostredia a obci.

Obvodný úrad životného 
prostredia na základe ozná
menia odseku 5 požiada po
licajný  zbor  o  zistenie  oso
by  zodpovednej  za  umiest

nenie odpadu; takto zistená 
osoba  je  povinná  zabezpe
čiť  zhodnotenie  alebo  zneš
kodnenie  odpadu  v  súlade 
s týmto VZN na vlastné ná
klady.

Ak sa v konaní podľa od
seku 6 nezistí osoba zodpo
vedná za umiestnenie odpa
du  na  nehnuteľnosti  v  roz
pore  s  týmto  VZN,  obvod
ný  úrad  životného  prostre
dia  začne  konanie,  či  vlast
ník,  správca  alebo  nájomca 
tejto nehnuteľnosti je:

pôvodcom odpadu,
neurobil  všetky  opatre

nia  na  ochranu  svojej  ne
hnuteľnosti,

mal  z  tohto  uloženia  od
padu  majetkový  alebo  iný 
prospech.

Ak sa v konaní podľa od
seku 7 preukáže vlastníkovi, 
správcovi  alebo  nájomco
vi  nehnuteľnosti,  na  ktorej 
bol umiestnený odpad v roz
pore  s  týmto  VZN,  niek
torá  zo  skutočností  uvede
ných v odseku 7, prejde po
vinnosť zabezpečiť zhodno
tenie  alebo  zneškodnenie 
odpadu  na  tohto  vlastníka, 
správcu  alebo  nájomcu  ne
hnuteľnosti.

Ak sa v konaní podľa od
seku 6 nezistí osoba zodpo
vedná  za  umiestnenie  ko
munálneho odpadu a drob
ného  stavebného  odpadu 
na nehnuteľnosti, zabezpečí 
zhodnotenie alebo zneškod
nenie odpadu na vlastné ná
klady obec Rabča prostred
níctvom  pracovníkov  prí
spevkovej organizácie obce.

Kto  zabezpečil  zhodno
tenie,  alebo  zneškodnenie 
odpadu v súlade s odsekom 
8  alebo  9,  má  nárok  na  ná
hradu  vynaložených  nákla
dov  voči osobe, ktorá je zod
povedná za uloženie odpadu 
na  nehnuteľnosti  v  rozpore 
so zákonom o odpadoch.

Pôvodca  odpadu  je  po
vinný  odpady  odovzdať  len 
tomu,  kto  má  s  obcou  uza
tvorenú zmluvu na vykona
nie tejto činnosti.

§ 4 Povinnosti obce
Obec je povinná:
vypracovávať  a  dodržia

vať  schválený  program  od
padového hospodárstva,

uzatvoriť  zmluvu 
s  oprávnenou  právnic
kou,  alebo  fyzickou  oso
bou  s  právom  podnikania, 
na  zber,  prepravu  a  zneš
kodňovanie odpadu,

prejednávať  priestupky 
v odpadovom hospodárstve,

Pokračovanie – s. 12
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Kam s KomUnÁLnym odpadom
nie osobných údajov fyzic
kej osoby alebo zodpoved
ného  zástupcu  právnic
kej  osoby,  obchodné  me
no  a  miesto  podnikania 
fyzickej  osoby  –  podnika
teľa  alebo  obchodné  me
no  a  sídlo  právnickej  oso
by, od ktorých sa prebera
jú  farebné  kovy;  bez  preu
kázania  vyžiadaných  úda
jov  nemožno  odpad  pre
vziať ani kúpiť,

viesť a uchovávať eviden
ciu o osobách podľa písmena 
b, ako aj o druhoch a množ
stve  odpadov  od  nich  pre
vzatých alebo vykúpených.

DRUHÁ ČASť
Nakladanie s komunálny
mi odpadmi 
§ 6  Komunálny  odpad  a  je
ho druhy

Toto  nariadenie  sa  vzťa
huje  na  nasledujúce  druhy 
komunálnych odpadov v sú
lade  s  ustanoveniami  vyhl. 
MŽP SR, ktorou sa ustano
vuje Katalóg odpadov:
podskupina  separované 
zbierané  zložky  komunál
nych odpadov: 
20  01  01  papier  a  lepenka 
(obyčajný  odpad  –  ďalej  sa 
uvádza len skratka O),
20 01 02 sklo O,
20 01 39 plasty O, 
20 01 40 kovy O,
20  01  08  biologicky  rozlo
žiteľný  kuchynský  a  reštau
račný odpad O,
20 01 10 šatstvo O,
20 01 11 textílie O,
20 01 13 rozpúšťadlá N (ne
bezpečný  odpad  –  ďalej  sa 
uvádza len skratka N),
20 01 14 kyseliny N,
20 01 15 zásady N,

20  01  17  fotochemické  lát
ky N,
20 01 19 pesticídy N,
20 01 21 žiarivky a iný odpad 
obsahujúci ortuť,
20  01  23  vyradené  zariade
nia obsahujúce chlórfluóro
vané uhľovodíky N,
20 01 25 jedlé oleje a tuky O,
20 01 26 oleje a tuky iné ako 
uvedené v 20 01 25 N,
20 01 27 farby,  tlačiarenské 
farby,  lepidlá  a  živice  obsa
hujúce nebezpečné látky N,
20 01 28 farby,  tlačiarenské 
farby, lepidlá a živice iné ako 
uvedené v 20 01 27 O,
20 01 29 detergenty obsahu
júce nebezpečné látky N,
20 01 30 detergenty iné ako 
uvedené v 20 01 29 O,
20  01  31  cytotoxické  a  cy
tostatické liečivá N,
20 01 32 liečivá iné ako uve
dené v 20 01 31 O,
20  01  33  batérie  a  akumu
látory  uvedené  v  16  06  01, 
16 06 02 alebo 16 06 03 a ne
triedené batérie a akumulá
tory  obsahujúce  tieto  baté
rie N 20 01 34 batérie a aku
mulátory  iné  ako  uvedené 
v 20 01 33 6) O,
20  01  35  vyradené  elektric
ké a elektronické zariadenia 
iné  ako  uvedené  v  20  01  21 
a  20  01  23,  obsahujúce  ne
bezpečné časti N,
20  01  36  vyradené  elektric
ké a elektronické zariadenia 
iné ako uvedené v 20 01 21,  
20 01 23 a 20 01 35 O,
20  01  37  drevo  obsahujúce 
nebezpečné látky N,
20 01 38 drevo iné ako uve
dené v 20 01 37 O,
20  01  41  odpady  z  vymeta
nia komínov O,
20 01 99 odpady inak nešpe
cifikované;

podskupina  odpadov  zo  zá
hrad a z parkov (vrátane od
padu z cintorínov):
20 02 01 biologicky rozloži
teľný odpad O,
20  02  02  zemina  a  kameni
vo O,
20  02  03  iné  biologicky  ne
rozložiteľné odpady O;
podskupina  iné  komunálne 
odpady:
20 03 01 zmesový komunál
ny odpad O,
20 03 02 odpad z trhovísk O,
20  03  03  odpad  z  čistenia 
ulíc O,
20 03 04 kal zo septikov O,
20 03 06 odpad z čistenia ka
nalizácie O,
20 03 07 objemný odpad O,
20 03 99 komunálne odpady 
inak nešpecifikované.

Komunálny  odpad 
a  drobný  stavebný  odpad  je 
možné na území obce Rabča 
ukladať výlučne len na tento 
účel vyhradených miestach.

Za vyhradené miesta a lo
kality na zber komunálneho 
odpadu  a  drobného  staveb
ného  odpadu  sa  na  území 
obce Rabča považujú:

zberné nádoby,
kontajnery,
zberné miesta,
zberný dvor.

§ 7 Systém zberu, pre
pravy a zneškodňova
nie komunálneho odpadu  
a drobného stavebného od
padu

Pôvodca a držiteľ odpadu 
je povinný:

predchádzať  vzniku  od
padov,  zhodnocovať  odpa
dy,  zneškodňovať  odpady 
spôsobom na to určeným,

zapojiť  sa  do  systému 
zberu komunálneho odpadu 

a  drobného  stavebného  od
padu v obci,

zapojiť sa do separované
ho  zberu  zavedeného  v  ob
ci, triediť odpad na jednotli
vé zložky,

v  zmysle  vytvorených 
podmienok  na  separovaný 
zber  ukladať  ho  do  prísluš
ných zberných nádob,

užívať  zberné  nádo
by  zodpovedajúce  systému 
zberu komunálneho odpadu 
v obci podľa tohto VZN,

ukladať  komunálny  od
pad  a  jeho  oddelené  zlož
ky  za  účelom  ich  zberu 
na  miesta  určené  týmto 
VZN  a  do  zberných  nádob 
zodpovedajúcich  systému 
zberu  komunálneho  odpa
du v obci,

zberné  nádoby  zabezpe
čiť  proti odcudzeniu,

dbať  na  to,  aby  komu
nálny  odpad  bol  na  odvoz 
riadne pripravený a aby bo
li umožnené všetky činnosti 
spojené s riadnym odvozom 
odpadu,

zabezpečiť na vlastné ná
klady  odvoz  drobného  sta
vebného  odpadu  na  obcou 
určenú  skládku  najneskôr 
do  7  dní  od  jeho  uloženia 
na voľnom priestranstve,

uhrádzať poplatok za ko
munálny  odpad  a  drob
ný  stavebný  odpad  vo  výš
ke a za podmienok určených 
vo VZN o miestnych poplat
koch,

jednotlivé zložky odpadu 
s obsahom škodlivín nemie
šať  do  komunálneho  odpa
du a  zabezpečiť ich vhodné 
zhromaždenie.

Zakazuje  sa  zneškodňo
vať  biologicky  rozložiteľný 
odpad  zo  záhrad  a  parkov 

vrátane odpadu z cintorínov 
a  ďalšej  zelene  na  pozem
koch  právnických  osôb,  fy
zických osôb a občianskych 
združení, ak sú súčasťou ko
munálneho odpadu.

Obec  na  základe  žiados
ti  zavedie  množstvový  zber 
u takej právnickej osoby ale
bo  podnikateľa,  ktorý  preu
káže, že:

množstvo  ním  vyprodu
kovaných komunálneho od
padu  a  drobného  stavebné
ho  odpadu  je  presne  mera
teľné,

komunálny  odpad 
a drobný stavebný odpad sú 
až do času ich odvozu vhod
ne  zabezpečené  pred  stra
tou, odcudzením alebo iným 
nežiaducim únikom.

Právnická  osoba  ale
bo  podnikateľ  musí  požia
dať  o  zavedenie  množstvo
vého zberu najneskôr do 30. 
novembra  bežného  roka 
s účinnosťou pre nasledujú
ci rok.

Právnická  osoba  alebo 
podnikateľ, ktorej podmien
ky  umožňujú  vykonávať  se
parovaný  zber,  nahlási  túto 
skutočnosť  obecnému  úra
du,  alebo  zmluvnej  organi
zácii, s ktorou budú dohod
nuté  podmienky  separova
ného zberu.

Právnická  osoba  alebo 
podnikateľ,  ktorý  vykonáva 
separovaný  zber,  zabezpe
čí na ukladanie vyseparova
ného  odpadu  zodpovedajú
ce zberné nádoby (špeciálne 
1100 litrové kontajnery, ale
bo  farebné  plastové  vrecia) 
na vlastné náklady.

Obec  určuje  nasledovné 
typy zberných nádob: 

110  litrová  oceľová  alebo 

Dokončenie – s. 11
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plastová nádoba (KUKA),
1100 litrový oceľový kon

tajner,
5000  a  7000  litrový  veľ

koobjemový  kontajner 
(VOK) – ramenový systém,

špeciálne  1100  litrové 
kontajnery – žlté – na plasty,

špeciálne  1100  litrové 
kontajnery – zelené – na bie
le a farebné sklo

špeciálne  1100  litro
vé  kontajnery  –  modré  – 
na papier

Plastové  zberné  vrecia 
na  zber  separovaného  od
padu.

Požitie  iných  typov  ná
dob nie je prípustné. 

Určené  typy  nádob  sa 
prednostne odporúčajú:

pri  rodinných  domoch, 
pri  bytových  domoch,  ob
chodných  a  výrobných  pre
vádzkach,  organizáciách, 
úradoch,  rekreačných  ob
lastiach a všade tam, kde to 
podmienky  umožňujú,  sa 
určujú na zber odpadov 110 
litrové nádoby,

vo  vybraných  lokalitách 
v  obci  budú  rozmiestnené 
veľkoobjemové  kontajne

ry,  ktoré  sú  určené  predo
všetkým na likvidáciu odpa
dov väčších rozmerov, drob
ných  stavebných  odpadov 
a sú určené len pre občanov 
obce, nie pre podnikateľov,

v individuálnych ojedine
lých prípadoch je možné do
hodnúť so zmluvnou organi
záciou  aj  iný  spôsob  zberu 
a  prepravy  odpadu  (predo
všetkým  drobných  staveb
ných  odpadov,  napr.  odvo
zom  nákladným  automobi
lom priamo na skládku).

Zabezpečenie  zberných 
nádob: 

V  systéme  zberu  sa  pri
púšťa vlastníctvo nádob:

nádoby vo vlastníctve fy
zických  alebo  právnických 
osôb (pôvodcov),

nádoby  pôvodcom  pre
najaté  od  zmluvnej  organi
zácie,

nádoby vo vlastníctve ob
ce  a  zmluvnej  organizácie 
pre verejné užívanie.

V  prípade  používania 
nádoby  vo  vlastníctve  obce 
resp.  zmluvnej  organizácie 
sa za používanie nádoby úč
tuje  nájomné,  ktoré  netvo

rí  súčasť  miestneho  poplat
ku  a  účtuje  ho  zmluvná  or
ganizácia.

Ak  obec  kontrolou  vyko
nanou u pôvodcu alebo drži
teľa odpadov zistí, že vzhľa
dom  na  množstvo  ním  pro
dukovaných  odpadov  po
čet  zberných  nádob  nesta
čí, môže mu nariadiť obsta
ranie ďalšej zbernej nádoby.

Do  zberných  nádob  sa 
nesmú  ukladať  druhotné 
suroviny,  objemné  predme
ty  všetkého  druhu,  priemy
selné obaly z obchodnej čin
nosti,  odpady  z  potravino
vých výrobní, z predajní mä
sa,  zo  zdravotných  zariade
ní, kyseliny, tekuté látky, zá
palné  látky,  opotrebované 
batérie, akumulátory a pod.

Zberné nádoby sa nesmú 
odpadmi  preplňovať,  tie, 
ktoré  sú  opatrené  krytom, 
sa musia po vložení odpadov 
uzavrieť.

Vlastník (užívateľ, správ
ca) nehnuteľnosti je povinný 
zriadiť vyhradené miesto pre 
zberné  nádoby.  Pri  jeho  ur
čovaní musí dbať na to, aby:

zberné  nádoby  neboli  tr

valo  umiestnené  na  komu
nikácii, chodníku alebo par
kovisku,

vyhradené  miesto 
umožňovalo  ľahký  a  do
statočne  široký  prístup  ku 
zberným nádobám pre úče
ly prepravy,

umiestnením  zberných 
nádob  nebol  rušený  vzhľad 
okolia a hygiena prostredia,

sa  nenachádzalo  na  ná
veternej  strane,  v  blízkosti 
okien, detských ihrísk, frek
ventovaných miest,

zberné  nádoby  boli 
na spevnenom podklade.

Na chodníkoch môžu byť 
zberné  nádoby  umiestnené 
len na dobu nevyhnutnú po
čas zberu.

Vyberať  zo  zberných  ná
dob v nich zhromaždené od
pady  pred  ich  prepravou  je 
zakázané.

Na  území  obce  možno 
používať na separovanie od
padov len zberné vrecia po
skytnuté obcou.

Ak je nehnuteľnosť v spo
luvlastníctve  viacerých  pô
vodcov  odpadov,  alebo  ak 
ide  o  zber  odpadu  v  byto

vom  dome,  výber  veľkosti 
zbernej nádoby sa uskutoční 
na základe dohody všetkých 
pôvodcov odpadu. Ak sa  pô
vodcovia  odpadu  nedohod
nú, rozhodne obec.

§ 8 Spôsob separovaného 
zberu

Separovanými  zložka
mi  komunálneho  odpadu 
na území obce sú:

sklo
plasty
kovy
papier a lepenka
Na  zber  separované

ho  odpadu  slúžia  špeciálne 
zberné  nádoby  vo  vlastníc
tve  obce  s  nasledovným  ur
čením:

zelená nádoba – sklo bie
le a farebné

žltá nádoba – plasty
modrá nádoba – papier
zberné plastové vrecia
Zberné  nádoby  na  sepa

rovaný  zber  sú  umiestne
né  na  verejných  priestran
stvách  tak,  aby  zohľadni
li  vhodné  odnáškové  a  pre
pravné  vzdialenosti.  Z  ro

BIOLOGICKY ROZLOŽITEĽNÝ ODPAD SA NEDÁVA DO SMETNÝCH NÁDOB , ALE KOMPOSTUJE
pLasty: plastové obaly z nápojov a iných potravín, z kozmetiky, z čistiacich prostriedkov, plastové vrecia, obalové fólie, ná
pojové kelímky, prepravky, rôzne úlomky plastov z domácnosti a pod.; 
nemôžu byť: sklo, biologicky rozložiteľný odpad, priemyselný olej, kyseliny, lúhy a iné škodlivé látky a plasty 
s obsahom škodlivín; 
VYLOŽIŤ PRED BRÁNU RODINNÉHO DOMU V PLASTOVÝCH VRECIACH 
NeSPAĽujte PlAStY – jed – dIoXÍNY!
tetrapacK: papierové z mliečnych výrobkov (mlieko, smotana), džúsov nesýtených nápojov; nemôžu byť: silne znečis
tené obaly; 
ODOVzDAŤ – SPOLU S PLASTMI alebo PROSTREDNíCTVOM ŽIAkOV zŠ!!!
KovovÉ obaLy: kovové obaly s obsahom hliníka z nápojov (pivo, nealko nápoje), iné obaly ako s obsahom hliníka (kon
zervy s potravín); 
nemôžu byť: silne znečistené obaly, obaly z chemických látok (farby, riedidlá); 
ODOVzDAŤ – SPOLU S PLASTMI alebo PROSTREDNíCTVOM ŽIAkOV zŠ!!!
sKLo: prázdne sklenené fľaše a úlomky skla rôznej farby; 
nemôžu byť: zvyšky stravy, priemyselný olej, kyseliny, chemikálie, lepené sklo, ploché sklo s drôtenou vlož-
kou, železná ruda, žiaruvzdorný materiál, uhlie a uhoľný prach, kamienky, olovnaté sklo, varné sklo (simax), 
televízne obrazovky;
ODOVzDAŤ DO kONTAjNEROV S OzNAčENíM SkLO!
eLeKtronicKÝ šrot: chladničky, práčky, sporáky, vysávače, rozhlasové a televízne prijímače, mikrovlnné rúry, el. 
ventilátory, kávovary, fritézy, fény, mlynčeky, videorekordéry, hriankovače, mobily, telefóny, počítače, holiace strojčeky, žehlič
ky, vŕtačky, el. vláčiky a pod.; 
nemôžu byť: sklo, biol. rozložiteľný odpad, olej, kyseliny, lúhy a iné škodl. látky a plasty s obsahom škodlivín.
VYLOŽIŤ PRED BRÁNU RODINNÉHO DOMU V URčENOM TERMíNE!
papier: staré noviny a časopisy, kartónové krabice, papierové vrecia, vlnitá lepenka neznehodnotená vlhkosťou; 
NeSPAĽujte FAReBNÝ PAPIeR – jed – dIoXÍNY! 
ODOVzDAŤ – PROSTREDNíCTVOM ŽIAkOV zŠ.
VREcIA NA PLASTY DOSTANETE ZDARMA v kancelárii obecného úradu na prízemí

veríme, že dodržiavanie ZÁsad nÁm všetKÝm ZLacní popLatoK Za odvoZ  
KomUnÁLneHo odpadU.

separUJme a ZHodnocUJme
KomUnÁLny odpad

Pokračovanie – s. 14
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dinných domov je separova
ný zber organizovaný aj od
náškovým  spôsobom  ukla
daním  odpadu  do  zberných 
plastových vriec. Na separo
vanie plastov firma, s ktorou 
má  obec  uzatvorenú  zmlu
vu,  dodá  pre  každú  domác
nosť  plastové  zberové  vre
ce.  Pracovníci  príspevkovej 
organizácie  obce  tieto  vre
cia  odovzdajú  jednotlivým 
domácnostiam. Interval od
vozu  bude  vykonaný  jeden
krát  mesačne.  Vyseparova
nú  komoditu  občania  zhro
maždia  pri  110  litrovej  KU
KA  nádobe  na  zostatkový 
zmesový komunálny odpad, 
pričom  im  bude  odovzdané 
nové plastové vrece.

Kovy,  papier  a  lepen
ku  môžu  občania  odovzdať 
v  rámci  organizovaného 
zberu  obcou  dvakrát  roč
ne.  Realizácia  separované
ho  zberu  kovov  bude  usku
točňovaná  prostredníctvom 
dodania  veľkorozmerného 
kontajnera  od  firmy,  s  kto
rou  má  obec  uzatvorenú 
zmluvu. Kontajner bude pri
stavený dvakrát ročne na ur
čené  zberné  miesto.  Inter
val  realizácie  separovaného 
zberu bude určený podľa po
treby.

Nepoužité  liečivá 
po  uplynutí  doby  použi
teľnosti  odoberajú  lekárne 
na území obce.

Obec  Rabča  zber,  pre
pravu  a  zneškodňova
nie  odpadov  z  domácnos
tí  s  obsahom  škodlivín  za
bezpečuje  dvakrát  ročne 
prostredníctvom  autorizo
vanej  organizácie.  Na  se
parovanie  nebezpečného 
odpadu  zmluvná  firma  do
dá príspevkovej organizácii 
obce pre každú domácnosť 
plastové  zberné  vrece  čier
nej  farby.  Pracovníci  prí
spevkovej organizácie obce 
tieto  vrecia  odovzdajú  jed
notlivým  domácnostiam. 
Dátum  odberu  nebezpeč
ných  komunálnych  odpa
dov bude po dohode stano
vený na presne určený deň, 
pričom  príspevková  orga
nizácia  obce  zabezpečí  in
formovanosť  a  priprave
nosť občanov. Zmluvná fir
ma    zabezpečí  zber  od  do
mu  k  domu,  pričom  bude 
navštívená  každá  domác
nosť, ktorá požaduje vývoz.

Interval  zberu  a  odvozu 
pneumatík  bude  realizova
ný  dvakrát  ročne  prostred
níctvom autorizovanej orga

nizácie.  Pneumatiky  budú 
zbierané  pracovníkmi  prí
spevkovej  organizácie  obce 
od rodinných domov.

Obec  sa  zaväzuje  zabez
pečiť  informovanosť  obča
nov o dátume, mieste a spô
sobe  vývozu  komunálne
ho  odpadu  a  drobného  sta
vebného  odpadu  spôsobom 
v  obci  obvyklom  (obecný 
rozhlas,  Rabčiansky  chýr
nik,  obecný  kalendár  doru
čený do každej domácnosti, 
www.rabca.sk).

§ 9 Nakladanie s objem
ným komunálnym odpa
dom

Objemný  odpad  sú  oby
vatelia  povinní  ukladať  ur
čeným spôsobom podľa zve
rejneného  termínu  a  mies
ta do veľkoobjemového kon
tajnera zverejneného spôso
bom obvyklým (Rabčiansky 
chýrnik,  obecný  kalendár 
doručený do každej domác
nosti, www.rabca.sk);

Zber  objemných  odpa
dov  veľkoobjemovými  kon
tajnermi  a  jeho  zneškodne
nie  zabezpečí  obec  na  svoje 
náklady dvakrát ročne v jar
nom a jesennom období.

V čase, keď nie sú vylože
né veľkoobjemové kontajne
ry,  je  odvoz  objemných  od
padov na skládku ich pôvod
ca  povinný  zabezpečiť  indi
viduálne na vlastné náklady.

§ 10 Nakladanie s drob
ným stavebným odpadom

Za  drobný  stavebný  od
pad  na  území  obce  Rab
ča sa považuje odpad z bež
ných  udržiavacích  staveb
ných prác zabezpečovaných 
fyzickou  osobou  v  rozsahu  
do  jedného  metra  kubické
ho  ročne  od  jednej  fyzickej 
osoby, pri ktorých postačuje 
ohlásenie  stavebnému  úra
du alebo na ktoré sa nevyža
duje  stavebné  povolenie  ani 
ohlásenie.

Držiteľ  drobného  sta
vebného  odpadu  je  povin
ný  tento  najprv  vytriediť 
a  použiteľnú  časť  zhodno
tiť; zvyšnú časť je držiteľ po
vinný  umiestniť  v  prísluš
ných  zberných  nádobách, 
resp.  na  určených  miestach 
pre  objemný  odpad  alebo 
na zbernom dvore, ak sa jed
ná o drobný stavebný odpad, 
ktorý nie je možné v zbernej 
nádobe umiestniť.

Do  nádob  na  odkladanie 
komunálneho  odpadu:  110 
litrovej,  1100  litrovej  a  kon
tajnerov určených na objem

ný  komunálny  odpad  je  za
kázané  drobný stavebný od
pad  ukladať,  pokiaľ  k  tomu 
nie sú určené.

Fyzické  osoby,  právnic
ké  osoby  alebo  fyzické  oso
by – podnikatelia na základe 
žiadosti podanej na Obecný 
úrad v Rabči môžu uskutoč
ňovať  vývoz  drobného  sta
vebného  odpadu  do  lokalít 
učených obcou Rabča.

§ 11 Nakladanie s biolo
gicky rozložiteľným odpa
dom zo záhrad a parkov,  
vrátane odpadu z cintorí
nov a miestnych komuni
kácií

Zakazuje  sa  zneškodňo
vať  biologicky  rozložiteľný 
odpad zo záhrad a z parkov 
vrátane odpadu z cintorínov 
a  z  ďalšej  zelene  na  pozem
koch  právnických  osôb,  fy
zických osôb a občianskych 
združení, ak sú súčasťou ko
munálneho  odpadu.  Predo
všetkým  sa  zakazuje  spaľo
vať  tento  odpad  ako  mokrú 
drevenú  hmotu  z  ošetrova
nia drevín, trávu, burinu, lis
ty a pod..

Je  zakázané  biologicky 
rozložiteľný  odpad  ukladať 
do  zberných  nádob  a  zber
ných  vriec  na  komunálny 
odpad  a  drobný  stavebný 
odpad.

Biologicky  rozložiteľ
né odpady zo zelene pôvod
covia  a  držitelia  týchto  od
padov  môžu  zhodnocovať 
kompostovaním  vo  vlast
nom  zariadení  alebo  si  za
bezpečia jeho skompostova
nie  u  zmluvnej  organizácie 
v jej kompostárni.

Zber,  prepravu,  zabez
pečenie  zhodnotenia  ale
bo  zneškodnenia  biologic
kého  rozložiteľného  odpa
du  vznikajúceho  pri  údrž
be  verejnej  zelene  (vráta
ne parkov a cintorínov) za
bezpečuje zmluvný partner 
obce,  ktorý  vykonáva  jeho 
údržbu.

§ 12 Preprava komunálne
ho odpadu

Prepravu komunálneho 
odpadu  vykonáva  opráv
nený  subjekt  (ďalej  pre
pravca) na základe zmluvy 
s obcou.

Pôvodca  odpadov  je  po
vinný  umožniť  všetky  prá
ce  spojené  s  prepravou  ko
munálnych  odpadov,  najmä 
dbať,  aby  boli  komunálne 
odpady  riadnym  spôsobom 
uložené  v  zberných  nádo
bách  umiestnených  na  vy

hradenom  mieste  a  aby  bol 
riadne  zabezpečený  prístup 
k  nádobám.  Inak  prepravca 
môže  odmietnuť  prepravu 
odpadov.

Zamestnanci  preprav
nej  organizácie  sú  opráv
není  odmietnuť  vyprázdniť 
zbernú  nádobu  umiestnenú 
pri stavbe na území obce, ak 
zistia, že sa v zbernej nádo
be nachádza iný druh odpa
du, než  je v zmysle § 6 ods. 
1  písm.  a)  tohto  nariadenia 
prípustný.

Zber,  zhodnocovanie  
a zneškodňovanie komunál
nych  odpadov  a  drobných 
stavebných  odpadov  zabez
pečuje  na  území  obce  práv
nická osoba príspevková or
ganizácia obce Rabča RAB
ČAN,  obecné  služby,  ktorá 
má na tento účel uzatvorenú 
s obcou zmluvu.

Zber  a  prepravu  osobit
ného komunálneho odpadu, 
ako je kal zo septikov, alebo 
objemný odpad, môže vyko
návať výlučne prepravná or
ganizácia.

Harmonogram  vývozov 
jednotlivých  zberných  ná
dob:

a)  110  litrové  „KUKA“ 
zberné nádoby:

vývoz  jedenkrát  za  2 
týždne  v  lete  od  1.  mája 
do konca septembra,

vývoz jedenkrát za 1 týž
deň  v  zime  od  1.  októbra 
do konca apríla;

b)  veľkoobjemové  kon
tajnery:

umiestnenie na určených 
zberných  miestach  v  obdo
bí od 15. 4. – 15. 5. a 15. 9. – 
15.  10.  kalendárneho  roku 
(frekvencia  vývozov  je  zá
vislá  od  naplnenia  jednotli
vých veľkoobjemových kon
tajnerov)

c)  špeciálny 1100 litrový 
na  separovaný  zber  –  frek
vencia  vývozov  je  jedenkrát 
mesačne

d)  Plastové  zberné  vre
cia na separovaný zber – 12 
vývozov/rok  –  každá  prvá 
streda v mesiaci,

e)  nádoby  u  pôvodcov 
v  množstvovom  systéme 
podľa  podaného  registrač
ného listu.

Obec  je  povinná  pro
stredníctvom  zmluvného 
partnera  vykonávať  zber 
a  prepravu  komunálneho 
odpadu  a  drobného  staveb
ného odpadu v súlade s har
monogramom zvozu komu
nálneho odpadu a drobného 
stavebného  odpadu,  v  roz
sahu  ustanovenom  v  zmlu

ve o nakladaní s komunálne
ho  odpadu  a  drobného  sta
vebného  odpadu  a  dodržia
vať toto VZN.

Obec  je  povinná  pro
stredníctvom  zmluvného 
partnera  minimálne  jeden
krát za polrok vykonať identi
fikáciu miest s nedostatočnou 
kapacitou zberných nádob.

Obec  je  povinná 
prostredníctvom  zmluvné
ho partnera evidovať a ucho
vávať záznamy o počte zber
ných  nádob,  o  počte  a  dru
hu vyprázdnených zberných 
nádob, dáta o počte a druhu 
odobratých  zberných  vriec, 
množstve  a  spôsobe  zhod
notenia  a  zneškodnenia  ko
munálneho  odpadu  a  drob
ného  stavebného  odpadu, 
vytriedených  zložiek  komu
nálneho odpadu a drobného 
stavebného odpadu.

§ 13 Nakladanie s elektro
odpadmi z domácností

Za elektroodpad z domác
ností  sa  považujú:  20  01  33 
batérie  a  akumulátory  uve
dené v 16 06 01 (ide o olove
né batérie N), 16 06 02 (nik
lovokadmiové  batérie  N), 
alebo  16  06  03  (batérie  ob
sahujúce  ortuť  N),    a  netrie
dené  batérie  a  akumuláto
ry  obsahujúce  tieto  batérie, 
20 01 34 batérie a akumuláto
ry iné ako uvedené v 20 01 33 
O; 20 01 35 vyradené elektric
ké  a  elektronické  zariadenia 
iné  ako  uvedené  v  20  01  21 
a 20 01 23, obsahujúce nebez
pečné časti N; 20 01 36 vyra
dené  elektrické  a  elektronic
ké zariadenia iné ako uvedené 
v 20 01 21, 20 01 23 a 20 01 35 
O; 20 01 21 žiarivky a iný od
pad obsahujúci ortuť N.

Zakazuje  sa  zmiešavať 
nebezpečný  odpad,  opotre
bované  batérie  a  akumulá
tory, odpadové oleje a opot
rebované  pneumatiky  s  ko
munálnym odpadom.

Zber  odpadov  uvede
ných  v  predchádzajúcom 
odseku  sa  musí  zabezpe
čiť  v  súlade  s  príslušný
mi  ustanoveniami  záko
na č. 223/2001 Z. z. o od
padoch a o zmene a dopl
není    niektorých  zákonov 
v  znení  neskorších  pred
pisov.

Obec  Rabča  zber,  pre
pravu  a  zneškodňovanie 
elektroodpadov podľa odse
ku  (1),  zabezpečuje  dvakrát 
ročne  prostredníctvom  au
torizovanej  organizácie. 
Na  separovanie  nebezpeč
ného odpadu zmluvná firma 

Dokončenie – s. 13



25. máj 2010 Rabčiansky CHÝRNIK č. 2/2010| 15
www.rabca.sk | e-mail chyrnik@stonline.sk

inzercia

Oravec inzercia  21. 12. 2009 / 35. strana

riaditeľka
Úrad práce, sociálnych vecí a rodiny 
v Námestove

Vasiľov, vydatá, 3 deti

Chcem:

Čo som urobila pre ľudí, 
za Oravu 

• Po viac ako 20 rokoch sa obnovilo   
 spojenie Oravy a Kysúc
• Okresný súd sa vrátil do Námestova
• Vzniklo Obvodné oddelenie PZ   
 v Zákamennom
• V najbližšej dobe vnikne Okresné   
 riaditeľstvo PZ v Námestove
• Na Orave pribudlo 34 športových   
 multifunkčných ihrísk a bude ich stále viac
• Odstránili sa havarijné stavy škôl   
 a školských budov...

Okrem toho vláda Roberta Fica

- zvýšila príjmy dôchodcov a zaviedla 
 vyplácanie vianočného príspevku 
- vrátila invalidný dôchodok 35-tisícom 
 invalidných dôchodcov 
- znížila ceny liekov 
- zaviedla podporu mladých rodín a podporu  
 pri narodení dieťaťa 
- zvýšila rodičovský príspevok 
- zaviedla mladomanželské pôžičky 
 a zvýhodnené hypotéky 
- postavila 148 km nových diaľnic...

85
POĎME 
VOLIŤ
a
zakrúžkujME č. 85

- Dobudovať Oravskú polikliniku v Námestove
- Napomáhať rozvoj obcí a miest
- Naďalej pokračovať v rekonštrukcii a modernizácií škôl
- Vyriešiť nepriaznivú dopravnú situáciu v strede mesta Námestovo,  
 a to vybudovaním komplexného kruhového objazdu 
- Vybudovať na Orave zimný štadión a rôzne športoviská 
- Vybudovať a zrekonštruovať zariadenia pre dôstojnú starobu...Oravec inzercia  21. 12. 2009 / 35. strana
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dodá príspevkovej organizá
cii  obce  pre  každú  domác
nosť  plastové  zberné  vre
ce  čiernej  farby.  Pracovní
ci  príspevkovej  organizácie 
obce  tieto  vrecia  odovzdajú 
jednotlivým domácnostiam. 
Dátum odberu elektroodpa
dov, bude po dohode stano
vený  na  presne  určený  deň, 
pričom  príspevková  orga
nizácia  obce  zabezpečí  in
formovanosť a pripravenosť 
občanov. Zmluvná firma  za
bezpečí zber od domu k do
mu, pričom bude navštívená 
každá domácnosť, ktorá po
žaduje vývoz.

§ 14 Zhromažďovanie, 
ukladanie a zneškodňova
nie komunálnych odpadov

Komunálny  odpad 
a  drobný  stavebný  odpad 
vzniknutý na území obce sa 
zneškodňuje na skládke ko
munálnych  odpadov  TKO 
Zubrohlava.

Ukladať odpady na iných 
miestach, ako aj spaľovať ko
munálny odpad v nepovole
ných zariadeniach produku
júcich škodlivé látky je zaká
zané.

§ 15 Sankcie
Kontrolu  dodržiavania 

tohto VZN vykonávajú:

b)  poverení  pracovníci 
obecného úradu,

c)  príslušné  orgány  štát
nej správy v rozsahu svojich 
kompetencií,

d)  poslanci  obecného 
zastupiteľstva,

e)  iné  osoby  poverené 
starostom obce.

V  sporných  otázkach 
a  v  podrobnostiach  o  uplat
není  tohto  VZN  rozhoduje 
starosta obce.

Nedodržiavanie  usta
novení  tohto  VZN,  ak  nej
de o trestný čin, sa postihu
je  ako  priestupok  pokutou 
do 165,96 eur.

Okrem toho za porušenie 
tohto  VZN  môže  starosta 
obce podľa § 13 ods. 9 záko
na  č.  369/1990  Z.z.  o  obec
nom zriadení v znení zmien 
a  doplnkov  uložiť  právnic
kej  osobe  pokutu  do  výšky 
6 638 eur.
 
TRETIA ČASť
§ 16 Spoločné a záverečné 
ustanovenia

Každý  je  povinný  na
kladať  s  odpadmi  v  súlade 
s  ustanoveniami  zákona  č. 
223/2001  Z.  z.  o  odpadoch 
a o zmene a doplnení niekto
rých  zákonov  v  znení  ne
skorších  právnych  predpi
sov a týmto nariadením.

Všetky právnické a fyzic
ké osoby, na ktoré sa vzťahu
je toto nariadenie, musia zo
súladiť  svoju činnosť s týmto 
nariadením.

Obec  spôsobom  v  obci 
obvyklým  zabezpečí  infor
movanie  obyvateľov  o  dôle
žitých  skutočnostiach  vzťa
hujúcich sa k tomuto naria
deniu.

Výšku  poplatku  za  ko
munálne  odpady  a  drobné 
stavebné  odpady  na  úze
mí  obce  Rabča  stanovu

je  obec  v  osobitnom  vše
obecne  záväznom  naria
dení  obce  Rabča  O  miest
nych  daniach  a  o  miest
nom poplatku za komunál
ne odpady a drobné staveb
né odpady.

Právne  vzťahy,  ktoré 
vznikli  pred  účinnosťou 
tohto  nariadenia  sa  riadia 
doterajšími nariadeniami.

Obecné  zastupiteľstvo 
obce  ruší  dňom  účinnosti 
tohto nariadenia Všeobec
ne  záväzné  nariadenie  č. 

33/2001 o zbere, preprave 
a zneškodňovaní komunál
neho odpadu, ako aj dopln
ky  k  tomuto  nariadeniu: 
Doplnok č. 1 z 22. februára 
2002  a  Doplnok  č.  2  z  22. 
novembra 2002.

Toto všeobecne záväzné 
nariadenie  bolo  preroko
vané a schválené na Obec
nom zastupiteľstve v Rabči 
30.  4.  2010  a  účinnosť  na
dobúda od 15. 5. 2010.

 Dušan Ratica, 
starosta obce Rabča
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príbeh zo života

Láska ide cez žalúdok
Elenu Čajkovú z dedin

ky  Kvášov  pri  Púchove 
pritiahol  na  Oravu  jej  ko
níček  –  varenie.  „Na  Sla
nickú osadu sa vtedy cho
dili učiť deti z celého stre
doslovenského  kraja. 
Na  internátnej  izbe  nás 
bolo  šesť  a  mali  sme  po

ČaJKovci: príbeH našeJ rodiny

schodové postele. Len raz 
za mesiac sme chodili do
mov  na  päť  dní,“  začína 
Čajková  svoje  rozpráva
nie  naprieč  študentský
mi  časmi.  Vladimír  Čaj
ka,  dnes  už  jej  manžel,  sa 
vtedy  vrátil  z  vojny  a  na
stúpil  na  svoje  pôvodné 
pracovné  miesto  vo  vte

dajšom učilišti na Slanici. 
„Keď  som  skončila  školu, 
tak  sme  sa  zobrali.  Svad
bu  sme  mali  spoločne  so 
sestrou na Slanickom uči
lišti, sobáš bol ale v Rabči. 
Sestra  bola  odo  mňa  síce 
o  dva  roky  staršia,  chce
la však so svojou svadbou 
počkať,  aby  sme  ju  ma
li  naraz.  Svadobné  kytice 
sme  obe  mali  z  červených 
šípových  ruží,“  spomína 
E. Čajková a ďalej dodáva, 
že  až  neskôr  sa  s  manže
lom usadili v Rabči.

Učiteľská Slanická 
osada

Odvtedy  manželia  Čaj
kovci  pracujú  spoločne. 
Vladimír  Čajka  je  zástup
com  riaditeľa  pre  výchovu 
mimo  vyučovania  na  Súk
romnej  strednej  odbor
nej  škole  EDUCO  na  Sla
nickej  osade  a  pani  Elena 
tu začiatkom júla odpracu
je už štyridsiaty rok. V plá
ne  má  potom  odísť  na  dô
chodok.  Ako  sama  hovorí, 
učitelia  mali  kedysi  obrov
skú úctu. Dnes sa úcta strá
ca. Podľa jej slov to nie je iba 
vinou  učiteľov.  V  mnohých 
prípadoch sú na vine aj mé
diá, no najmä rodičia. „Ke
dysi  nám  na  internát  po
slala  každý  mesiac  spolu
žiačkina mama krabicu ho
raliek.  Vždy,  keď  sme  da
čo z domu doniesli, ponúk
li sme pani vychovávateľku. 

Narodila sa a vyrastala pri Púchove, no život ju zaviedol na Oravu. Tu vyštudovala odbor kuchár čašník a vydala sa za vychovávateľa Vladi
míra Čajku. Usadili sa v Rabči a dnes už Elena Čajková (58) pracuje na Slanickej osade ako majsterka odborného výcviku skoro 40 rokov. 
Od letných prázdnin si napokon bude vychutnávať i dôchodok. Ale najskôr nám vyrozpráva svoj životný príbeh…

Ako žiaci sme boli družnej
ší, vážili sme si svojich uči
teľov aj vychovávateľov. Te
raz  už  takéto  niečo  neexis
tuje,“  hovorí  so  smútkom 
v hlase Elena Čajková. Ako 
dodáva, doma si rodičia sa
mi nevedia dať rady so svo
jimi  deťmi.  „No  keď  človek 
počuje  na  zastávke,  ako  sa 
niektorí  z  rodičov  neúc
tivo  vyjadrujú  o  pedagó
goch – máloktorí z nich ve
dia, čo to obnáša odučiť jed
nu  45minútovú  hodinu,“ 
tvrdí  pani  Elena  a  konšta

tuje:  „Nie  je  nám  čo  závi
dieť. Myslím, že naša učiteľ
ská dovolenka je zaslúžená. 

Dcéra ide v matkiných 
šľapajach

Pani  Elena  má  dve  de
ti: Syn Vladko žije v Žiline, 
kde  vlastní  realitnú  kance
láriu,  dcéra  Evka  je  učiteľ
ka  žijúca  v  Kanade.  Pri  pr
vej  ceste  lietadlom  do  ka
nadského  Vancouveru  Vla
dimír  Čajka  problémy  ne
mal.  Na  vojne  bol  výsad
károm,  lietal  a  zoskakoval 
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Prorocký sen
Učiteľské  korene  Rab

čanky  Eleny  Čajkovej,  kto
rá učí už skoro 40 rokov, sa 
nezaprú. Ukazuje nám ma
pu a vysvetľuje: „Vidíte, aká 
je Kanada veľká? Po Rusku 
je  druhým  najväčším  štá
tom.“  Po  skončení  vysokej 
školy  jej  dcéra  Evka  prišla 
práve  tu  pracovať  ako  „na
ny“  a  plánovala  stráviť  vo 
Vancouveri iba rok. Ale člo
vek  mieni,  Pán  Boh  mení. 
Ako  sa  rok  chýlil  ku  kon
cu,  starostlivá  mama  ma
la  o  svojej  dcére  sen:  „Ev
ka  mi  v  ňom  povedala,  že 
ešte  rok  zostane  v  Kana
de,“  spomína  pani  Elena 

Z Rabče odišla až do Kanady...
Nie nadarmo sa hovorí – aká matka, taká Katka. Tak je to aj v prípade Evy McIntyre (37), ktorá už od malička chcela byť učiteľkou, ako jej mama 
Elena Čajková. To si aj vybojovala. Počas štúdia na pedagogickej fakulte sa v nej ale zrodila ďalšia túžba – odísť do Kanady. Práve tým začína mat
ka Elena Čajková rozprávanie o svojej dcére Eve. 

a  s  úsmevom  dodáva:  „Po
tom  mi  od  nej  prišiel  list, 
v  ktorom  sa  priznala,  že 
sa  mi  to  neodvážila  pove
dať  do  telefónu.“  Z  dvoch 
rokov  v  Kanade  sa  napo
kon stalo pätnásť a Eva bý
va  v  tejto  krajine  dodnes. 

Všade na svete je 
chlieb o dvoch kôrkach

Evka sa najprv v Kanade 
ako „nany“ starala o chlap
ca,  ktorý  sa  volal  Ross. 
Po  čase  sa  však  chlapcovi 
začala  školská  dochádzka. 
Rodičia  ho  poslali  do  inter
nátnej  školy  v  USA  a  Evka 
si  musela  hľadať  novú  prá
cu.  Podala  si  teda  inzerát. 

Ozvala  sa  jej  rodina  býva
lého  predsedu  senátu  naj
vyššieho  súdu  vo  Vancou
veri. Hneď si s jeho rodinou 
padli  do  oka.  Evka  začala 
pracovať  ako  jeho  spoloč
níčka. Pani Elena opisuje ich 
vzťah s úctou: „Navzájom sa 
uznávali,  chodili  spoločne 
do  kina,  divadla,  reštaurá
cií i na prechádzky, kde trá
vili  čas  rozhovormi.“  „Je
ho  osemdesiatročná  man
želka  Ria  sa  dokonca  priš
la pozrieť k nám na Sloven
sko,  aby  videla,  kde  vycho
vali  také dobré dievča,“ ho
vorí s hrdosťou Elena. Žiaľ, 
tento  pán  onedlho  zomrel. 
Evka  je  veľká  bojovníčka  

–prihlásila sa potom na uni
verzitu,  kde  ju  aj  prijali. 

Nezabudla 
na Slovensko 

Počas  štúdia  na  univer
zite si niekdajšia obyvateľka 
Rabče  vo  Vancouveri  našla 
obľúbenú  kaviareň,  do  kto
rej  sa  chodievala  učiť.  Tam 
ju  raz  zazrel  Kanaďan  Ste
phen a ako sa hovorí, bola to 
láska  na  prvý  pohľad.  „Ev

ka  si  vtedy  prisadla  k  neja
kým  starším  dámam,  tak
že  sa  jej  nemal  ako  priho
voriť  a  nemal  ani  odvahu. 
Preto tam začal chodiť kaž
dý  deň  čakávať,  pričom  si 
vždy objednal kávu. Kým ju 
tam  však  objavil  po  druhý 
raz, stal sa už od kávy závis
lým. Keď sa tam znova obja
vila, prihovoril sa  jej. Takto 
sa teda zoznámili,“ spomína 

padákom.  S  jeho  manžel
kou  Elenou  to  bolo  pres
ne naopak. Modlila sa v lie
tadle  ruženec.  „Keď  sme 
prvýkrát  prišli  do  Kanady, 
boli  sme  zo  všetkého  ohú
rení.  Teraz  už  aj  kritizuje
me!“ hovorí s úsmevom pa
ni Elena z Rabče. „V Kana
de  je  čisto,  sú  tam  príjem
ní  ľudia  a  pokoj.  Príroda  je 
ako  na  Orave.  Síce  sedíte 
pri  oceáne,  ale  za  chrbtom 
máte obrovské hory. Nevid
no tam nikde zničenú lavič
ku či vandalské kúsky. Poli
cajt tam má obrovskú úctu. 
Vancouver je multinárodné 
mesto, žijú tam ľudia z celé
ho sveta a vedia bezproblé
movo  spolunažívať.  Je  tam 
aj  množstvo  zelene  a  kve
tov. V týchto oblastiach má
me  na  Slovensku  ešte  stá

le  čo  dobiehať.“  Krajinou 
sa  teda  Kanade  podobá
me, mentalitou sa však tro
chu líšime. Podľa pani Ele
ny sa vo Vancouveri rodičia 
väčšmi  venujú  svojím  de
ťom: „Evka má hneď za do
mom veľký park, kde je nie
koľko  ihrísk,“  prízvukuje 
jej  matka,  „tam  každú  so
botu príde mnoho detí s ro
dičmi! Sobota sa venuje len 
deťom. Navyše tam platí aj 
zásada,  že  dieťa  do  12  ro
kov  nesmiete  nechať  doma 
samé, inak je to trestný čin. 
Okrem  toho,  keď  majú  de
ti tri roky, idú už do škôlky, 
ale  len  na  dve  hodiny  den
ne. Prvé, čo sa v nej učia – je 
Kanadská hymna! Malé de
ti, ktoré končia prvý ročník 
v  škôlke  už  spievajú  hym
nu, predstavte si to,“ hovorí 

Elena Čajková. Nás jej roz
právanie o Kanade natoľko 

zaujalo,  že  sme  sa  rozhod
li napísať do Rabčianskeho 

chýrnika  aj  príbeh  jej  dcé
ry – dnes už Evy McIntyre. 

Pokračovanie – s. 16
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príbeh zo života

Eva McIntyre nám na
písala z Kanady: 

„Pozdraviť  by  som 
chcela najmä spolužiakov 
zo  základnej  školy,  preto-
že  veľa  ľudí  som  už  roky 
nevidela.  Keď  som  vyras-
tala,  tak  som  si  dosť  čas-
to  predstavovala,  že  bu-
dem  žiť  vo  veľkom  mes-
te pri mori. Vancouver sí-
ce  nemá  more,  ale  zato 
má  krásny  Tichý  oceán. 
Mam naozaj pocit, že som 
tu  zakotvila  (doslovne  aj 
obrazne),  som  tu  šťast-
ná.  Mám  tu  manžela, 

troch  zdravých  synov,  pria-
teľky,  a  prácu,  ktorá  ma 
baví.  Vancouver  je  naozaj 
úžasné  mesto,    veľmi  zele-
né a pre deti tu je toho čo ro-
biť až až… Veď len vo vzdia-
lenosti  desať  minút  pešo 
od  nášho  domu  mám  šty-
ri  zelené  parky  s  komplet-
nými detskými preliezačka-
mi – z toho mám jeden rov-
no za domom. Víkendy trá-
vievam úplne inak, ako som 
bola  zvyknutá  na  Sloven-
sku.  Viac-menej  sa  snaží-
me byť s chlapcami a kvalit-
ne  im  vyplniť  čas  športom, 

Eva z Kanady napísala...
alebo  ich  berieme  na  rôz-
ne aktivity a minivýlety ako 
napríklad  Aquarium  ale-
bo  ScienceWorld.  So  Slo-
venskom mam veľmi aktívny 
vzťah  a  často  telefonujem 
s rodičmi a s bratom Vlad-
kom.  Slovenské  tradície  sa 
tu  tiež  snažím  udržiavať  – 
okrem  veľkonočného  oblie-
vania  –  ktorého  som  nikdy 
nebola  fanúšikom.  Rodičia 
ma navštevujú takmer kaž-
dý  rok,  brat  Vladko  tu  bol 
dvakrát a tiež dúfam, že keď 
dostaviame  nový  dom,  prí-
de opäť so svojou rodinou.“

si  Evkina  mama  na  rozprá
vanie  svojej  dcéry.  V  roku 
2001  sa  Eva  a  Stephen  zo
sobášili. Popri troch deťoch 
–  Christopherovi,  Micha
elovi  a  Adamovi  –  v  súčas
nosti  Evka  pracuje  ako  uči
teľka  na  polovičný  úväzok. 
A hoci žije vo Vancouveri – 
tohtoročnom hlavnom mes
te olympijských hier – už 15 
rokov,  na  Slovensko  a  rod
nú  slovenčinu  táto  rodená 
Rabčanka  nezabúda.  Rada 
si napríklad prečíta časopis 
Slovenka.  Dokonca  neza
búda ani na svoje deti, ktoré 
majú  opatrovateľku  pochá
dzajúcu  z  oravského  Lie
seku,  aby  sa  odmala  nauči
li  komunikovať  po  sloven
sky.  Ako  hovorí  Elena  Čaj
ková, mať dcéru v  cudzine, 
to nie  je med lízať. „Polovi
ca  môjho  srdca  akoby  bo
la  tam.  Pravidelne  za  nimi 
plakávam. Ešte že Evka vo
lá najmenej štyrikrát do týž
dňa, niekedy aj hodinu,“ pri

znáva  dodávajúc:  „to  je  pr
vé, čo Evka ráno urobí – pri
praví  deťom  raňajky  a  vy
točí  číslo  na  Slovensko.“

Osud vo vlastných 
rukách

Nikde pečené holuby ne
padajú z neba. V Kanade je 
podľa  slov  pani  Eleny  lepší 
a  kvalitnejší    život,  ale  kto 
nepracuje,  nemá.  Ale  ta
mojšie rodiny nemyslia  iba 
na  prácu,  ale  najmä  na  de
ti.   Každú sobotu tam totiž 
rodičia trávia len a len s deť
mi. „Na Slovensku prídeme 
z  roboty  a  ideme  ešte  se
no hrabať a zemiaky kopať. 
Lebo tak sme boli naučení,“ 
konštatuje  Elena  Čajko
vá  pri  porovnávaní  Kana
dy  so  Slovenskom.  Život  si 
sami  robíme  takým,  akým 
je. A takisto je to aj so sna
mi:  Buď  bojujeme  za  svoje 
sny, alebo sa nám rozplynú 
hneď, ako otvoríme oči. To 
sa  ale  nedá  povedať  o  dcé
re Eleny Čajkovej – dnes už 

Kanaďanke Evke McIntyre, 
ktorá  v  zahraničí  žije  svoj 
sen už 15ty rok.

(Zuzana Kozáková,  
Oľga Gluštíková)

Dokončenie – s. 15
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príbeh jedného kríža pri ceste

Starý kríž

„Kríž dal posta-
viť môj otec Anton 
Ďurčák, ktorému sa 
v jednu noc prisnilo, 
že na tom mieste sede-
la Panna Mária a v lo-
ne držala Ježiša Krista 
tak, ako bol odobra-
tý z kríža. Tento sen ho 
sprevádzal až do sta-
roby. Nebyť jeho sna, 
ten kríž by tam nikdy 
nestál…“ píše v lis-
te Rabčanom syn spo-
mínaného A. Ďurčáka, 
Jozef Ďurčák, bývajúci 
v obci Ožďany v okrese 
Rimavská Sobota.

Ježiša ukradli!
Príbeh  Ďurčákovho 

kríža sa začal odvíjať v ro
ku  1938  práve  od  tohto 
sna. Anton Ďurčák naň ne
mohol zabudnúť, preto dal 
postaviť  kríž  na  mieste, 
kde  Pannu  Máriu  v  spán
ku  videl.  Bolo  to  na  okra
ji  Rabče,  na  jeho  vlast
nom  pozemku  na  Rabčic
kej ceste. Zo svojho skutku 
sa  však  netešil  dlho.  Pred 
II.  svetovou  vojnou  bola 
soška  Ježiša  Krista  z  krí
ža  odcudzená.  Anton  Ď. 
sa  však  nevzdal,  po  soške 
začal  pátrať.  V  rukách  mu 
totiž  ostal  drobný  úlomok 
nádeje. „Neskôr, asi o dva 
roky, ju otec našiel v dedi
ne  Lipnica  (Poľsko)  vďa
ka  tomu,  že  zlodej  bol  pri 
krádeži  vyrušený  a  kúsok 
sošky  odlomil.  Ten  kúsok 
mal  otec  odložený  a  tým 
zlodeja  usvedčil,“  spomí
na  si  Jozef  Ďurčák  na  prí
beh  pamiatkového  pred
metu svojej rodiny. Kríž aj 
soška  boli  už  potom  celé 
dlhé  desaťročia  na  pôvod
nom  mieste  –  v  tieni  lipy 
na Rabčickej ceste. Ani  tu 
sa  však  ich  osud  nekončí.    

„Kríž, nezabudni…“
V  roku  1947  A.  Ďurčák 

v  rodnej  Rabči  zanechal 
svojho  brata  Jozefa  a  pre
sťahoval  sa  so  svojou  ro
dinou  do  Oždian  v  okre
se  Rimavská  Sobota,  kde 
dodnes  žijú  jeho  potom
kovia.  Ani  napriek  diaľ
ke  však  na  toto  pamät
né  miesto  na  okraji  Rab
če  nezanevrel.  „Do  roku 
1989  sa  otec,  pokiaľ  vlá
dal, o tento kríž staral. Keď 
ešte žil, tak mi stále pripo

mínal:  syn  môj,  nezabud
ni na ten kríž, čo som v tej 
Rabči  postavil.  Bude  ho 
treba  niekedy  aj  poopra
vovať,  rokmi  bude  chát
rať  a  ja  nebudem  na  več
nosť  žiť.  Aj  otcove  posled
né  slová  pred  smrťou  boli 
kríž, nezabudni…“ vysvet
ľuje  Jozef  Ďurčák  z  Ož
dian,  ktorý  má  tieto  slová 
v pamäti až dodnes. Nebol 
však  sám,  kto  o  starost
livosť  o  kríž  javil  záujem. 
Viacerí  občania  Rabče  ho 
už  niekoľkokrát  opravo
vali.  Kompletnej  obno
vy  sa  však  tento  malý  pa
mätník dočkal až nedávno. 

Podali pomocnú 
ruku…

„V  roku  2006  som 
bol  s  rodinou  na  poh
rebe  v  Oravskej  Polho
re.  Na  ceste  domov  som 
sa  zastavil  aj  v  Rabči  pri 
tomto  kríži.  Nakoľko  som 
mal  pocit,  že  už  potrebu
je opravu, zavolal som sta
rostovi obce. Požiadal som 
ho, či by bolo možné tento 
kríž  opraviť.  Bol  som  veľ
mi  milo  prekvapený  veľ
kou ochotou zo strany pá
na  starostu,“  píše  v  lis
te pán Jozef z Oždian. Ľa
dy sa ale napokon pohli až 
o  dva  roky  neskôr.  V  lete 

2008  sa  vnuk  brata  Anto
na  Ďurčáka,  rodák  z  Rab
če  –  Augustín  Piták  star
ší – rozhodol na pamiatku 
oboch  bratov  Ďurčákov
cov  tento  kríž  zrekonštru
ovať.  Do  renovácie  zapo
jil  kamenára  z  Ružomber
ka,  obecný  úrad  v  Rabči, 
svoju  vlastnú  rodinu,  via
cero  rabčianskych  rodín 
i  niekoľkých  zručných  re
meselníkov  z  našej  obce. 

Nový kríž
Kompletná  obnova  sa 

začala predošlú jar. Pôvod
ný  kamenný  kríž  bol  roz
delený,  zakopaný  do  zeme 
a  nahradený  novým  krí
žom.  Korpus  Ježiša  Kris

Nový kríž

ta  bol  sňatý  a  v  rámci  re
konštrukcie  ho  umiestnili 
na  lipu,  ktorá  rastie  hneď 
povedľa.  Celá  rekonštruk
cia  napokon  vyvrcholila 
slávnostnou  posviackou 
obnoveného  kríža  kon
com  októbra  minulého 
roku.  Na  tej  sa  zúčastnil 
aj  miestny  ženský  spevo
kol a občania obce. „Chce
me sa poďakovať všetkým, 
ktorí sa podieľali na tomto 
Božom  diele  modlitbami, 
ale aj finančnou podporou. 
Finančné  náklady  vynalo
žené na opravu boli vo výš
ke  2  575  €,  plus  sponzor
ské dary,“ informovala vte
dy  rodina  Augustína  Pitá
ka staršieho, ktorá na celú 

TAJOMSTVÁ ĎURčÁKOVhO KRížA

rekonštrukciu  dohliadala. 

Osud sošky Krista
Všetkým  sa  písom

ne  poďakoval  aj  syn  An
tona Ďurčáka, Jozef z Ož
dian,  ktorý  sa  o  tejto  re
konštrukcii  dozvedel  až 
dodatočne  –  z  listu,  kto
rý mu poslala rodina Pitá
kovcov. O túto skvelú sprá
vu  sa  podelil  aj  so  svojimi 
tromi  súrodencami.  Všet
ky  tieto  deti  staviteľa  krí
ža,  Antona  Ďurčáka,  však 
mali  jednu  prosbu,  týka
júcu  sa  pôvodného  korpu
su Ježiša Krista na malom 
krížiku. Tuto ich prosbu sa 
pán Jozef rozhodol napísať 
do listu Rabčanom: „Z úc
ty k nášmu otcovi Antono
vi by sme Vás chceli popro
siť  o  preloženie  sošky  Je
žiša Krista na dôstojnejšie 
miesto, ako je strom.“ Ro
dina  Pitákovcov  i  zástup
covia  obce  Rabča,  kto
rá  na  renováciu  finančne 
prispela,  sa  preto  snaži
li  nájsť  prijateľné  riešenie, 
kam  malý  krížik  s  pôvod
nou soškou Krista umiest
niť.  Na  obecnom  úrade 
v  Rabči  padlo  viacero  ná
vrhov.  Keďže  je  tento  sad
rový korpus vo veľmi zlom 
stave  a  je  predpoklad,  že 
sa  bude  rozpadávať,  navr
hovali jedno z dvoch rieše
ní:  Buď  bude  malý  krížik 
so  soškou  pochovaný  pri 
obnovenom  kríži…  Ale
bo by si ho mali vziať Ďur
čákovci  z  Oždian  na  pa

miatku,  pretože  pre  rodi
nu má tento predmet urči
te  nepredstaviteľnú  cenu. 

Zvesený… z lipy
Momentálne  sa  tento 

starý  malý  krížik  s  korpu
som  Krista  nachádza  v  ro
dine  Margity  Jašákovej  za
vesený  na  stene  na  dôstoj
nom  mieste.  „Pán  Ďur
čák  z  Ožďian  v  liste,  kto
rý  bol  zverejnený  v  Rab
čianskom  chýrniku,  žia
dal, aby bol krížik daný do
le.  Tak  sa  aj  stalo.  Margi
ta  Jašáková  pánovi  Ďurčá
kovi  napísala  list,  že  kríž 
umiestnila  na  dôstojnom 
mieste.  Ak  má  oň  záujem,  
nech jej dá vedieť, že mu ho 
dá.  Ale  poštou  ho  posielať 
nebude, lebo sa jej to zdá ne
dôstojné,“  upresnil  aktuál
nu  situáciu  Augustín  Piták 
mladší.  Ako  sám  dodáva, 
kríž je zo sadry a je už v dosť 
v  dezolátnom  stave.  Po  po
sviacke sa malo s ním nalo
žiť tak, ako káže cirkev uro
biť s posvätenými predmet
mi, ak sú už „nepotrebné“. 

Či  sa  kríž  dosta
ne  do  rúk  Ďurčákovcom 
do  Oždian,  alebo  naďalej 
ostane  v  opatere  pani  Ja
šákovej,  ukáže  čas.  Jedno 
je však isté už dnes: príbeh 
Ďurčákovho  kríža  a  sošky 
Ježiša Krista z neho, bude 
neustále pokračovať ďalej. 

(Oľga Gluštíková, 
prevzaté z novín 

Oravec a doplnené)
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Obyvatelia domu tak ma
ľovali  veľkonočné  vajíčka, 
vyrábali  veľkonočné  ozdo
by,  pozorovali  tancovanie 
mažoretiek  a  country  pá
rov,  či  počúvali  oravské  ľu
dové  piesne  v  podaní  detí 
z krúžkov. Ako sme už spo
menuli,  v  Dome  vládol  ču
lý  ruch  a  ozýval  sa  detský 
smiech, ktorý svedčil najmä 
o  tom,  že  aj  napriek  ťažkej 
životnej situácii sa tamojšie 
deti vedia od srdca smiať či 
veselo  hrať  s  inými  deťmi. 

Pookrialo  tu  však  i  14 
rabčianskych  žiakov  zo  zá
ujmových  krúžkov,  ktorí 
tento  Dom  navštívili  takto 
charitatívne  už  po  dru
hý raz. „Chceli by sme udr
žať túto tradíciu a viesť deti 
ku vzťahu k charite, ku vzá
jomnej  pomoci.  Chceme 
im ukázať, ako sa môžu na
vzájom  duševne  oboha
tiť  tým,  čo  samé  dokážu,“ 
zdôraznila  Andrea  Lubaso
vá,  predsedkyňa  Občian
skeho  združenia  Centráčik. 

Predstavená Domu Cha
ritas  sv.  Hildegardy,  Eva 
Murínová, zase prízvukova
la:  „Deti  majú  na  takýchto 
stretnutiach  možnosť  nájsť 
si  nových  kamarátov,  pre
konávať  strach  zo  zozná
menia sa s inými deťmi. Ma
jú možnosť učiť sa komuni
kovať,  realizovať  sa  v  spo
ločných  aktivitách,  či  po
znávať viac seba i druhých.“ 
Ako  ďalej  dodala,  už  od  ra
ného  detstva  môžeme  de

Aká bola Veľká noc v Dome sv. hildegardy?
Domom sv. Hildegardy, ktorý je momentálne útočiskom pre dvanásť detí a ich sedem matiek v hmotnej a sociálnej núdzi alebo v ohrození, 
sa počas poslednej marcovej soboty, týždeň pred Veľkou nocou, ozýval radostný detský džavot. Občianske združenie Centráčik spolu s Cen
trom voľného času Maják v Námestove a deťmi zo záujmových krúžkov z Rabče si totiž pre tamojšie mamičky s deťmi pripravili kultúrny 
program a tvorivé veľkonočné dielne.

ti  naučiť  citlivosti  a  úcte  ku 
každému človeku, bez ohľa
du na to, kde býva alebo ako 
vyzerá, no musíme mať tieto 
vlastnosti najprv my v sebe. 

Ako  predstavená  Domu 
sa  Eva  Murínová  stretáva 
často s rôznymi osudmi ich 
klientiek:  „Medzi  smutné 
chvíle  pre  nás  patria  najmä 
tie,  keď  počúvame  príbehy, 
ktoré niektoré matky a ženy 
zažili. Mýlime sa, ak si mys
líme, že si môžu za svoju si
tuáciu  samé.  Mnohé  ženy, 
ktoré k nám s deťmi prichá
dzajú,  nemali  v  minulosti 
slušné rodinné zázemie, vy
rastali bez lásky rodičov, ale
bo  v  nevhodnom  prostredí, 
ktoré ovplyvnilo aj ich vlast
ný život,“ vysvetľuje. Matky 
z Domu tak tohtoročnú Veľ
kú noc využili hlavne na na
čerpanie síl, pokoja a náde
je  do  ďalších  dní  svojho  ži
vota. Deti sa zase mali mož
nosť skamarátiť aj prostred
níctvom  tohto  poduja
tia  so  svojimi  rovesníkmi. 

Dom  Charitas  sv.  Hil
degardy  z  Bingenu  pre  de
ti, matky a osamelé tehotné 
ženy  v  krízových  životných 
situáciách  funguje  v  Rabči 
od augusta 2008 a jeho zria
ďovateľom  je  Spišská  kato
lícka charita. „V júli 2010 to 
budú  dva  roky  od  slávnost
ného požehnania nášho do
mu a jeho oficiálneho otvo
renia.  Sociálnu  službu  sme 
doteraz poskytli 17 matkám 
a  27  deťom  z  rôznych  čas

tí Slovenska. Mamičky, kto
ré od nás odišli, si našli buď 
podnájom  alebo  sa  po  zvá
žení a načerpaní síl opäť roz
hodli  vrátiť  späť  do  pôvod
ného  rodinného    prostre
dia,“  upresnila  predstave
ná  domu  Eva  Murínová.

Občianske  združenie 
Centráčik  funguje  pri  Cen
tre  voľného  času  Maják 
v  Námestove  a  pod  vede
ním vychovávateľky Andrey 
Lubasovej z Rabče sa venu
je už tretí rok detským cha
ritatívnym  akciám.  V  de
cembri  minulého  roku  žia
ci  z  krúžkov  navštívili  Do
mov  dôchodcov  v  Novoti, 
v máji zase zavítajú do Špe
ciálnej  základnej  inter
nátnej  školy    v  Námestove.

./Oľga Gluštíková

zo života v domove pre matky v ohrození
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Ani upršané 
počasie neprekazilo 
mládencom tradičnú 
veľkonočnú oblievačku 
v o obci Rabča 
na Orave.

Nielen  tradičný  kroj 
mládencov  dokresľoval 
ľudovú  atmosféru,  ale  aj 
spôsob prepravy na "reb
riňáku“, ktorý poctivo ťa

Goralský klobúk celý od kvapiek dažďa: dobre 
chránil hlavy tým mládencom azda

hal  kôň  Pejo.  Oblievačka 
tohto  typu  bola  zorgani
zovaná  už  po  piatykrát, 
voz a kôň Pejo sa pripojili 
zatiaľ len druhýkrát.

Pochvala  patrí  diev
čatám,  ktoré  vzorne  vyč
kávali  kedyže  už  príde
me. Podľa slov jednej ma
my,  vraj  ani  toľko  vlasov 
na  hlave  nemáme,  koľ

kokrát sa do okna dievči
na  pozrela,  či  nás  už  ne
zazrie.  V  druhej  rodine 
sa  zase  dievčatá  obliek
li  do  kroja,  aby  sme  ich 
my  –  jedine  my  obliali 
a  nik  iný.  Voda  bola  veru 
studenánielen  tá,  ktorú 
sme  nadelili  dievčatám 
my,  ale  i  tá  zhora,  ktorá 
bola  poza  krky  nadele
ná  nám.  Aspoň  sme  mali 

dôvod neodmietnuť šálku 
teplého  čaju  so  “zápraž
kou“  (rumom,  demäňov
kou...).

Na konci oblievačky sa  
náš kôň Pejo chcel aj dob
ré (nažrať), zacítil voňavé 
seno alebo niečo iné u su
sedov.   Naťahoval sa, na
ťahoval, až “zašprajcova
lo“ voz a stredovú os zlo
mil napoly. Voz sa už ne
podarilo dopraviť šťastne 
na  jeho  pôvodné  miesto. 
Ale veď to sa opraví, čo by 
sme  to  boli  za  mládenci, 
keby  nás  jeden  voz  zdo
lal!  To  veru  nie!  Veď  ra
dosť,  úsmev  a  dobrú  ná

ladu  z  tradičných  dob
rých  zvykov  Veľkej  noci, 
si  za  žiadnu  cenu  nene
cháme  prekaziť.  Do  bu
dúceho  Veľkonočného 
pondelka si voz opravíme 
a  dievčatám  už  teraz  od
kazujeme, nech nás o rok 
opäť  tak  netrpezlivo  vyč
kávajú.

(Augustín  Piták,  Jozef 
Oselský,  Jozef  Bartko
viak, Dušan Pilarčík, Mi
loš  Jagelka,  Martin  Cu
bínek,  Patrik  Cubínek, 
Matúš  Jagelka  a  Jaroslav 
Jagnešák)

Jozef Oselský
(Rabča 6. 4. 2010)

tradície oživuje kresťanská mládež
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pozemky

Keď som asi pred 
viac ako rokom listo-
val v obecných novi-
nách, hneď som upria-
mil pozornosť na slo-
vá Pozemkové úpra-
vy – komasácia – scele-
nie pozemkov do väč-
ších pozemkov so zru-
šením podielového 
spoluvlastníctva a je-
ho prevedením do cel-
ku na jedného vlast-
níka s vytvorením prí-
stupových ciest, mos-
tov, protieróznych 
opatrení.

Prečo práve pozemkové 
úpravy? 

Preto,  lebo  vlastnícke  aj 
užívacie  vzťahy,  rozdrobe
nosť  pôdy,  podielové  spolu
vlastníctvo,  prístupové  ces
ty,  posun  užívacích  hraníc 
oproti zakresleným mapám, 
toto  všetko  väčšine  z  nás 
priam vyzýva po nedávnom 
skončení  ROEP,  ktorí  sme 
vlastníkmi  pôdy  a  lesa,  aby 
sa  u  nás  pozemkové  úpra
vy  v  čo  najkratšej  dobe  za
čali prevádzať navyše, keď je 
ešte  stále  možné  pozemko
vé  úpravy  urobiť  za  peniaze 
štátu a najmä EÚ.

Vráťme  sa  do  minulosti, 
pár  rokov  dozadu.  Myšlien
ka prevedenia pozemkových 
úprav  –  komasácia  skrs
la v našich hlavách ešte keď 
som  bol  vo  funkcii  staros
tu, už vtedy, keď začali vám 
všetkým  známe  „Osvedče
nia“ po roku 1992 nám spo
ločne  s  Ing.  Brišom,  pred
nostom  OcÚ  Rabča,  myš
lienka  pozemkových  úprav 
nedala  spávať,  pretože  sme 
už  vedeli,  že  nestačí,  aby  si 
ľudia dali do poriadku vlast
níctvo.  To  bol  len  prvý  nut
ný krok. Vedeli sme, že ústne 
zámeny a to, že niekto neľu
toval peniaze na geometric
ké plány, aby si dal osvedče
ním  vlastné  pozemky,  kto
ré mal v držbe a iní vtedy ne
mali peniaze alebo tomu ne
prikladali  taký  význam,  tak 
si  pozemky  takto  nevyspo
riadali,  že    výmera  toho,  čo 
ľudia roky užívajú, im nikdy 
nebude súhlasiť s tým, čo je 
zapísané  v  katastri  nehnu
teľnosti a že to už nikto nedá 
do  poriadku.  V  tom  období 
bolo veľmi potrebné dôsled
ne dbať na vydávanie Osved
čení  a  tým  pripraviť  dobrú 

pôdu  pre  kvalitné  vykona
nie  ROEP,  do  ktorých  bo
la naša obec zaradená. Ten, 
kto si nedal pôdu do poriad
ku po ROEP, sa zaradil pod 
správu Slovenského pozem
kového  fondu  ako  neznámy 
vlastník a tí dnes spôsobujú 
najväčšie  problémy,  preto
že mŕtvy alebo neznámy ne
môže dnes podpísať zmluvu 
stavebníkovi,  aby  si  vybavil 
pozemok.

Niektorým  neprajní
kom to vyhovovalo. Priebeh 
uskutočňovania  ROEP, 
ktorá po prvýkrát v his
tórii obce dala do po
riadku  mená  a  ad
resy  vlastníkov 
obce  a  najmä 
určila  pod
ľa  jedi
n ý c h 
pozem
kových 
m á p 
skutoč
né  nie 
o d h a 
dované 
v ý m e 
ry  po
zemkov 
a  na
h r a 
la  ich 
do  po
č í t a č o v é 
ho  zobraze
nia  a  umožni
la  mnohým  prak
ticky zadarmo si vy
držaním  po  dokázaní 
svojho  vlastníctva  pred 
komisiou  ROEPu  si  vy
sporiadať  vlastníctvo  malo 
byť  rozhodujúcim  obdobím 
pre  začiatok  podávania  in
formácií  o  potrebe  pozem
kových  úprav  –  komasácie 
v našej obci.

Toto  obdobie  pre  vlast
níctvo pôdy a lesa tak dôle
žité,  bolo  však  trochu  pod
ľa  môjho  názoru  nezvlád
nuteľné.  Bolo  to  zhodou 
okolnosti  v  čase,  keď  kon
čí svoje volebné obdobie te
rajší starosta p. Dušan Ra
tica  a  práve  pozemkové 
úpravy  –  komasácia  ma
li  byť  na  poprednom  mies
te  jeho  volebného  progra
mu, resp. mali byť v progra
me hlavných úloh obce pre 
tieto  roky.  Mala  byť  nasto
lená  viac  otázka  pozem
kových  úprav,  tak  potreb
ných  pre  všetkých  vlastní

kov  pôdy  a  lesa.  Účelom 
môjho  zamyslenia  v  tomto 
článku  nie  je  hodnotiť  vo
lebný program starostu, zá
merom  môjho  zamyslenia 
je  zvýrazniť  význam  a  po
trebu  pozemkových  úprav 
v  našej  obci.  V  niekto
rých  prípadoch  sta
čí  málo,  aby  sa 
spropagova
la  nejaká 
a k 

ku. Ešte sa to stále dá, sta
čí,  aby  tí  čo  doposiaľ  ne
podpísali  písomné  prehlá
senie,  aby  tak  čo  najskôr 
urobili.

Prosím tiež vedenie ob
ce  a  poslancov  obecného 
zastupiteľstva  o  trpezlivosť 
a  podľa  možností  ešte  do
statočný priestor nám vlast
níkom  pozemkov  na  pre
hodnotenie situácie v rodin
nom  kruhu  svojich  najbliž
ších.  Aby  naše  rozhodnutia 
pomohli  v  budúcnosti  mla
dým generáciám lepšie zvlá
dať vzájomné vysporiadanie 
si  vlastníckych  vzťahov  nie
len  medzi  sebou  navzájom 

ale aj v rámci obce pri riešení 
zabezpečovania  infraštruk
túry,  ktorá  je  potrebná  pre 
každého z nás.

Som  presvedčený,  že  aj 
keď doposiaľ súhlas s koma
sáciou  podporilo  len  málo 
spoluvlastníkov,  že  koma
sácia  za  podpory  štátnych 
a európskych dotácii sa v na
šej  obci  nakoniec  podarí, 
veď  prísť  o  takúto  možnosť 
by  bolo  pre  nás,  pre  budúc
nosť  života  v  našej  obci  veľ
ká škoda. 

Potreba  pozemkových 
úprav  –  komasácie  sa  mne 
osobne  ako  predsedovi  les
ného združenia prejavila pri 
riešení  problémov  v  rámci 
lesného združenia, konkrét
ne  pri  začatí  rozmeriavania 
lesnej  šnúry  Kubasákovka. 
Na návrh niektorých spolu
vlastníkov sme chceli pristú
piť k vytýčeniu lesa za pomo
ci geodeta, no po zverejnení 
približnej  finančnej  čiastky 
za  požadované  úkony  sme 
od  toho  upustili,  pretože  to 
je  veľmi  veľmi  drahé  a  pre 
nás nedostupné –  hneď som 
si  spomenul  na  komasáciu, 
no hlavne na finančnú dotá
ciu, ktorú by za nás vlastní
kov hradil štát a EÚ.

Skúsme sa všetci spo
ločne zamyslieť nad potre
bou tak dôležitého zása
hu do našich poľnohospo
dárskych a lesných pozem
kov, ako je „komasácia“, 
skúsme zvážiť všetky „za“ 
a všetky „proti“, využime 
ešte šancu, ktorú nám dáva 
štát a Európska únia, aby 
nemuseli túto záležitosť 
naše budúce generácie rie
šiť za nás ale už z vlastného 
vrecka alebo z rozpočtu ob
ce, čo je vlastne to isté. 

Chcem aby, komasácia 
patrila medzi najnalieha
vejšie úlohy v najbližšom 
volebnom období.

Dušan Piták

PS: V Rabči väčšina vlastní-
kov komasáciu stále odmie-
ta, kým v Medzibrodí už kon-
čia s komasáciou. Násled-
ne začnú budovať prístupové 
cesty k pozemkom, ktoré sú 
súčasťou projektu scelenia 
pôdy. Medzibrodie na koma-
sáciu dostalo 2 milióny eur 
z prostriedkov EÚ.

Ukáž ka 
komasácie 
pozemkov 

v 19 ha lokalite 
Adamovka

s mimoriadne veľkým počtom spoluvlastníkov 
195 za obecné peniaze. Cie ľom je vytvoriť staveb-
né pozemky s prístupovými cestami. Práce prevá-
dza geodet spolu s obecným úradom. Lepší systém 
nie je známy. Toľkí vlastníci sa sami ťažko dohodnú.

dôLežitosť poZemKovÝcH úprav
priek  tomu  Vás  všetkých 
mojim  príhovorom  vyzý
vam    k  tomuto 
správnemu 
k r o 

cia,  niekedy  je  však  propa
gácia  zdĺhavejšia.  Vždy  to 
závisí na viacerých okolnos
tiach a tiež o akú dôležitosť 
akcie  sa  jedná.  Osobne  si 
myslím, že práve pozemko
vé úpravy – komasácia, pat
rí medzi závažné rozhodnu
tia  pre  vlastníkov  pozem
kov. Nejedná sa o ľahké roz
hodnutie, preto  je potrebný 
dlhší  čas  na  prehodnotenie 
celkovej situácie a potom sa 
správne vo veci rozhodnúť.

Osobne  si  myslím,  že 
vedenie  obce  a  poslanci 
OZ nám dali pomerne má
lo  priestoru  na  tak  závaž
né rozhodnutie byť ZA po
zemkové  úpravy,  no  aj  na – red
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tradície oživuje kresťanská mládež

1. máj  a tradícia už  
pomaly  vymiera. Ale 
mládenci a dievčatá 
z rabčianskeho MOPka 
si ju chcú   
udržať. Však nie jedna 
slečna by sa rada  
pýšila, keby mala 
od svojho nápadníka  
postavený máj a nie  
jeden mládenec je hrdý 
na to, že postavil svojej 
milej máj.

Ale  nič  nie  je  len  ta
ké  jednoduché.  Už  3 
týždne  pred  prvým  má
jom  si    zadovážili  mlá
denci  pekne  žrde  na  máj
ky,  ktoré  olúpili,  aby  lep
šie  vyschli  a  boli  ľahšie 
pri  zdvíhaní.  V  predve
čer  1.  mája  sa  Rabčianski 

STAVIAME MÁJA
MOP  mládenci  zišli  po
staviť  máj  všetkým  pek
ným MOP  dievčatám ved
ľa  pingpongárne.  Diev
čatá  na  nich  už  netrpez
livo  čakali  so  stužkami. 

Kým  dievčatá  krásne 
vyzdobili  smrečok,  za  tu 
chvíľu usilovní chlapci vy
kopali  metrovú  jamu.  Sa
mozrejme, aby bola dobrá 
nálada,  tak  z  harmoniky 
a  ozembuchu  vychádzali 
ľubozvučné tóny ľudových 
piesní, pri ktorých sa dalo 
dobre zaspievať a zatanco
vať.  Pred  tým,  ako  sa  máj 
osadil  do  jamy,  musela  sa 
vykonať hĺbková kontrola, 
na  ktorú  sa  podujalo  via
cero dievčat a to tak, že ich 
mládenci  do  jamy  spustili 
dolu  hlavou  a  nevytiah

li  von,  pokiaľ  neodobrili, 
že je jama v poriadku J=o). 

Potom už nastal ten dô
ležitý  akt  samotného  sta
vania mája. Mládenci s pl
ným  nasadením  sa  opre
li  do  mája  a  dvíhali,  čo 
im  sily  stačili:  však  jeden 
chybný  krok a máj mohol 
spadnúť  a  zlomiť  sa  a  už 
by  bolo  po  paráde.  Aby 
sa  im  to  podarilo,  tak  ich 
pri  tom  dievčatá  povzbu
dzovali  svojím  spevom. 
A  podarilo  sa,  máj  sa  do
stal  tam,  kde  ho  mláden
ci  chceli  mať.  Celý  spo
tení  si  vyslúžili  potlesk 
od  dievčat  a  aj  pohoste
nie.  Po  posledných  úpra
vách si spoločne zaspieva
li a zatancovali pri melódii 
harmoniky  a  ozembuchu. 
Zaslal Augustín Piták ml. 
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Lesné združenie obce Rabča

Vážení spoluobčania, 
vlastníci súkromných 
lesov v našej obci. 
Keď si každý rozumný 
človek prejde občas 
naše lesy, ani mi 
nebolo potrebné dlho 
rozmýšľať nad názvom 
článku do obecných 
novín, v ktorom sa Vám 
chcem prihovoriť pár 
vetami ako predseda 
združenia súkromných 
vlastníkov lesa. My 
starší máme iste ešte 
v živej pamäti rok 1995, 
keď sme ako prvá obec 
na Orave prevzali 
od štátu súkromné lesy 
do svojho vlastníctva.

Ešte  aj  dnes  je  potreb
né spomenúť a tiež poďako
vať  dvom  našim  spoluob
čanom  p.  Antonovi  Brišá
kovi a p. Štefanovi Pitákovi 
za vykonanú prácu v začiat
koch  Lesného  združenia 
obce Rabča. Nejdem tu spo
mínať,  čo  všetko  bolo  po
trebné  vykonať  pri  rozme
riavaní lesov. Kto si to všet
ko  strážil  a  venoval  pozor
nosť, nemá dnes toľko prob
lémov  s  identifikáciou  svoj
ho  vlastníctva,  ako  ten,  ko
mu to bolo ľahostajné a dnes 
by  dal  neviem  čo  zato,  aby 
mohol  správne  nájsť  svoj 
vlastnícky podiel. Potom sa 
nečudujme,  že  dochádza 
u  niektorých  neporiadnych 
vlastníkov  k  výrubu  iným 
spoluvlastníkom, čím sa na
rúšajú susedské vzťahy.

Mňa, ako predsedu Les
ného  združenia  obce  Rab
ča  tento  stav  veľmi  znepo
kojuje,  i  keď  situácia  v  su
sedných  združeniach  nie 
je  o  moc  lepšia.  Keď  som 
pred 15timi rokmi po pre
bratí  lesov  pomáhal  riešiť 
právnu  formu  a  starostli
vosť  o  súkromné  lesy,  cho
dili ku nám zbierať rozumy 
všetky  okolité  obce.  Dnes 
je  situácia  iná.  Nie  je  lesný 
hospodár  ani  lesník.  O  zá
väzný dokument lesný hos
podársky plán sa už nik ne
stará.  Lesy  okrem  spomí
naných  niekoľkých  zodpo
vedných vlastníkov  lesa nie 
sú  rozmerané  na  tále  a  tak 
sa  rúbe,  kde  sa  odhadne, 
ak vôbec. Viacerí z toho ne
ustále  rozprávkovo  bohat
nú na úkor ostatných.

Pokúsim sa hľadať aj prí
činy  tohto  stavu.  Najskôr 

ale pár postrehov späť. Bo
lo  obdobie  štyrochpia
tich rokov, keď sme spoloč
ne  s  prednostom  obecné
ho  úradu,  Ing.  Vladimírom 
Brišom  v  rámci  zákonných 
noriem  kľučkovali  ako  sa 
dalo – založili sme záujmo
vé združenie Lesné združe
nie obce Rabča, ktoré dob
rovoľne združuje vlastníkov 
lesa v Rabči. Vtedy v začiat
koch  sa  mi  podarilo  aj  vy
baviť  štátnu  dotáciu,  kto
rou  sme  zakúpili  sadenice, 
aj  uhradili  viaceré  výdavky 
spojené s úlohami vyplýva
júce  z  lesohospodárskeho 
plánu. Vtedy sa darilo lesné
mu združeniu – ale aj vtedy 
sa  našlo    veľa  neprajníkov, 
ktorí robili len zlú krv zdru
ženiu. V tomto období sme 
si mohli dovoliť mať lesníka 
(Ján Michalák) i odborného 
lesného hospodára (Ing. Já
na Rešutíka), bez týchto ne
vyhnutných funkcií ani les
né  združenie  fungovať  ne
môže.  Opäť  zdôrazňujem, 
že  tento  stav  vyhovoval 
a  dodnes  aj  vyhovuje  tým, 
ktorým  neporiadok  v  súk
romných  lesoch  vyhovuje. 
Veď  aj  zasadnutia  Valného 
zhromaždenia boli za účas
ti  tých,  ktorým  na  poriad
ku záleží, a ktorí nechcú aby 
v  súkromných  lesoch  taký
to stav pretrvával a neustá
le vyzývajú k náprave.

Prečo k tomu došlo? 
Prečo sa tento stav zhor
šuje? Chyby si musia vlast
níci lesa hľadať sami v sebe. 
Priznávam,  že  fungujúca 
správna rada lesného zdru

ženia,  mohla  len  minimál
ne  ovplyvniť  rozhodovanie 
vlastníkov  lesa.  Na  jednej 
strane  bolo  potrebné  pri
jímať  prísnejšie  opatrenia 
pre  zavedenie  potrebného 
poriadku  v  súkromných  le
soch,  na  druhej  strane  sa 
bral ohľad na to, že už bolo 
dosť  príkazov  zhora.  Mys
lím  si,  že  tu  je  treba  hľadať 
hlavný  dôvod  súčasného 
stavu v našich súkromných 
lesoch i keď rôznych subjek
tívnych  i  objektívnych  dô
vodov, by sa našlo viac.

Na posledných Valných 
zhromaždeniach sme sa 
snažili nájsť vhodné opat
renia na zlepšenie situácie 
v súkromných lesoch. 

Jedno z nich sa nám čias
točne  darí  aj  plniť  a  to,  že 
na základe podanej žiadosti 
vlastníka lesa v rámci lesnej 
šnúry  môže  dôjsť  k  preme
raniu  lesnej  šnúry  po  vzá
jomnej  dohode  všetkých 
vlastníkov lesnej šnúry. 

Prvým krokom je 
výpočet výmery lesa 
vlastníkov v šnúre. Na-
sleduje dohoda o spo-
lufinancovaní geode-
ta, ktorý vytýči v lese 
viacero dôležitých hra-
ničných bodov lesnej 
šnúry. Tretím bodom 
je roztáľovanie les-
nej šnúry podľa výmer 
vlastníkov. Posledný 
krok je podpis dohody 
o reálnej deľbe. K do-
hode sa pripojí merací 
plán rozmerania lesnej 
šnúry. 

V súčasnom období má
me takto rozpracované šty
ri lesné šnúry. 

Ďalšie  pozitíva  pre  lep
šie  fungovanie  súkrom
ných  lesov  vidím  v  mla
dých  vyučených  lesní
koch,  v  pomoci  pri  čiste
ní  a  spracovaní  palivové
ho  dreva  v  rámci  lesných 
šnúr. O tejto ponuke bude
me  informovať  na  najbliž
šom zasadnutí Valnej hro
mady.  Spomenutú  ponu
ku  sme  už  využili  v  rám
ci  urbáru.  Ako  druhé  po
zitívum  vidím  po  zmene 
na  poste  predsedu  Urbá
ru a to v tom, že už za krát
ke  obdobie  je  tu  náznak 
na možné fungovanie spo
ločného  lesníka  a  odbor
ného  lesného  hospodára, 
čomu  sa  doterajší  pred
seda  Urbáru  bránil.  Ne
má to však nič spoločné so 
spoločným  gazdovaním 
o oboch subjektov a to Ur
báru  a  Lesného  združenia 
obce  Rabča.  Všetko  bude 
záležať len a len na rozhod
nutí nás všetkých. Treba to 
nechať  vyzrieť.  Čo  sa  týka 
vydávania povolení na ťaž
bu dreva, vyhlasovať sa bu
de  v  miestnom  rozhlase. 
Povolenia  na  ťažbu  dreva 
sa  budú  dávať  každú  stre
du  od  15.00  hod.  do  17.00 
hod v kancelárii urbáru. 

Doterajšie  fungovanie 
a  smerovanie  činnosti  les
ného  združenia  súkrom
ných  lesov  bolo  vždy  v  ru
kách  samotných  vlastní
kov  lesa.  Nám  musí  zále
žať na tom, ako budú v bu

dúcnosti  v  lesoch  hospo
dáriť  vaše  generácie.  Mu
síme  pozerať  na  naše  deti, 
vnúčatá a ďalšie generácie. 
Veď les  je  i v dnešnej dobe 
u nás hlavným zdrojom pa
liva. Aby niekedy nemrzela 
viacerých z nás neuvážená 
prehnaná ťažba dreva, kto
rá  je  dosť  častým  zjavom 
dnešnej  doby.  Použijem 
príklad: vlastníci „Keď do
ma  chováme  kravu,  tak  ju 
musíme  najskôr  nakŕmiť, 
až  potom  môžeme  čakať 
od nej mlieko.“ Rovnako je 
to aj s našimi lesmi. Na nás 
všetkých  bude  záležať  ako 
budú v budúcnosti vyzerať 
vaše lesy. 

Na  záver  mi  dovoľte 
v mene svojom, ako aj v me
nej všetkých vlastníkov súk
romných  lesov  poďako
vať  vedeniu  obce  a  poslan
com  Obecného  zastupiteľ
stva  obce  Rabča  za  morál
nu a finančnú pomoc vo for
me finančnej dotácie na za
bezpečenie  spomínané
ho  premeriavania  lesných 
šnúr.  Osobne  chcem  poďa
kovať  všetkým  vlastníkom 
súkromných  lesov  za  dôve
ru, nakoľko som mal v po
sledných  rokoch  pocit,  že 
by  ma  niektorí  ľudia  z  ve
denia  obce  najradšej  v  tej
to  funkcii  nevideli.  No  aj 
napriek tomu som chcel aj 
týmto  mojim  príhovorom 
dokázať, že mi na súkrom
ných  lesoch  v  našej  obci 
veľmi záleží.

 Dušan Piták, 
predseda Lesného  

združenia obce Rabča

starostLivosť o Les, až potom ťažba

čo zanecháme našim deťom, vnukom? 
Zanecháme len vydrancované vyschnuté lesy s neurčeným vlastníctvom? e-foto v. briš
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NOVÁ DEMOKRACIA

www.novademokracia.sk
Sila regiónov

Tibor Mikuš www.novademokracia.skJozef Tarčák

č.11

NOVÁ DEMOKRACIA  je orientovaná na dobré rieše-
nia. Dôstojný život každého občana závisí od našej spoločnej 
úcty k tradíciám a zodpovednosti za budúcnosť. Srdcia nám 
bijú pre Slovensko a ponúkame do politiky ľudí, ktorí sú ove-
rení prácou v regiónoch, kde žijú.

Demokracia a disciplína, sloboda a zodpovednosť 
Sú to spojené nádoby, ktoré spoločne zaručujú istotu ľudí 
a politickú stabilitu štátu.

Dobrým vlastencom môže byť len ozajstný národovec
Každý, kto si váži vlastné korene, ctí zároveň aj duchovné
tradície spoluobčanov.

Spolupatričnosť, súdržnosť a solidarita
naša vlasť je spoločný dom a riešenia musia byť dobré 
pre všetky generácie.

Právny štát a dodržiavanie zákonov
normou vyspelosti našej spoločnosti je bezpečnosť 
v regiónoch a boj s korupciou.

Perspektívou rozvoja Slovenska je európsky regionalizmus
Potrebujeme vyrovnávanie regionálnych rozdielov 

a posilnenie kompetencií samosprávnych krajov.

Práva dieťaťa sú prvoradé a nedotknuteľné 
Skutočným adresátom podpory má byť dieťa, budujme 
jasle a škôlky.

Mladé rodiny potrebujú prácu, bývanie a zdravotnú 
starostlivosť
Motivujme zamestnávateľov znížením odvodov za mladých
absolventov škôl.

Podporujme živnostníkov, malých a stredných 
podnikateľov
Garantujú rozvoj zamestnanosti a diverzifikáciu tvorby 
hrubého domáceho produktu.

Odovzdajme krajinu deťom v lepšom stave 
chceme potravinovú sebestačnosť a stromy namiesto 
betónu.

Vytvárajme podmienky pre zdravé využitie 
voľného času
Peniaze z lotérií smerujme priamo do rozvoja športu, 
za zdravý rozvoj našej mládeže.
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2. apríl 1945 – 65. výročie oslobodenia Rabče

Naša obec bola 
oslobodená v tretej 
etape, kde trvala 
bojová činnosť 
na našom území 
od januára až 
do oslobodenia, t. j.  
do 2. apríla 1945.

Posledný  januárový  týž
deň  1945  začali  Nemci 
s  hromadným  vysťahova
ním  obyvateľstva  od  Su
chej  Hory  až  po  Rabčice. 
Pri  ústupe  z  Poľska,  fašis
tickí vojaci urýchlene míno
vali mosty, prístupové cesty. 
Medzi  Bobrovom  a  Lipni
cou  vybudovali  celé  pásmo 
mínových  polí,  ktoré  tiahlo 
od  Babej  hory  až  po  Rohá
če. Na cestách sa robili pro
titankové zátarasy a na tieto 
práce fašisti naháňali miest
ne  obyvateľstvo.  Ruské  voj
ská  začiatkom  februára 
1945 podnikli útok na Rab
čice a obsadili horný koniec 
obce. K prudkým bojom do
šlo  v  Rovni  pod  Babou  ho
rou,  kde  vysunuté  jednotky 
prenikli až k chate Slaná vo
da.  V  bojoch  padlo  niekoľ
ko desiatok sovietskych vo
jakov.  V  tomto  čase  soviet
ski  vojaci  boli  už  v  blízkos
ti našej obce Rabča v úseku 
Strelnica  a  Mihaliakovská 
grapa, ale po útoku fašistov 
sa  stiahli  späť  do  Lipnice. 
O niekoľko dní sovietski vo
jaci  pravého  krídla  podnik
li  nový  útok  na  Zubrohla
vu a Bobrov, kde došlo v bo
joch k veľkým stratám voja
kov  na  obidvoch  stranách. 
Mŕtve  telá  ruských  vojakov 
boli  odvážané  do  Lipnice, 
Nového  Targu  a  fašisti  od
vážali do spoločného hrobu 
v Slanici.

V  ďalšej  časti  sa  sa  ch
cem  zmieniť  o  oslobodzo
vacom boji našej obce, naj
mä  o  veľkých  útrapách, 
ktoré sme prežili cez zimné 
obdobie  v  roku  1944    45. 
Už  v  polovici  januára  sme 
pociťovali  veľký  strach, 
keď  nemecké  jednotky  bo
li  na  ústupe  a  do  našej  de
diny sa presúvala časť fron
tu  z  Poľska.  Operatívne 
a  palebné  postavenie  bo
lo  určené  hranicou  Poľska 
a  Československa.  Nemec
ké  vojská  sa  začali  sťaho

vať do našich dedín, domov 
a počas dvoch mesiacov ra
bovali všetko, čo sa len da
lo.  V  priebehu  tohto  obdo
bia  občania  chodili  kopať 
zákopy,  ktoré  si  fašisti  pri
pravovali  na  svoje  paleb
né  postavenie.  Na  tieto  zá
kopové  práce  sa  občanom 
nechcelo  ísť  a  kládli  Ne
mcom  veľký  odpor,  začali 
sa  skrývať  po  kopaniciach, 
osadách a grúňoch. V tom
to  čase  sa  najviac  mládeže 
i  občanov  skrývalo  u  Mas
ničáka  za  kopcom,  kde  zá
roveň  pre  lepšie  ukrytie  si 
urobili v lese bunker. 

Jedného  februárového 
dňa  v  spomínanom  dome 
Masničáka  Nemci  prepad
li  skrývajúcich  sa  občanov 
našej obce, ktorých časť za
jali  a  väčšia  časť  ich  utiek
la  do  lesa.  Nemci  mysliac, 
že  sú  to  partizáni,  obsadi
li  v  lese  celý  bunker,  ktorý 
rozbili  a  taktiež  chceli  vy
páliť  občana  Masničáka. 
Jediné šťastie bolo to, že už 
v bunkri nebol nikto a skrý
vajúci  občania  sa  rozišli 
v  lese  a  časť  odišla  do  svo
jich  domovov.  Podobné 
skrývania  dospelých  chla
pov  sa  prevádzali  po  úse
koch:  u  Kormanov  na  Ža
binci,  grúňoch  a  v  ostat
ných  osadách.  Nemci  vi
diac, že im už nikto nechcel 
chodiť kopať zákopy, jedné
ho  rána,  presne  18.  febru
ára  1945,  začali  v  celej  ob
ci  zbierať  všetkých  chla
pov schopných k týmto zá
kopovým prácam. Pri tejto 
rýchlej  razii  sa  im  podari
lo v obci v skorých ranných 
hodinách  pochytať  oko
lo  50  mužov,  ktorých  od
viezli  z  obce  do  Tvrdošína, 
časť  do  kubínskych  kasár
ní a časť do Martina. Počas 
cesty sa niektorým podari
lo  utiecť  a  tí,  ktorí  nemali 
šťastie,  boli  odtransporto
vaní až do Talianska na zá
kopové práce a časť do Ne
mecka, ako zajatci. Ako za
jatci,  dvaja  naši  mladí  ob
čania  v  Martine  doplatili 
životom  pri  výbuchu  gra
nátov  a  to:  Jozef  Garaj,  Jo
zef Iskierka  Kapraň a ďal
ších 12 občanov bolo rane
ných.  Do  dnešného  dňa  je 
nezvestný  Ľudovít  Adam

čík, ktorý bol tiež zajatý Ne
mcami a menovaného vide
li  občania  naposledy  v  Ná
mestove.  Keď  spomíname 
obete  padlých,  tak  zvlášť 
si  treba  pripomenúť  meno 
padlého  Antona  Jagnešá
ka,  ktorý  dňa  11.  septem
bra  1944  položil  svoj  mla
dý  život  v  Rusku  pri  plne
ní bojových povinností ako 
príslušník druhej českoslo
venskej partizánskej brigá
dy. Po jeho boku bojoval aj 
občan  Ján  Kvasniak,  kto
rý  bol  predseda  odbočky 
ZPB,  ako  dlhoročný  funk
cionár  tejto  organizácie. 
Pamätná  tabuľa  padlého 
Jagnešáka,  ku  ktorej  polo
žili naši odbojári a pionieri 
kyticu kvetov, nech navždy 
pripomína najmä mladému 
pokoleniu  tohto  šľachetné
ho občana obce Rabča, kto
rý obetoval svoj mladý život 
za našu budúcnosť.

Koncom  marca  bolo  už 
badať  na  fašistických  dôs
tojníkoch  i  vojakoch,  že  sú 
už  nejakí  nespokojní.  Bolo 
počuť  už  hlasnejšie  rachot 
guľometov,  kanónov,  čím 
sa  začal  útok  vojsk  4tého 
Ukrajinského fontu na celej 
Orave oslobodzovaním ob
ce za obcou. 

K nám prišlo koneč-
né oslobodenie – víťaz-
stvo v ranných hodinách  
2. apríla 1945, keď ruské 
vojská na našu obec zaúto-
čili smerom od Rabčíc, Zub-
rohlavy a jednotlivými potô-
čikmi a dolinami sa pribli-
žovali do obce. 

Pri  tomto  nápore  Ne
mcom  nič  neostávalo,  len 
sa dať na útek smerom hore 
Rabčou na Sihelné a Orav
ské  Veselé.  Ústupové  ces
ty mali pod kontrolou ruskí 
vojaci,  preto  ustupujú
cim  Nem com  neostávalo 
nič  iné,  len  sa  dať  na  útek 
cez  rozvodnenú  rieku  Pol
horanku  na  dolnom  kon
ci  Rabče  smerom  na  Klin 
do Ťaskovky. 

Pri  ústupe  mali  Nemci, 
ako aj časť maďarskej a ru
munskej  armády  za  úlo
hu  vyhodiť  most  na  dol
nom konci Rabče i v Gaceli, 
ale  sa  im  to  už  nepodarilo, 
vďaka  odvahe  niektorých 
miestnych občanov i ruskej 
armády.

Po  oslobodení  našej  de
diny nastal v obci hlad, na
koľko pred ústupom Nemci 
vyrabovali všetko, čo sa len 
dalo  a  zbytok  zásob  bolo 
potrebné sa podeliť s ruský

Po ťažkých bojoch, útrapách našich občanov 
prišla vytúžená sloboda – nie všetci sa jej dožili

mi  vojakmi.  Takto  nielen 
naša  obec,  ale  takmer  celá 
Orava,  najmä  severná  časť 
od poľských hraníc bola vy
drancovaná,  bol  zobratý 
dobytok,  potraviny  a  za
chránili  sa  len  tie  zásoby, 
ktoré si občania ukryli v ze
mi a iných úkrytoch.

V  prvé  povojnové  dni 
po  oslobodení,  proble
matické  bolo  aj  zásobo
vanie.  Ľudia  v  tomto  ča
se  išli  za  obilím  a  ostatný
mi  potravinami  až  na  dol
niaky, aby takto zabezpeči
li živobytie pre svoje rodiny. 
V  tomto  čase,  po  skončení 
vojny 1 kg múky stál toľko, 
čo bola denná mzda robot
níka, t. j. 50 – 60 korún. Po
litickí predstavitelia komu
nistickej  strany  pripravo
vali  revolučné  národné  vý
bory, postupe sa cez ne ob
novilo  zásobovanie  lístko
vým  systémom  a  takto  ne
došlo  ku  rôznemu  kšeftá
reniu a špekuláciám v našej 
republike. Postupne rok, čo 
rok sa dostával do normál
nych koľají nový život tým, 
že  robotníci  mali  možnosť 
zárobkov, či už na Oravskej 
Priehrade,  budovaním  no
vých  tovární  a  iných  pra
covných príležitostí. 

Pavol Šurin st.

(doslovne prevzaté z cir-
kevnej kroniky, ktorú 
vlastnoručne písal vdp. 
kanonik Kecera, krátené)

Od  25. 1. 1945  hrozne 
neslýchané a neuveriteľné 
časy prežívame. Nemecké 
vojsko z východného fron-
tu ide cez Rabču na Živiec 
a na Sliezsko, a to na no-
hách, na vozoch, na auto-
busoch.  Sú  čo  deň  horší. 
Berú  čo  im  príde  pod  ru-
ku: kravy, svine, kone, hu-
si, ba i chlapov berú so se-
bou, jedným slovom krad-
nú.  Toto  má  byť  ten  ná-
rodný  socializmus??  To 
sme  pod  takou  ochra-
nou??

HrôZ y voJny 
25. 1. – 9. 5. 1945

Dnes je 30. 1. 1945.
Nemilosrdné  veci  robia 
Nemci.  Čo  bude  v  tej  noci, 
a zajtra, ak budem žiť, na-
píšem. 
3. 2. 1945. Celý deň od Ga-
ceľa  hrubo  strieľajú.  Ne-
mci sú tu v Rabči a v Rab-
čiciach  Rusi.  V  Polhore  sa 
to isté robí, ba ešte horšie!
6. 2. 1945.  Sme  v  úplnom 
fronte.  Strieľa  sa  vo  dne 
v  noci  z  každej  strany.  Ne-
mci  chodia  nahor  a  nadol 
a čo vidia rabujú.
Čo bude zajtra – ak budem 
žiť – napíšem. Viem ale, že 
noc bude hrozná!
11. 2. 1945.  Obyvatelia  sú 
úplne  vyrabovaní  zo  všet-
kého od Nemcov. Ani koňa, 

ani kravy, ani kury, ani zr-
na, ani voza, ani sánok. To 
je  hrúza,  čo  Nemci  robia. 
Prasnú  sviňu,  teľnú  kravu 
kradnú.  Ľud  ich  preklína 
do horúceho pekla.
13. 2. 1945. Nemci mi kra-
vu ukradli.
16. 2. 1945.  Nemci  ďalej 
rabujú,  ľudia  nebudú  mať 
ani  čo  jesť,  ani  čo  zasiať. 
Niektorí už nemajú čím kŕ-
miť,  už  je  všetko  vyrabo-
vané.  Ľudia  plačú,  zúfajú 
a  nemôžu  na  nich  ani  po-
zrieť.
17. 2. 1945.  Dvadsaťse-
dem  koní  je  v  starej  fare, 
berú mi seno, ďatelinu, ne-
viem s čím budem kŕmiť tie 
3 biedne kravy. A robia to tí 
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vychválení Nemci!
23. 2. 1945.  Nedorobený 
most na Sihelné začali Ne-
mci  dostavovať.  Dve  pušky 
s muníciou som musel – ale 
aj každý odovzdať.
27. 2. 1945.  Ďalšie  horšie 
dni.  V  starej  fare  je  26  ko-
ní.  Tieto  kŕmia  mojou  ďa-
telinou  a  senom.  Pekne  vy-
zerám,  už  ani  slamy  nebu-
de!  Hrozné!  V  noci  hrozný 
vietor.
4. 3. 1945. Z Polhory chla-
pov, ktorí sa už dávno scho-
vali  –  zabrali,  kde  neviem. 
Nikto  nechce  s  Nemcami 
bojovať. Sami Nemci už ne-
chcú bojovať. 
Tuná  Nemci  ďalej  rabujú! 
Sena už nemám! Ľudia zú-
fajú!  Chlapi  sa,  kde  môžu, 
skrývajú,  ktorí  sa  neukryli 
zabrali  ich.  Slovensko  ne-
chce bojovať! Chlapov spo-
vedáme  po  domoch,  lebo 
do  kostola  sa  boja  prísť. 
Na  ceste  nevidno  chlapa  – 
Nemci ďalej rabujú! „Ejhľa 
Slovensko  je  pod  ochra-
nou“!! 
Ľudia  začínajú  chorieť. 
Lekára  niet,  lekárne  sú 
prázdne,  budeme  padať 
ako  muchy  na  jeseň.  Príde 
veľký hlad! 
7. 3. 1945.  Údajne  Bobrov 
vyhorel. Fakt! Ale nie celý.
Celý  marec  ohromná  fuja-
vica!
12. 3. 1945.  U  mňa  je 
v  starej  fare  40  koní.  Ko-
ne  od  hladu  zdochýnajú, 
u  mňa  dnes  jeden  zdochol. 
Dnes smerom od Slanej vo-
dy strieľajú Rusi. Pri Skur-
coňákovi  v  Polhore  zabilo 
jedného Nemca. My sme sa 
schovali do pivnice. 
15. 3. 1945. Prišli Maďari.
16. 3. 1945. Nemci sa z fa-
ry vysťahovali a Maďari ob-
sadili. Som zvedavý, ako sa 
budú  chovať.  V  starej  fare 
je 40 koní.
Maďari  nerabujú,  čo  im 
je  potrebné  kupujú,  platia 
a ľudia ich radi majú. Mne 
ešte nič neukradli. Neviem, 
čo bude ďalej.
Nemci  Labudjakovi,  sta-
rostovi zabrali všetok ovos. 
Čo bude siať???
21. 3. 1945. Nemci z kanó-
na  rozstrieľali  na  Babiej 
Gure  útulňu,  kde  sa  zdr-
žiavali Rusi a odtiaľ preze-
rali okolie.
25. 3. 1945. Na Kvetnú ne-
deľu Nemci zakázali boho-
služby.  Kostol  zamknutý. 
Ja  som  odslúžil  ráno  o  7. 
hod., ale som sa zamkol.
27. 3. 1945. Rabčice museli 

evakuovať,  každý  išiel,  kde 
mohol.
28. 3. 1945.  Rabča,  Pol-
hora  a  Sihelné  museli  Ne-
mcom  odovzdať  a  zašiko-
vať do Tvrdošína 320 kráv.
30. 3. 1945.  Maďari  odo 
mňa  odišli.  Preto  o  nich 
píšem,  lebo  sa  veľmi  sluš-
ne  chovali,  ku  sv.  spovedi 
pristúpili.  Ľudia  boli  s  ni-
mi  spokojní,  nekradli.  Čo 
donesie  táto  noc,  alebo 
zajtrajší deň?? 
Večer  horelo  Ústie  i  Slani-
ca.
1. 4. 1945.  „Šándora“  psa 
mi  zastrelili.  Už  aj  pes, 
dobrý  strážca,  im  zava-
dzal.
2. 4. 1945. Veľkonočný 
pondelok
Dačo hrozné! Ráno od 6. 
hodiny od Rabčíc Rusi 
strieľali z kanónov sme-
rom na faru, kostol. Pred 
farou – tam kde je kanál, 
padali gule, všetky okná 
rozbité.
Rusi došli o 11. hodine.
Rabujú,  čo  len  môžu.  Ja 
som skoro holý. Asi 120 lit-
rov vína mi vzali, zlaté ho-
dinky, slovom všetko, čo im 
pod  ruku  prišlo.  Hrozné, 
ťažko o tom všetkom písať. 
Ženy  a  dievčatá  znásilňu-
jú, plač.
U  mňa  vyrabovali  všetku 
bielizeň,  ovos,  špajza  čistá 
ešte  45 kg  sviec  a  kostolnú 
kasu  chceli  vylámať,  ale  to 
im nešlo. Ešte i matriku so-
bášených  by  ukradli.  A  čo 
ešte príde.
11. 4. 1945. Zrobili národ-
ný výbor.
– 2. 4. 1945.  Námestovo 
špatne vyhorelo!
28. 4. 1945. Zjavila sa mo-
bilizačná  vyhláška  od  ná-
rodného výboru, podľa kto-
rej  do  45.  roku  majú  na-
rukovať.  Odtiaľto  rukujú 
7-ho mája i moji dvaja kap-
láni (Precner, Žemba). Ná-
rodný  výbor  rekviruje  pre 
Rusov:  seno,  slamu,  ovos, 
jačmeň,  zemiaky,  statok...
atď. i kapustu!
8. 5. 1945.  Jar  dokonče-
ná,  ale  čože  z  toho?  Ľudia 
málo  zasiali,  z  čiastky  ne-
mali  s  čím:  ovos  im  ukrad-
li, a z čiastky nemajú koní, 
ktoré tiež zobrali. Nuž z to-
ho bude zle.
Dňa  9. 5. 1945  úradne  mi 
bolo oznámené, že je koniec 
vojny, aby som dal za ½ ho-
diny  zvoniť,  čo  sa  aj  stalo! 
Na  tento  úmysel  2  dni  sú 
zasvätené!

Ing. Vladimír Briš 

Či  sa  stanete  obeťou  aj 
vy,  závisí  najmä  od  vás. 
Preto
•  nenechávajte  bez  do
zoru  plameň  plynového 
sporáka,  kozuba  a  dbaj
te  na  zvýšenú  opatrnosť 
pri  varení,  aby  nedošlo 
k  vznieteniu  pripravova
ných pokrmov
•  pri fajčení a odhadzova
ní ohorkov cigariet do od
padkových  košov  dbajte 
na  ich  dokonalé  uhasenie
•  zamedzte  deťom  prí
stup  k  možným  zdrojom 
otvoreného  ohňa  (zápal
ky,  zapaľovač),  neriskuj
te a nenechávajte ich bez 
dozoru
•  udržujte  v  dobrom 
technickom  stave  elek
troinštalácie,  elektrické 

oKresnÉ riaditeĽstvo poLicaJnÉHo ZborU v doLnom 
KUbíne, UL. bysterecKÁ 2067

v ÝZva
Vážení spoluobčania, v poslednom čase polícia zaznamenala viacero prípadov 

krádeží vlámaním do rodinných domov, bytov, penziónov a iných ubytovacích za
riadení. I napriek úsiliu polície sa nedarí zistiť a usvedčiť páchateľov týchto trest
ných činov. Páchatelia sa do domov dostávajú často počas dennej doby. Počítajú 
s tým, že obyvatelia domov a bytov sú v práci, na kultúrnych, spoločenských alebo 
iných akciách a využívajú ľudskú nevšímavosť. Do domov sa dostávajú prekonáva
ním zadných vchodových dverí alebo okien.

Vyšetrujeme  i  prípady,  keď  páchatelia  do  domov  vnikli  i  počas  prítomnosti 
domácich  osôb.  Stačí  iba  pár  minút  na  to,  aby  z  verandy,  alebo  iných  priestorov 
ukradli tam uložené veci. V prípade, že sú pristihnutí, neváhajú klamať, že sú po
domovými predajcami, poisťovateľmi, alebo chcú kúpiť korbáčiky, či iné veci. Naj
častejšie páchatelia z domov odnášajú finančnú hotovosť, bankomatové karty, cen
nosti a šperky, nepohrdnú ani mobilnými prístrojmi a elektronikou. 

Podľa  našich  informácií  sú  páchateľmi  týchto  trestných  činov  väčšinou  osoby 
z iných oblastí Slovenska. K nám prichádzajú na rôznych motorových vozidlách. 
Za  jedno popoludnie dokážu vykradnúť aj 3 rodinné domy a z miesta činu veľmi 
rýchlo uniknúť.

Polícia je v takýchto prípadoch odkázaná predovšetkým na vás občanov, na va
šu všímavosť, na vaše spomienky, postrehy, zážitky a skúsenosti. Vo viacerých ob
ciach  na  Orave  pochopili  dôležitosť  monitorovania  a  ochrany  vlastného  majetku 
a  zdravia  prostredníctvom  vlastným  kamerových  systémov.  Nie  vo  všetkých  ob
ciach je možné vybudovať kamerové systémy hneď, preto najefektívnejším spôso
bom ochrany svojho majetku zostáva prostá ľudská ostražitosť spojená s efektív
nou spoluprácou s políciou. 

Polícia s preto i týmto spôsobom obracia na vás občanov so žiadosťou o zvýše
nie aktivity a vzájomnej spolupráce. Akékoľvek informácie o už spáchaných krá
dežiach alebo iné informácie týkajúce sa výskytu podozrivých osôb alebo vozidiel 
na neobvyklých miestach, v blízkosti rodinných domov, predajných objektov, pen
ziónov a iných ubytovacích zariadení, oznámte na linku 158. Polícia vaše informá
cie okamžite preverí.

Veríme v obojstranne prospešnú spoluprácu.

Bý VAT E BE Z PEč NE ?
U Vás horieť nemusí !!!

spotrebiče,  kryty  osvetľo
vacích  telies  a  pohyblivé 
elektrické vedenia
•  pri  odchode  z  bytu  ne
zabudnite  zhasnúť  svetlá, 
vypnúť  elektrické  spotre
biče, vypnúť elektrický ale
bo plynový sporák

Čo robiť pri požiari  
v byte
•  v  prípade  vzniku  požia
ru volajte hasičov – tiesňo
vá linka 150 alebo 112
•  opustite  priestor  a  bu
dovu  ohrozenú  požiarom 
a  dymom  po  únikových 
cestách
•  ak  nemôžete  opus
tiť  priestor,  zatvorte  sa 
v  miestnosti  čo  najďalej 
od ohniska požiaru
•  nepodliehajte  panike 

Požiare v domácnostiach majú mnohokrát tie najtragickejšie následky. Každý 
rok pri nich zomrú a zrania sa desiatky ľudí, spôsobené škody sa počítajú v tisí
coch eur. Vaša domácnosť sa môže v okamihu zmeniť na zadymenú a rozpálenú 
smrtiacu pascu.

a zachovajte pokoj
•  ak  je  kľučka  na  dverách 
horúca, dvere neotvárajte
•  na  zabránenie  prieniku 
dymu  utesnite  dvere  mok
rým uterákom
•  volajte  alebo  mávajte 
z  okna,  prípadne  vyveste 
plachtu alebo odev z okna, 
čím upozorníte na seba ha
sičov v prípade, ak stratíte 
hlas alebo vedomie
•  pri  pohybe  v  miestnosti 
sa  držte  pri  zemi,  pretože 
dym stúpa hore
•  dýchajte  cez  improvi
zované  rúško  (namočená 
vreckovka)
•  neschovávajte  sa  pod 
posteľ alebo pod skriňu
•  hasiči  vždy  prídu  k  po
žiaru za pár minút – nezú
fajte – pomoc je na ceste!
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goralské nárečia / spoločenská rubrika / upozornenie

Marko  Michal  Kršák, 
Karin  Tomovčíková, 
Laura  Vnenčáková,  Ra
doslav  Líška,  Tamara 
Maslaňáková,  Adam 
Kovaliček,  Michal  Gu
žík,  Dávid  Maslaňák, 
Natália Tóthová, Barbo
ra  Jančová,  Janka  Štu
reková,  Olívia  Kolčá
ková,  Adam  Masničák, 
Marek  Kovalík,  Šimon 
Tadeáš  Jagelka,  Linda 
Juritková,  Tatiana  Slo
víková,  Natália  Stašo
vá, Sabína Staňová, Ján 
Harbut,  Ľuboš  Ratica, 
Lívia  Brišáková,  Tomáš 
Rusina,  Adam  Šubjak

VItajte medzI 
namI – narodení

ODPOČINUTIE 
VEČNÉ  
DAJ IM, PANE …
Vladimír Somsedík
* 7. 3. 1962 † 3. 4. 
2010
Anna Jašáková
*20. 12. 1917 † 5. 4. 
2010
Johana Sučáková
* 25. 6. 1924 † 7. 4. 
2010
Ferdinand Košút
* 5. 4. 1948 † 22. 4. 
2010
Emília Tvarožková
* 12. 10. 1937 † 2. 5. 
2010
Anton Garaj
* 19. 10. 1930 † 8. 5. 
2010

†

Jedným so špecifík 
hornej Oravy sú go-
ralské nárečia, kto-
ré sa zachovali až do-
dnes a to aj v našej ob-
ci. Goralské nárečia 
sa nevyvíjali izolova-
ne od slovenských ná-
rečí, naopak, vyvíja-
li sa v tesných kontak-
toch s nimi. Vývin go-
ralských oblastí a go-
ralského etnika tvorí 
súčasť dejín Slovenska 
a slovenského národa. 
Historické okolnosti 
vývinu goralských re-
giónov viedli k tomu, 
že goralské obyvateľ-
stvo má slovenské ná-
rodné povedomie, ho-
ci jeho dialekt má zre-
teľný poľský základ.

Anton Habovštiak 
v knihe Oravské nárečia 
(1965), rozdelil hornoo‑
ravské nárečia na: čim‑
hovsko ‑ zábiedovské 
alebo oravické, námes‑
tovské, trstenské, a jase‑
nické. Obce za Námes‑
tovom podľa A. Habo‑
vštiaka patria do Bielej 
Oravy. Goralské nárečia 

z oblasti Bielej Oravy sa 
zachovali najmä v ob‑
ciach Mútne, Novoť, 
Oravská Lesná, Oravská 
Polhora, Oravské Vese‑
lé, Rabčice, Zákamen‑
né, a tiež v našej obci – 
v Rabči. Ponúkame Vám 
preto malú úsmevnú 
ukážku Rabčianskej go‑
ralčiny:

Rabča – Skond še 
vřeno to mjano nasej 
džedžine to aňi džiš 
nevje ňik povjedžeč. 
Daktoři ucoňi ľudže 
rozmešľaľi nad tem, 
ze džedžina še volo ze 
staroslovjenskjego rja‑
bina, räba co znameno 
jařembina – skorusa. 
V džedžine še gvaři‑
lo i vo povješči, ktoro 
zapisol v kroňnice far‑
ňošči faror jan kecera, 
ze v casoch nojvjengsej 
bjedy a glodu bel šolte‑
sem dajaki ranďa, a ze 
še mu jus pře panuf ne‑
chčalo vebjerač daňe, 
nechol džedžine tak 
a sel džešig do slavon. 
Ani nevjem dže to vte‑
de belo, ale ze v pod‑

Goralské ohováračky
zomku go zastaveli pa‑
ňi, ze dže  idže, no to 
vjem im pořondne na‑
kľon, povjedžol im, 
ze idže vjeľkemu voj‑
sku napřoči, tak še go 
zlenkľi i ugvařiľi, vru‑
čiľi go nazod a ze doň 
juz ňemuši vjencej veb‑
jerač. Jako jesce inac 
volaľi rabcanov, to ne‑
vjem, aľe doňedovna 
nos přezevaľi rakuša‑
ňe a to přeto, že duzo 
chlopuf z rabce robe 
v rakusku.

Rabčice – V rabce 
v gaceľu je križovatka 
drug a tu še vodbocuje 
na daľso džedžine – rab‑
cece. Z  tejtu  džedži‑
ne pochodži i jeden ze 
znomeg ľiterarneg vo‑
sobnosči – Milo Urban. 
Bel ňje ľen spisovaťeľem 
a novinařem, aľe i dob‑
rem gubjařem a mjol 
rod dlugje špacerki v ľe‑
še. Rabceconuf jesťe 
i džiš přezevajo sevorňi‑
ce a ze to mo čošig spu‑
lecňe s pašovoňim kuňi 
cez graňice vot poľokuf. 
Je vo ňig tako špjefka: 

j U B I L a n t O m 
BLaHOŽeLÁme

80 rokov života
 Apolónia Odumorková
 Johana Boldovjáková
 Ignác Kvasničák
 Terézia Garajová

75 rokov života
 Alojz Letoštiak
 Mária Kormanová
 Johana Kekeláková
 Ľudovít Garaj
 Pavol Korman

70 rokov života
 Justína Heretíková
 Anna Dobierková
 Emília Kozáková
 Anna Kudjaková 
 Rudolf Garaj
 Vladislav Mihaliak
 Justína Kolčáková

„Rabcicone sevorňnice, 
zjadľi kuňa na graňice, 
jesce jim to belo malo, 
zjadli koče co zdecha‑
lo.“ No, na ňig doš břit‑
ko špjefka!

Oravska Polhora 
– V pulufce vjerchu 

babjo gure bela zalo‑
zono polgora. Ňeskoři 
je zaceňi volač Orav‑
ska Polhora. Ľudže, co 
tam rombaľi ľas juz ne‑
vlodaľi verombač ca‑
lo Babe gure, dušli ľen 
do pulufky a tak še 
džedžina zacena volač 
Polhora. Pod Babom 
gurom beli i kompje‑
le a je tam i znomo ga‑
jovňa, dže rod chodžul 
znome basňik Hvjezdo‑
slaf. Pjekno přiroda do‑
vokola, gojny, co tam 
bevol ze svojom babom 
go navjedľi na napisaň‑
je jego hajnikovau že‑
ne. Pulgorcuf jeste vo‑
lajo i garľačoce, to asi 
přeto, ze še nevjedzo 
fajňe chovač a vsendže 
še voščongajo, jak obe 
belo sečko ig.

(Oľga Gluštíková ml., 
Iveta Brišová, 

Oľga Gluštíková st.)

V  súvislosti  s  výsky
tom nákazy včiel – moru 
včelieho  plodu  v  okrese 
Dolný  Kubín,  Regionál
na veterinárna a potravi
nová  správa  Dolný  Ku
bín upozorňuje na povin
nosť  všetkých  včelárov 
–  vykonať  jarné  klinické 
prehliadky  včelstiev  naj
mä  so  zameraním  na  vý
skyt  moru  včelieho  plo
du. Táto povinnosť sa tý
ka  aj  neorganizovaných 
a  neregistrovaných  vče
lárov.  Prehliadky  včel
stiev  vykonávajú  na  zá
klade  vydaných  opatrení 
poverení  asistenti  úrad
ného veterinárneho leká
ra. O prehliadke včelstiev 
sa  vykonáva  záznam, 
ktorý  sa  následne  doru
čí na RVPS Dolný Kubín.

Mor včelieho plodu 
je bakteriálna nákaza, 
ktorá postihuje len vče
ly. Nie je nebezpečná pre 
ľudí, pre ľudí nie je nebez

pečný  ani  med  od  včel
stiev  postihnutých  touto 
nákazou.

RVPS  Dolný  Kubín 
zároveň  upozorňuje,  že 
zákon  č.  39/2006  o  ve
terinárnej  starostlivosti 
v  znení  neskorších  pred
pisov  ukladá  povinnosť 
všetkým  včelárom  regis
trovať  sa  na  príslušnej 
Regionálnej  veterinárnej 
správe,  vyhláška  MPSR 
č. 82/2008 stanovuje ďa
lej  povinnosti  registrá
cie  aj  v  centrálnom  re
gistre,  ktorý  zabezpeču
je  Ústav  včelárstva  Lip
tovský  Hrádok.  V  prípa
de, že RVPS Dolný Kubín 
zistí  nedodržanie  týchto 
ustanovení,  môže  uložiť 
pokutu  až  do  663,88 eu
ra.

MVDr. Vladimír 
Bodnár, riaditeľ Regi
onálnej veterinárnej 
a potravinovej správa 
Dolný Kubín

mor vČeLieHo pLodU 
– UpoZornenie

poZnÁ nieKto obec 
na teJto fotografii?

Ak áno, dajte vedieť na obecný úrad 
043 55 94 219 – Vladimír Briš
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Dňa 21. – 22. apríla 
2009 sa v areáli Svätého 
Antona okres Banská 
Štiavnica uskutočnila 
súťaž v zručnosti 
Lesníckych škôl v práci 
s motorovou pílou.

MAJSTROVSTVÁ SLOVENSKEJ REPUBLIKY
v práci s motorovou pílou juniorov

Súťažilo  sa  v  jednotli
vých  súťažných  disciplí
nach  ťažba  dreva,  výmena 
reťaze  kombinovaný  rez, 
rez  na  podložke,  spozná
vanie hlavných ihličnatých 
a  listnatých  drevín  zdra

votná  príprava  a  odvetvo
vanie.

V každej disciplíne hod
notili aj presnosť rezov uh
ly a čas. A potom v jednot
livých  disciplínach  aj  iné 
dôležité údaje.

Marek Lubas súťažil 
za lesnícku školu Tvrdo
šín. V ťažbe, kombinova
nom reze a presnom re
ze skončil na 1. mieste. 
V odvetvovaní a pozná
vaní drevín skončil na 2. 
mieste.

Marek Lubas vyhral aj 
celkové 1. miesto v sku
pine jednotlivec, za kto
ré som si odniesol 3 po
háre, novú motorovú pílu 
značky Stihl. Prvé miesto 
získala aj lesnícka škola 
Tvrdošín a tiež vyhrala 
motorovú pílu.

Toto bola Mareková 
iba prvá súťaž. Už v jú
ni ho čaká ďalšia súťaž, 
ktorá sa koná až v Čes
ku.  „Chcem s tým pokra-
čovať, lebo ma to veľmi baví 
– je to môj koníček.” Pove
dal Marek.

MINI MARATÓN O pohár wójta 
Gminy Świnna

V sobotu 1. mája 
2010 sa konal v dru-
žobnej poľskej gmi-
ne Świnna MINI MA-
RATÓN O pohár wój-
ta gminy Świnna. Hlav-
nou kategóriou je sú-
ťaž v behu medzi jed-
notlivými obcami gmi-
ny Świnna. 

Rabča mala len troch 
zástupcov ale všetci vý-
borne obstali: Jozef  Jagel
ka  v  kategórii  nad  40  rokov 
získal  2.  miesto,  Michaela 
Maxová  v  kategórii  ženy  3. 
miesto a Juraj Maxa statoč
ne  bojoval  v  kategórií  muži 
do 40 rokov.

Text a foto: Ján Adamčík

Mareka  baví  nielen 
práca  v  lese  ale  aj  pobyt 
v lese.

My  mu  prajeme  nech 
sa  mu  tak  dobre  darí  aj 
naďalej. – red
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VýSLEDKY A úSPEchY V SEZÓNE 2009/10
Obec Rabča sa 

v rámci svojich mož-
nosti snaží podporiť 
nielen špičkových špor-
tovcov reprezentujú-
cich obec ale aj mladé 
talenty z obce.

Juraj Maxa 
Juraj  pochádza  z  Rabče. 

Biatlonu a bežeckému lyžo
vaniu  sa  venuje  len  od  má
ja  2009.  V  letnom  biatlone 
sa  zúčastnil  dvoch  kvalifi
kačných  pretekov  a  násled
ných  majstrovstiev  Sloven
ska.  Vo  svojom  prvom  pre
teku v Revúcej skončil na 5. 
a 9. mieste.

V zimnom biatlone a be
hoch na lyžiach sa vo svojej 
kategórii pravidelne umiest
ňuje v úzkej slovenskej špič
ke.  V  behoch  na  lyžiach  sa 
zúčastnil  troch  kvalifikač
ných  pretekov  a  dvoch  kôl 
MSR. 

Najväčším  úspechom 
bolo 3. miesto v behu na ly
žiach na školských majstrov
stvách Slovenska na Zimnej 
kalokagatii 2010.

Výsledky – leto 2009
VIII.  kolo  Slovenského  po
hára  v  behu  do  vrchu  –  4. 
miesto;  II.  kolo  kvalifikácie 
v biatlone – 5. miesto vytrva
lostný pretek; III. kolo kvali
fikácie v biatlone – 3. miesto 
rýchlostný  pretek;  MSR  
–  letný  biatlon  –  4.  miesto 
pretek  s  hromadným  štar
tom.

Výsledky – zima 2010
I.  kolo  kvalifikácie  na  M
SR  v  behu  na  lyžiach  –  5. 
miesto;  III.  kolo  kvalifiká
cie  na  MSR  v  behu  na  ly
žiach  –  5.  miesto;  VI.  kolo 
kvalifikácie  na  MSR  v  be
hu na lyžiach – 12. miesto; I. 
MSR v behu na lyžiach – 4. 
miesto; II. MSR na lyžiach – 
12. miesto; I. kolo kvalifiká
cie na MSR v biatlone – 15. 
miesto rýchlostný pretek; II. 
kolo  kvalifikácie  ma  MSR 
v biatlone – 12. miesto rých
lostný  pretek.  III.  kolo  kva
lifikácie  na  MSR  v  biatlo
ne  –  8.  miesto  vytrvalostný 
pretek; I. MSR v biatlone – 
14. miesto vytrvalostný pre

tek; II. MSR v biatlone – 7. 
miesto  rýchlostný  pretek, 
10. miesto pretek s hromad
ným štartom.

Michaela Maxová
Michaela  je  z  Rabče 

a  biatlonu  sa  venuje  len  pr
vú  sezónu.  V  bežeckom  ly
žovaní absolvovala svoje pr
vé preteky už minulú zimnú 
sezónu.  V  letnom  biatlone 
sa  zúčastnila  dvoch  kvalifi
kačných kôl a  majstrovstiev 
Slovenska. 

Najlepším  výsledkom 
bolo  3.  miesto  v  kvalifikač
nom  preteku  a  dva  4.  mies
ta na MSR. 

V zimnom biatlone a be
hoch  na  lyžiach  je  držiteľ
kou  II.  výkonnostnej  trie

Michaela Maxová na štarte

Jurko Maxa na školských M-SR 2010

dy a na Slovensku patrí me
dzi  7  najlepších  pretekárok 
v  kategórii  1213  ročných 
žiačok. 

Na  Zimnej  kalokagatii 
obsadila v hladkých behoch 
5.  miesto  a  v  biatlone  skon
čila šiesta.

Výsledky – leto 2009
VIII.  kolo  Slovenského  po
hára  v  behu  do  vrchu  –  2. 
miesto;  II.  kolo  kvalif.  v  biat
lone  –  11.  miesto  rýchlost
ný  pretek;  III.  kolo  kvalifiká
cie v biatlone – 3. miesto rých
lostný  pretek;  MSR  –  letný 
biatlon – 4. miesto hromadný 
štart a rýchlostný pretek.

Výsledky – zima 2010
I.  kolo  kvalifikácie  na  M

SR  v  behu  na  lyžiach  –  5. 
miesto;  III. kolo kvalifikácie 
na  MSR  v  behu  na  lyžiach 
– 5. miesto; VI. kolo kvalifi
kácie na MSR v behu na ly
žiach  –  6.  miesto;  I.  MSR 
v behu na lyžiach – 6. miesto; 
II. MSR v behu na lyžiach – 
6.  miesto;  I.  kolo  kvalifiká
cie  na  MSR  v  biatlone  –  6. 
miesto  rýchlostný  pretek; 
II. kolo kvalifikácie na MSR 
v  biatlone  –  6.  miesto  rých
lostný  pretek;  III.  kolo  kva
lifikácie na MSR v biatlone  
– 6. miesto vytrvalostný pre
tek;  I.  MSR  v  biatlone  –  6. 
miesto  vytrvalostný  pre
tek; II. MSR v biatlone – 11. 
miesto rýchlostný pretek, 7. 
miesto pretek s hromadným 
štartom. – red
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Boli vyhlásení  
počas stolnotenisové-
ho turnaja v športovej 
hale. 

Väčšina štartuje 
za TJ ORAVAN Rab-
ča (okrem rekreač-
ných), a to vo futbalo-
vom, stolnotenisovom, 
atletickom, volejbalo-
vom a basketbalovom 
oddiele.

Z nich najaktívnejší je 
futbalový oddiel,  ktorého 
až 5 družstiev štartuje v dl
hodobých  súťažiach  (prí

Basketbalový oddiel 
organizuje  obecné  turnaje 
v  kategórii  dospelých,  do
rastu a súťažia aj žiaci. 

Za dobrú reprezentáciu 
obce, Oravy športovcom 
poďakoval starosta obce 
Dušan Ratica. Ceny naj
lepším odovzdával predse
da TJ Jozef Havlíček.

NAJLEPŠí ŠPORTOVCI 
RABČE ZA ROK 2009
• Pretláčanie rukou: 
Ľubomír Jagnešák 
• Futbal:  prípravka:  Ma

rián  Osleský,  mladší žia
ci: Rastislav Bublák, starší 
žiaci: Patrik Krivanka, do
rast:  Jozef  Galis;  dospelí: 
Pavol Harbut 
• Stolný tenis: žiaci: Stani
slav  Randiak,  Daniela  Ke
keliaková; dospelí: Michal 
Bandík  (družstvo  A),  Ján 
Bandík (družstvo B)
• Atletika – žiaci: Michae
la Maxová, Tomáš Bublák; 
volejbal   Štefan Ratica
• Basketbal: Róbert Piták.

naJLepší športovci rabČe Za roK 2009

vyžrebovanie a vÝsLedKy maJstrovsKÝcH fUtbaLovÝcH ZÁpasov oravan rabČa – Jar 2010

Dátum Dospelí – ii. tr. Začiatok odchod Dátum Dorast – 5. liga Začiatok odchod Dátum ŽiaCi – 3. liga, starší/ mladší Začiatok odchod

28. 3. N rabča – or. lesná 1500 – 27. 3. s l. lúžna – rabča 1:5 1500 1230

4. 4. N or. polhora – rabča 3:2 1530 1430 3. 4. s rabča – sv. kríž 3:2 1530 –

11. 4. N rabča – liesek 1:1 1530 – 10. 4. s or. Veselé –  rabča 1530 1400

18. 4. N Bziny – rabča 4:5 16.00 1400 17. 4. s rabča – palúdzka 4:2 1600 – 17. 4. s Vrútky – rabča 8:3/2:0 1000 730

25. 4. N rabča – Dlhá 1:0 1600 – 24. 4. s t. teplice – rabča 0:3 1330 1100 25. 4. N rabča – l. Hrádok 3:1/4:2 1200 –

2. 5. N leštiny – rabča 1:2 1630 1430 1. 5. s Ľubochňa – rabča 0:3 1630 1430 1. 5. s Zákamenné – rabča 2:1/3:2 1000 800

9. 5. N rabča – Zákamenné 2:1 1630 – 8. 5. s rabča – liesek 3:2 1630 – 9. 5. N rabča – Habovka 0:0 1230 –

16. 5. N párnica – rabča 0:9 1700 1500 15. 5. s Zuberec – rabča 1630 1430 15. 5. s kláštor – rabča 1630 1330

23. 5. N rabča – Habovka 1700 – 22. 5. s rabča – likavka 1700 – 23. 5. N rabča – Z. poruba 1300 –

30. 5. N Hruštín – rabča 1700 1500 29. 5. s Mošovce – rabča 1700 1400 30. 5. N istebné – rabča 1000 800

6. 6. N rabča – podbiel 1700 – 5. 6. s rabča – sihelné 1700 – 6. 6. N rabča – sučany 1300 –

13. 6. N trstená – rabča 1430 1300 13. 6. s liesek – rabča 1000 830

19. 6. s rabča – Vrútky 1700 –

Hrací deň: s – sobota, N – nedeľa. Zmeny termínov zápasov budú zverejňovať v spravodajoch FZ, v novinách, obecnom rozhlase a na plagátoch.

prípravka bude hrať turnaje. Zmeny termínov zápasov budú zverejnené v spravodajoch a delegačných listoch futbalových zväzov, v novinách, obecnom rozhlase a na plagátoch.

V sobotu 15. mája 
sa v rámci cyklotúry 
Modrej na Orave usku-

točnilo pred Domom 
kultúry v Rabči stret-
nutie so zástupcami 

pravka, starší a mladší žia
ci, dorast, dospelí).

Najúspešnejší boli do
rastenci, ktorí sú v piatej lige 
po jeseni na 4. mieste po je
seni.  Žiaci  starší  a  mladší 
štartujú v 3. lige (po vypad
nutí  z  II.  ligy)  sú  tiež  na  4. 
mieste.  Najmenej  sa  dari
lo dospelým, ktorí po 18 ro
koch  vypadli  z  1.  triedy  – 
po  jeseni  sú  v  2.  triede  na  
2. mieste a ich cieľom na jar 
je návrat do 1. triedy.

Stolní tenisti majú v sú
ťažiach  zapojené  3  druž

stvá.  Družstvo  A  štartuje 
v  3.  lige  Žilinského  kraja 
a  zatiaľ  je  na  2.  mieste  so 
šancou  postúpiť  do  2.  li
gy.  B  družstvo  súťaží  v  5. 
lige  a  žiaci  v  majstrovstve 
Oravy.

Členovia atletického od
dielu  sa  zúčastňujú  súťa
ží v žiackych kategóriách.

Volejbalový oddiel  – 
organizuje turnaj Memori
ál Jozefa Ďubeka. 

Dospelí štartujú v mest
skej lige v Námestove, žiaci 
v školských súťažiach.

Jozef Havlíček, 
predseda TJ ORAVAN

V. Briš

SDKÚ. Starosta obce 
Dušan Ratica sa zvítal 
s Mikulášom Dzu-
rindom a tentokrát 
aj prvýkrát s Ivanom 
Miklošom. 

Našich občanov najviac 
zaujímala  otázka  rieše
nia  zamestnanosti.  Tí,  čo 
prácu  majú,  sa  o  ňu  boja. 
Mnohí,  ktorí  prišli  o  prá
cu, sa nemajú kde zamest
nať.  Kedysi  si  vzdelaní 
mladí  ľudia  našli  zamest
nanie.  V  dnešnej  dobe  to 
už  nie  je  tak.  Mimoriad
ne ťažké je pre absolventov 
stredných  a  vysokých  škôl 

si  nájsť  primeranú  prácu 
svojmu vzdelaniu.

Hlavní  predstavitelia 
SDKÚDS našim občanom 
predstavili  svoj  volebný 
program,  v  ktorom  je  rie

šenie,  ako  zmeniť  a  ozdra
viť  ekonomiku  –  lebo  len 
zdravá  a  rastúca  ekonomi
ka môže priniesť našim ob
čanom  opäť  prácu  a  znížiť 
zadĺženosť krajiny.

RABčA NEZABUDLA NA DZURINDU  
– NA POMOc PRI DOKONčENí 
ŠPORTOVEJ hALY

FOTO J. ADAMČÍK

FOTO J. ADAMČÍK
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ŠPORTOVé úSPEchY TJ ORAVAN RABčA

stoLní tenisti 
dohrali súťaže

Skončil  sa  súťažný  roč
ník 2009 –10 v stolnom te
nise.  Pre  našich  bol  úspeš
ný.  A  družstvo  skonči
lo  na  výbornom  druhom 
mieste  v  3.  lige.  O  ten
to  úspech  sa  pričinili  hrá
či:  Maroš  Ferneza,  Michal 
Bandík, Michal Kutlák, Jo
zef Žitňák ml. a Ján Bandík. 
B  družstvo  obsadilo  v  pia
tej lige 5. miesto. Štartova
li: Ján Bandík, Ján Kudják, 
Igor  Palider,  Jozef  Gužík 
st.,  Ondrej  Pindiak  a  Ján 
Vnenčák.  Súťažne  hrali  aj 
žiaci  v  Oravskej  lige,  kde 
obsadili  4.  miesto.  Štarto
vali: Stano Randiak, Tomáš 
Koňarčík,  Šimon  Šurinčík 
a Dana Kekeliaková.

KONEČNÉ TABUĽKy 
ROČNíKA 2009 – 10 

3. liga
 1.	 K.N.Mes.	 22	22	 0	 0	 289:107	 66
	 2.	 Rabča	A	 22	15	 1	 6	 241:155	 53
	 3.	 Rajec	A		 22	13	 2	 7	 226:170	 50
	 4.	 Valča	A	 22	10	 5	 7	 210:186	 47
	 5.	 Martin	 22	 9		 3	10	 189:207	 43
	 6.	 Ružomb.	 22	 7	 6	 9	 191:205	 42
	 7.	 Zákopčie	 22	 9	11	 2	 179:217	 41
	 8.	 L.	Sliače	 22	 6	 5	11	 186:210	 39
	 9.	 Černová	 22	 5	 7	10	 171:225	 39	
	10.	Krušetnica	22	 7	 3	12	 184:212	 39	
	11.	Žilina	C	 22	 7	 2	13	 177:219	 38	
	12.	Vrútky	B	 22	 3	 3	16	 133:263	 31

5. liga
 1.	 Námest.B	22	20	1	1	260:136	63
	 2.	 Krivá	A	 22	18	0	4	279:117	60

	 	3.	 Dlhá	A	 22	12	2	8	201:195	48
	 4.	 S.	Dubová	22	10	3	9	208:188	45
	 5.	 Rabča	B	 21	 8	5	9	198:199	43
	 6.	 Bziny	A	 22	10	11	1	209:187	43
	 7.	 D.	Kubín	B	22	 8	4	10	182:214	42
	 8.	 Mútne	A	 22	 8	4	10	179:217	42
	 9.	 Lokca	B	 22	 7	5	10	182:214	41
	10.	 Bziny	B	 22	 7	3	12	167:229	39
	11.	 Zuberec	B	22	 6	2	14	182:214	36
 12.	 Breza	A	 22	 3	0	19	129:267	27

ŽiaCi
 1.	Hruštín	A	 14	14	 0	 0	104:36	 42
	 2.	Novoť	A	 14	12	 0	 2	110:30	 38
	  3.	Lokca	A	 14	10	 0	 4	 87:53	 34
	 4.	Rabča	A	 14	 7	 0	 7	 66:74	 28
	 5.	Breza	A		 14	 7		0	 7	 68:72	 28
	 6.	Bziny	A	 14	 3	 0	11	 43:97	 20
	 7.	Mútne	A	 14	 3	 0	11	 53:87	 20
	 8.	Novoť	B	 14	 0	 0	14	 29:111	14

STOLNOTENISOVý 
TURNAJ O POHÁR 
STAROSTU

Uskutočnil  sa  v  športo
vej  hale.  Štartovalo  na  ňom 
51 hráčov, čo je dôkazom to
ho, že stolný tenis je po futba
le  najobľúbenejším  športom 
v Rabči. Žiaci ho hrávajú kaž
dý deň na chodbách školy. 

Víťazi kategórií:
žiačky  –  Dana  Kekeliako
vá, ženy – Adriána Pienčá
ková,  mladší  žiaci:  Michal 
Hrubjak,  starší  žiaci:  Sta
no  Randiak,  muži  –  regis
trovaní:  Maroš  Ferneza, 
neregistrovaní: Martin Šu
rin. Prví traja v každej ka
tegórii  boli  odmenení  po
hármi a diplomami.

vyHodnotenie 
naJLepšícH  
športovcov tJ 
oravan v roKU 
2009

Konalo sa počas stolno
tenisového  turnaja  v  špor
tovej  hale.  Ocenení  boli 
športovci  všetkých  druž
stiev TJ.

fUtbaL
Dospelí: Pavol  Harbut, 

dorast: Jozef  Galis,  star
ší  žiaci:  Patrik  Krivanka, 
mladší žiaci: Rasťo  Bub
lák,  prípravka:  Marián 
Oselský. 

Stolný tenis – družstvo 
A: Michal Bandík, družstvo 
B: Ján Bandík, žiaci: Stano 

Randiak, žiačky: Dana Ke
keliaková. 

Atletika – žiačky: Mi
chaela  Maxová,  žiaci:  To
máš Bublák, volejbal – Šte
fan Ratica, basketbal – Ró
bert Piták. 

JARNÁ ČASť FUTBA
LOVýCH SÚťAŽí

Začala  sa  na  začiatku 
apríla,  teraz  je v druhej po
lovici. Našim futbalistom sa 
zatiaľ darí napĺňať ciele, kto
ré si dali pred jej začiatkom. 
Najúspešnejší sú doras
tenci,  ktorí  okrem  prehry 
s  Or.  Veselým  vyhrali  všet
ky  doterajšie  zápasy  a  do
stali  sa  na  1.  miesto  tabuľ
ky 5. ligy. 

Muži po  slabšom  začiatku 
(prehra  v  Polhore  a  remí
za  s  Lieskom)  sa  rozohrali 
a  naplno  bodujú  v  každom 
zápase  a  v  súčasnosti  sú 
na prvom mieste v II. triede.

Žiakom sa už tak dobre ne
darí, sú na štvrtom mieste 3. 
ligy a ak chcú splniť cieľ (3. 
miesto), budú musieť v ďal
ších zápasoch pridať. 

Prípravkári sa  oproti  jese
ni  zlepšili  a  sú  na  druhom 
mieste v skupine.

DOTERAJŠIA BILAN
CIA JARI
dorast – 8 7 0 1 25:11 21 b., 
mužstvo 8 6 1 1 24:10 19 b, 
st. žiaci 5 2 1 2 10:13 7 b. 

Dôležité  bude,  akú  bi
lanciu  budú  mať  futbalisti 
na konci súťažného ročníka.  

Veríme, že potešia priaz
nivcov futbalu v našej obci.

FUNKCIONÁRI A TRÉNE
RI TJ ORAVAN RABČA

Predseda TJ: Jozef Hav
líček,  tajomník:  Dušan 
Ratica,  pokladník:  Šte
fan  Zboňák,  vedúci oddie
lov:  Ján  Domin  –  futbalo
vý,  Ján  Bandík,  stolnoteni
sový,  Eva  Raticová  –  volej
balový,  Ján  Pienčak  –  atle
tický,  Marcela  Skočíková  – 
hádzanársky,  Tomáš  Bu
geľ  –  basketbalový,  Alojz 
Spuchľák – strelecký.

TRÉNERI A VEDÚCI 
DRUŽSTIEV 

Futbal  –  Miroslav 
Adamčík  a  Ján  Iskierka  – 
dorast, Jozef  Skutka,  Pa
vol Harbut a Miroslav Kova
liček  –  mužstvo:  Jozef  Mi
haliak a Jozef Havlíček – st. 
a  ml.  žiaci;  Jozef  Brezoňák 
a Ján Kozák – prípravka. 

Stolný tenis: Ján Bandík 
–  dospelí  A  +  B  družstvo, 
Ondrej Pindiak – žiaci. 

Atletika:  Miroslav  Ciba 
a Emília Kolčáková. 

Pavol  Jendreás  –  zdra
votník,  Jozef  Kovaliček  – 
člen výboru OFZ D. Ku
bín.  Pavol  Revaj  –  vedúci 
sponzorov TJ, Štefan a Pe
ter Ďubek – rozhodcovia.
Jozef Havlíček, predseda 

TJ ORAVAN Rabča

Rabča – Zákamenné 2:1 Súboj o prvú priečku. Gól v sieti Zákamenčanov.
e-foto v. briš

e-foto v. brišRabča – Liesek 3:2. úspešní dorastenci – brankár Liesku prekonaný. 


